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روزنامه

پس از اقامه نماز میت توسط آیت الله نوری همدانی :

پیکر آیت الله ممدوحی در حرم حضرت 
معصومه آرام گرفت

آیین تشییع و تدفین آیت الله حسن ممدوحی از اعضای فقید جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم روز پنجشنبه در شهر مقدس قم برگزار شد. 

در این آیین که علما، استادان حوزه، اعضای جامعه مدرسین، طلاب و مسئولان 
استانی حضور داشتند پیکر آیت الله ممدوحی از مسجد امام حسن عسکری)ع( 

تا حرم حضرت معصومه)س( تشییع شد.
در این آیین که با رعایت پروتکل های بهداشتی ترتیب یافت، پس از اقامه نماز 
میت توسط آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید، پیکر آیت الله ممدوحی 

در حرم کریمه اهل بیت)ع( برای همیشه آرام گرفت.
آیت الله حسن ممدوحی در سال ۱۳۱۸ هجری شمسی در کرمانشاه متولد 
شد. نمایندگی کرمانشاه در چهارمین دوره مجلس خبرگان رهبری و عضویت در 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ازجمله فعالیت ها و سوابق سیاسی و مذهبی او به 
شمار می آید. وی شامگاه اول مهرماه جاری پس از طی یک دوره بیماری دعوت 

حق را لبیک گفت.

جامعه مدرسین: 

دفاع از ولایت ویژگی برجسته
 آیت الله ممدوحی است

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور پیامی ضمن تسلیت درگذشت آیت 
الله ممدوحی از اساتید حوزه علمیه تاکید کرده است: مواضع صریح و روشن 
این عالم پرهیزگار در دفاع از ولایت فقیه از ویژگی های برجسته و نمایان زندگی 

سیاسی ایشان است. 
در این پیام که روز چهارشنبه در پایگاه اطلاع رسانی جامعه مدرسین منتشر 
شده آمده است: رحلت عالم انقلابی و جلیل القدر حضرت آیت الله حاج شیخ 
حسن ممدوحی از اساتید برجسته حوزه علمیه قم و عضو جامعه مدرسین موجب 

تالم و تاثر گردید.
پیام ادامه یافته است: ایشان که از پرورش یافتگان حوزه درسی آیت الله العظمی 
گلپایگانی)ره( و علامه طباطبایی)ره( بودند در طول سال ها، اندوخته علمی، 
فقهی و اخلاقی خود را به طلاب علوم اسلامی ارائه کردند و جمع کثیری را از 

افادات، دروس، تحقیقات و تالیفات علمی خود بهره مند ساختند.
پیام حاکی است: عضویت در مجلس خبرگان رهبری و مواضع صریح و روشن 
این عالم پرهیزگار در دفاع از ولایت فقیه و آرمانهای انقلاب اسلامی از ویژگی های 

برجسته و نمایان زندگی سیاسی ایشان است.
در پایان پیام آمده است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم رحلت این عالم فرزانه 
را به محضر امام زمان )عج(، رهبر معظم انقلاب، مراجع عظام تقلید، حوزه های 
علمیه، و خانواده محترم ، شاگردان و ارادتمندان به ایشان تسلیت عرض نموده 
و از درگاه خداوند متعال برای آن فقید سعید، رحمت و مغفرت الهی و برای 

بازماندگان، صبر و اجر مسالت می نماید.

مدیر کل ارتباطات وفناوری اطلاعات استان قم خبرداد:
صحت سنجی خدمات الکترونیک دستگاه های اجرایی

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:
انهدام باند سارقان و کشف ۴۰ میلیارد ریال ارز قاچاق

بازپرس شعبه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی دادسرای قم  خبرداد:

صدور قرار نهایی پرونده گوهرناز 

از حقوق ۲۳۰ میلیونی تا ماشین ۶۰۰ میلیونی؛

جنجال های میلیونی پارلمان
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مالی  سواستفاده های  و  نابرابری  از  نشان  هرچه  بود  قرار 
است از مجلس رخت ببندد؛ این را در شعارهایشان همراه با 
تیغ تیزی که به سوی رقیبان  در مجلس دهم نشانه می رفتند 
می گفتنداما بعد از  گذشت ۳ ماه از سکانداری شان در خانه 
ملت حواشی آنچنان گریبان ساکنان جدید ساختمان هرمی 

میدان بهارستان را گرفته که راه گریزی برایشان نمانده است؛ 
حالا اهالی مجلس یازدهم که زمانی در جایگاه منتقد نشسته 
بودند و هر روز ایرادی به مجلس دهمی ها می گرفتند جایشان 
دارند؛  قرار  انتقادات  سیبل  در  امروز  و  کرده اند  عوض  را 

انتقاداتی که عمدتا مالی است و اتفاقا خیلی هم زود شروع

1رکوردشکنی جانباختگان کرونایی قم

 

مدیر امور شعب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان قم از پرداخت حدود 
۲7۳ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به چهار هزار نفر از نیازمندان خبر 
داد. امیر باوندپوری با بیان اینکه در نیمه نخست امسال نزدیک به ۲7۳ میلیارد 
ریال وام قرض الحسنه به نیازمندان پرداخت شد گفت: این تسهیلات از طریق 
صندوق قرض الحسنه امداد ولایت و بانک قرض الحسنه مهر ایران پرداخت 
شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۶۳.۴ درصد افزایش داشته است. 

باوندپوری با بیان اینکه این وام ها در زمینه ازدواج، درمان، تحصیل، مسکن

 شهردار قم با اشاره به فرارسیدن فصل پاییز و احتمال بارش های فصلی، از مدیران 
مناطق شهری خواست که نقاط حادثه خیز از نظر آبگرفتگی و سیلاب را شناسایی 
شورای  جلسه  در  سقائیان نژاد  مرتضی  دکترسید  کنند.  اقدام  خطر  رفع  برای  و 
شهرداران که در ساختمان مرکزی شهرداری برگزار شد، با اشاره به شروع فصل پاییز 
و احتمال بارندگی های فصلی، اظهار داشت: تدابیر لازم برای رفع آبگرفتگی و حل 
مشکل نقاطی که ممکن است در این زمینه حادثه ساز باشند، از الان برنامه ریزی شود.
شهردار قم با اشاره به اینکه خدمت در کشور اسلامی ظرافت های خاصی دارد، افزود:

مدیر صندوق امداد ولایت استان قم خبرداد:

پرداخت273 میلیارد ریال وام قرض الحسنه به نیازمندان
دستور سقائیان نژاد به مدیران مناطق شهری؛

نقاط حادثه خیز از نظر آبگرفتگی و سیلاب رفع خطرشود
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 بازپرس شعبه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی دادسرای 
عمومی و انقلاب قم از اتخاذ تصمیم نهایی برای پرونده شرکت 
ایرانیان) گوهرناز ( خبر داد.  به  کیمیای سرخ نشاط آفرین 
گزارش روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، این مقام 

قضایی ضمن اعلام تکمیل تحقیقات، تصریح کرد: با تلاش 
بی وقفه و اقدام جهادی، قرار نهایی پرونده صادر شده است.

وی اضافه کرد: به زودی و پس از صدور کیفرخواست توسط 
دادستان، این پرونده برای رسیدگی به دادگاه ویژه رسیدگی به

از  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  گزارش  به  اشاره  با  قم  استاندار 
وضعیت شیوع کرونا تصریح کرد: وضعیت فعلی به هیچ وجه اجازه 
بازگشایی های بیشتر را نمی دهد و ضروری است سیاست های 
شود.  اعمال  استان  در  بیشتری  آفرین  محدودیت  و  بازدارنده 
بهرام سرمست  عصر روز چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، 
هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان قم برخی 
که  صورتی  در  گفت:  و  داد  قرار  توجه  مورد  را  پرخطر  مشاغل 

اختیارات کامل به ستاد استانی مقابله با کرونا داده شود حتما در

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: وضعیت کرونا در قم بسیار 
نگران کننده است و در حال حاضر بیشترین آمار بستری شدگان و 
فوتی ها نسبت به جمعیت را با اختلاف فاحش با سایر استان ها 
در اختیار دارد.  محمدرضا قدیر عصر چهارشنبه در جلسه ستاد 
افزود:  استانداری،  کرامت  سالن  در  قم  استان  بحران  مدیریت 
تخت   ۸۰۰ حدود  و  است  اشباع  حال  در  قم  بیمارستان های 
بیمارستان پرشده است. وی ادامه داد: ما نگران هستیم که موج 
سوم بی رحم تر از پیک اول آن باشد. رییس بیمارستان علوم پزشکی

استاندار قم :

محدودیت های جدید کرونایی 
برای اصناف اعمال می شود

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونا در قم بسیار 
نگران کننده است 
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عکس:مهدی بخشی

اداره کل ورزش و جوانان استان قم در نظر دارد اجاره ۸ مکان ورزشی اختصاصی این اداره 
کل را از طریق مزایده و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده، با بهره گیری از سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت ww.setadiran.ir  به صورت الکترونیکی واگذار نماید. 
زمان انتشار در سایت : ۱۳99/7/2 – ساعت 9

مهلت دریافت اسناد مزایده: ۱۳99/7/۱0 – ساعت ۱5
تاریخ بازدید: ۱۳99/7/2 تا ۱۳99/7/۱2 – ساعت 9 تا ۱9

مهلت ارائه پیشنهاد: ۱۳99/7/2 تا ۱۳99/7/۱2 – ساعت ۱0 تا ۱9
زمان بازگشایی و اعلام برنده: ۱۳99/7/۱۳ ساعت ۱0 تا ۱2

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است :
۱ . برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل 
فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت 
تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن 

مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد .
2 . کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومی 

سامانه مزایده، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد.
گواهی  دریافت  و  نام  ثبت  جهت  می بایست  مزایده  در  شرکت  به  علاقه مندان   .  ۳
 الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند : مرکز پشتیبانی و راهبری 

سامانه: 4۱9۳4 – 02۱ 
  www.setadiran.ir  اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه به نشانی
بخش "ثبت نام/پروفایل مزایده گر" موجود است. ))لازم است مزایده گران در صورت عدم 
عضویت قبلی در سامانه ستاد، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضاء 

الکترونیك )توکن( را جهت شرکت در مزایده محقق سازند((
نشانی اداره کل ورزش و جوانان استان قم: خیابان بلوار محمد امین )ص(، روبروی کوچه 
شماره ۱۱  - تلفن تماس: ۳29۳9۱۱۱ و ۳29۳9۱۱2 - داخلی 240 – دبیرخانه ماده )5( 

قانون الحاق )2(.

اجاره 8 مکان اداره کل ورزش و جوانان استان قم
آگهی مزایده)نوبت دوم(

شناسه آگهی : 9964۳9

صیانت از بیت المال و 
سرمایه مردم 

دولت که مجبوراست با مجلس تعامل کند.آیا مجلس 
بی خیال و راحت  وجوهی راخرج میکند یا از دیگران 

می گیرد؟  خدارحمت کند آقای کتیرایی را که کارپرداز مجلس بودو ازبس جلوی 
خاصه خرجی ها راگرفته بود تعدادی از نمایندگان غر می زدند.

دردوره های اول ودوم نمایندگان  با پیکان رفت و آمد می کردندو کم کم کاربه 
پاترول کشید و بهزادنبوی نیزچشم درچشم نمایندگان گفت به جز 4 نفری که نام 

می برم کدامتان خودرو نگرفته اید؟
نماینده  تعدادی  که  رسیده  جایی  وکاربه  یافته  افزایش  روز  به  روز  انتظارات 
باشعارعدالت و فسادستیزی با آرای حداقلی به مجلس راه یافته انتظارات افزونی 
دارند. گویا بعضی از آنها از دناپلاس هم راضی نیستند و خودروی شاسی بلند می 

خواهند درحالی که بخشی از فقراباید درزباله ها به دنبال غذا بگردند.
همه این ها به کنار سوال اساسی بنده این است:

۱. اگروجه خودرو از سوی ایران خودرو به صورت قسطی تامین شده به کدام 
اجازه از سهامداران خرداست ونیز سهامداران عمده ای که خودشان سهامدار خرد 
دارند چه گونه صورتهای مالی را تصویب میکنند و باکدام مجوز شرعی حاتم بخشی 
میکنند؟مگرایران خودرو صندوق قرض الحسنه است؟ چرابه بقیه مردم با این شرایط 

خودرو نمی دهد؟
اگر وجه را مجلس تامین کرده باکدام حساب وکتاب است و درحالی که مردم درفقر 

دست وپا می زنند اینگونه خاصه خرجی هاچیست؟
بالاخره روشن شود که منبع تامین مالی کجاست و مجوز و محملش چیست؟چه 
طوراست که نمایندگان صدها میلیون تومان پول دارند که خرج تبلیغات کنند ولی 
پول خرید خودرو راندارند؟واگر بگوییم طرفداران خرج تبلیغات را داده اند باید با این 
ضرب المثل که"کاسه آنجا رود که قدح باز آید" منتظرباشیم قدح هایی سرازیر شکم 
دنیادوستان شود.حالا این طرفدارانی که مارابه یاددوستان منصوری و طبری می 

اندازند وجه خودرو راهم لطف کنند و تامین کنند.
به هرحال جادارد سازمان بازرسی کل کشور و قوه قضائیه  درمورد محل تامین وجه 

قرض بررسی کامل کنند.
2. ایران خودرو با کدام مجوزشرعی ازسوی صاحبان سهام بورسی خودرو راخارج 

از نوبت و ارزان قیمت به قشر خاصی داده است؟
های  شرکت  مدیران  انتخاب  در  مستقیم  و  مستقیم  غیر  مداخله  با  دولت 
خودروسازی آیا به آنها اجازه زیان رساندن به سرمایه سهامداران وتبعیض گسترده در 

توزیع خودرو هم داده است یاخیر؟
۳. از امام جمعه لواسان باید  تشکر کرد که دراین زمینه روشنگری درستی انجام داد 

کاش همه ائمه جمعه یادبگیرند باصیانت از اموال مردم درقلب مردم جای بگیرند.

در آئین افتتاحیه باغ موزه دفاع مقدس صورت گرفت؛

تقدیر استاندار از مخابرات منطقه قم 
دکتر سرمست استاندار قم در مراسم افتتاحیه باغ موزه دفاع مقدس قم از مهندس 

دهناد مدیر مخابرات منطقه قم با اهداء تندیس و لوح سپاس تقدیر کرد.
 در این مراسم که با حضور مدیران استان در محل باغ موزه دفاع مقدس استان 
برگزار شد از مخابرات منطقه قم بواسطه تامین بسترهای ارتباطی این موزه از طریق 
همچنین  و  نوری  فیبر 
اندازی  راه  در  همکاری 
شد.  تقدیر  موزه  این 
شورای  مجلس  رئیس 
بصورت  هم  اسلامی 
ویدئو کنفرانس از دست 
اندرکاران راه اندازی موزه 
دفاع مقدس قم تقدیر و 

تشکر کرد.

میرزا علی آیت اللهی*

همزمان با هفته دفاع مقدس صورت گرفت؛

افتتاح موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس در قم
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 رییس جمهوری گفت: در صورت عدم رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی 
و بروز موج های جدید کرونا در جامعه، ناچار به اعمال برخی محدودیت ها خواهیم 

بود. 
روسای  جلسه  در  پنجشنبه  روز  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا، گفت: اگر چه ممکن است برخی طرح ها در 
این حوزه با تاخیر یا با تنگناها اجرا شود، اما مردم و به ویژه کادر درمان مطمئن باشند 

دولت اجازه نخواهد داد در این حوزه، کادر سلامت کشور تحت فشار قرار گیرند.
رییس جمهوری در عین حال تاکید کرد که تامین نیازهای کادر درمان وظیفه فوری 
سازمان برنامه و بودجه است و در مقابل، مردم نیز شایسته است دستورالعمل های 
بهداشتی را برای حفظ سلامتی خود و جلوگیری از فرسودگی کادر درمانی کشور، 
به طور دقیق رعایت کنند. روحانی با توجه به شیوع مجدد بیماری در برخی مناطق 
کشور اظهارداشت که این روند نشان می دهد متاسفانه انتظار کادر درمان فداکار از 
برخی مردم عزیز کشورمان برای رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی برآورده 
نشده است. رییس جمهوری تاکید کرد که دولت از ابتدای شیوع بیماری کرونا، 
فارغ از همه تنگناها و محدودیت های اقتصادی ناشی از تحریم های ظالمانه، تامین 
نیازهای بخش سلامت و کادر درمان را به عنوان رزمندگان خط مقدم مقابله با 
بیماری کرونا، در اولویت قرار داده است و این سیاست همچنان تداوم خواهد یافت.
رییس جمهور با بیان اینکه همچنان طبق ارزیابی ها، سفرهای تابستانی برون 
شهری، ترددهای غیرضروری درون شهری و فشار بر سیستم حمل و نقل عمومی 
به ویژه خطوط مترو و عدم رعایت دقیق دستورالعمل های بهداشتی، از جمله دلایل 
شیوع بیماری کرونا است، گفت: کمیته های درمان و امنیتی و اجتماعی و تبلیغات 
ستاد ملی مقابله با کرونا، ضروری است که با جدیت و قاطعیت برای اجرای دقیق 

پروتکل ها در حوزه اجتماعی، درمانی و اطلاع رسانی اقدامات موثری انجام دهند.
روحانی به کمیته تبلیغات ستاد ملی مقابله با کرونا دستور داد با بهره گیری از 
ظرفیت رسانه ای کشور و با یک برنامه ریزی دقیق آموزش و اطلاع رسانی در حوزه 
رعایت پروتکل ها و تغییر سبک زندگی مردم در دوران مبارزه با کرونا، وارد عمل شود.

رییس جمهوری همچنین از کمیته های امنیتی- اجتماعی و درمان نیز خواست 
با تشدید نظارت ها، برای کسانی که عامدا و علیرغم تذکرات چند باره همچنان از 
عمل به دستورالعمل های بهداشتی طفره می روند و سلامت خود و جامعه را به 
خطر می اندازند، اعمال مجازات و از جمله معرفی به افکار عمومی را در دستور کار 
قرار دهند. روحانی با تاکید بر نظارت دقیق تر کمیته امنیتی – اجتماعی بر سیستم 
حمل و نقل در سفرهای درون و برون شهری گفت: دریافت نقدی و ایجاد صف 
های طولانی پرداخت عوارض در اتوبان ها و آزاد راه ها می تواند در کنار تلف کردن 

وقت مردم در صف های ایجاد شده برای پرداخت عوارض، روند شیوع بیماری را هم 
تشدید کند که به طور جدی لازم است در این روند، تجدید نظر شود.

رییس جمهور در ادامه اظهارداشت: با وجودی که تمامی کشورها در روند مقابله با 
بیماری کرونا به این نکته کلیدی رسیده اند که ایجاد محدودیت نه تنها تضمین کننده 
مصونیت نیست، بلکه می تواند زندگی مردم را دچار اختلال کند اما چنانچه با عدم 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی، دچار موج های جدید این بیماری در جامعه 
بشویم، ناچار به اعمال برخی محدودیت ها خواهیم بود. روحانی با تاکید بر نقش 
اصلی و محوری مردم در مقابله با کرونا گفت: با همه آمادگی های ستاد مقابله با 
کرونا و برنامه ریزی هایی که برای مقابله با موج های بعدی این بیماری در کشور انجام 
شده، این نکته نباید فراموش شود که در کنار مجریان و مسوولان، مردم محور اصلی 
مقابله با کرونا هستند. رییس جمهور با اشاره مجدد به اهمیت رعایت دستورالعمل ها 
بویژه در فصل کنونی و احتمال همزمانی بیماری کرونا با سرماخوردگی و آنفلوآنزا 
گفت که عامل اصلی مصونیت، رعایت دستورالعمل ها و مراقبت های بهداشتی است 

و استفاده از واکسن تنها می تواند یک مصونیت نسبی ایجاد کند.
روحانی در ادامه به گزارش هایی در خصوص عدم رعایت پروتکل های بهداشتی در 
چند نقطه محدود از سوی شرکت کنندگان در مراسم عزاداری ها اشاره کرد و افزود: 
این عدم رعایت، روند شیوع بیماری را سرعت می بخشد که باید در مراسم عزاداری 

اربعین و ماه صفر نظارت ها در این عرصه تشدید شود.
رییس جمهوری همچنین کمیته امنیتی و اجتماعی را موظف کرد با تحرک افراد 
خاطی و معدودی که با وجود ممنوعیت ستاد ملی مقابله با کرونا و تاکید رهبر معظم 

انقلاب، متأسفانه عازم مناطق مرزی با عراق شده اند، برخورد کند.
حفظ نشاط جامعه در گروی توجه به ورزش و گردشگری است

وی همچنین در مراسم بهره برداری از طرح های ملی حوزه گردشگری و ورزش که 
به صورت ویدئویی برگزار شد،گفت: برای حفظ نشاط و شادابی و سلامت در جامعه 
هم توجه به امر ورزش اهمیت دارد و هم رونق یافتن گردشگری به این موضوع کمک 
می کند.  حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی طی سخنانی با بیان اینکه امروز 
در بیست وپنجمین هفته افتتاح طرح های ملی قرار داریم، اظهار کرد: باید شرایطی 
فراهم کنیم که آثار باستانی و فرهنگی و اسلامی ما بیش از گذشته برای دیدار مردم 

آماده شود تا جهانیان ببینند که این ملت بیش از هفت هزار سال تاریخ تمدن دارد.
وی افزود: خوشحالیم که در این هفت سال کارهای بزرگی برای بازگرداندن اشیاء 
تاریخی -که موفقیت بزرگ حقوقی ما در عرصه بین الملل بود - و آماده کردن فضای 
کشور برای حضور گردشگران و نیز ثبت آثار تاریخی صورت گرفت که در زمینه جذب 

گردشگر هم از چهار میلیون به هشت میلیون رسیدیم.
وی افزود: در شرایط شیوع کرونا البته حضور گردشگران خارجی کمتر شده اما 
در عین حال این مسئله گذراست و در سال های آینده شاهد توسعه گردشگری در 
کشور خواهیم بود.  روحانی با اشاره به اینکه توجه به ورزش از اهداف مهم ماست، 
ادامه داد: هم مسئله ورزش حرفه ای برای ما مهم است که ساخت هتل های ورزشی، 
ورزشگاه ها و سالن ها و امکان انجام ورزش را انجام می دهیم و هم اساسأ توجه به 
سلامت مردم در این زمینه برای ما مهم است. ضمن اینکه در این زمینه موضوع 
حضور ورزشی زنان ما نیز از اهمیت ویژه ای برخوردار است. ما شاهدیم که زنان مان 
در ورزش افتخارآفرینند و این چیزی است که اسلام هم برای زنان دیده است و این 
امکان را فراهم ساخته. رییس جمهوری گفت: در عرصه های مختلف زنان همانند 
مردان حضور دارند و در عرصه ورزش هم آنان با حفظ حجاب و عفت خود حاضر 
می شوند و افتخارآفرینی می کنند. در سایر حوزه ها هم همچون مسائل سیاسی، 

اجتماعی و فرهنگی حضور موثر دارند.
وی در پایان گفت: از طرح هایی که امروز افتتاح شد، بسیار خوشحالم و این نکته 
را هم در پایان باید مورد اشاره قرار دهیم که برای حفظ نشاط و شادابی و سلامت 
در جامعه هم توجه به امر ورزش اهمیت دارد و هم رونق یافتن گردشگری به این 

موضوع کمک می کند.

رهبر انقلاب در پیامی به مناسبت روز تجلیل از شهیدان و ایثارگران:

گذشت زمان نمی تواند یاد شهیدان را از 
خاطر ملت ایران بزداید

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی به مناسبت هفته دفاع مقدس و روز تجلیل 
از شهیدان و ایثارگران تاکید کردند: گذشت زمان نتوانسته و هرگز نخواهد توانست 
یاد ارجمند شهیدان عزیز را از خاطر ملت ایران بزداید.  به گزارش روز پ پایگاه 
اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در پیامی به مناسبت هفته دفاع مقدس و روز تجلیل از شهیدان و ایثارگران 
تاکید کردند: گذشت زمان نتوانسته و هرگز نخواهد توانست یاد ارجمند شهیدان 
عزیز را از خاطر ملت ایران بزداید. این لوح درخشان همواره مزیّن به عنوان شهادت 

و یاد شهیدان خواهد ماند.
متن پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
گذشت زمان نتوانسته و هرگز نخواهد توانست یاد ارجمند شهیدان عزیز را از خاطر 
ملت ایران بزداید. این لوح درخشان همواره مزیّن به عنوان شهادت و یاد شهیدان 
خواهد ماند. این ذخیره  تاریخی همواره به نسل های ما امید و همت و جرأت خواهد 
از دشمنی  بردارندو  و استوار  را محکم  به سمت هدف های والا  تا گامها  بخشید 
شیاطین خنّاسان عالم نهراسند. جبهه  عدل و حق با این توان و آرایش الهی به 

پیروزی های بزرگ دست خواهد یافت ان شاء الله.
سیّدعلی خامنه ای
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حقیقت پور یک نماینده سابق مجلس:

 قانون انتخابات ریاست جمهوری 
چارچوب منطقی می خواهد

یک نماینده سابق مجلس گفت: اینکه بگویم هر شخصی ایرانی بود و سواد داشت 
بیاید و در انتخابات نام نویسی کند، توهین به مردم ایران است. 

منصور حقیقت پور درباره اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد: 
قوانین مربوط به این انتخابات باید یک چارچوب منطقی داشته باشد. اینکه بگویم 
هرکس ایرانی بود و سواد داشت بیاید و در انتخابات نام نویسی کند، توهین به مردم 
ایران است. وی افزود: برخی از کشورها این قانون را دارند که برای نام نویسی در 
انتخابات باید دو هزار نفر استاد دانشگاه او را تأیید کنند، اما در کشور ما می بینیم که 
یک کسی می آید و ثبت نام می کند که چوپان است یا دیگری می آید ثبت نام می کند 
که اصلًا سواد ندارد. اینها باعث تمسخر انتخابات از سوی برخی مردم می شود 
و این درست نیست. این نماینده سابق مجلس تصریح کرد: من احتمال می دهم 
این تغییراتی که نمایندگان مجلس برای اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری در 
نظر دارند تا برگزاری سیزدهمین دوره انتخابات تکمیل نشود و احتمالا به دوره بعدی 
موکول خواهد شد، اما در عین حال تصور می کنم نفس ایجاد اصلاحاتی در قانون 

انتخابات ریاست جمهوری محل اشکال یا ایراد نیست.
حقیقت پور در پاسخ به این پرسش نظر وی درباره ارائه برنامه های کاندیداهای 
ریاست جمهوری به اعضای شورای نگهبان و موضوعی که در این زمینه در طرح 
و  ندیده ام  را  طرح  این  خودم  من  کرد:  تصریح  چیست،  شده،  گفته  نمایندگان 
نخواندم اما در عین حال می توان گفت که شورای نگهبان برابر قانون وظیفه ای در 
زمینه ممیزی برنامه های انتخاباتی کاندیداها ندارد. ما موارد بسیاری داشتیم که افراد 
آمدند و رییس جمهوری شدند و بعد از آن برنامه های خود را مطرح کردند. بنابراین 
کار شورای نگهبان رسیدگی به صلاحیت فردی کاندیداهای ریاست جمهوری است.

وی در پایان در پاسخ به این پرسش که نظرش درباره بررسی لایحه دولت به جای 
طرح خود نمایندگان مجلس برای اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری چیست، 
اظهار کرد: چیزی که دولت می گوید لایحه ای است که تهیه کرده و می تواند در نهایت 
آن را با طرح نمایندگان تلفیق کرد و نقاط مشترک برجا گذاشت و نقاط اختلاف را هم 

در یک جلسه مشترک میان دولت و مجلس به توافق و جمع بندی رساند.

خطیب زاده درپاسخ به اظهارات اخیر پادشاه سعودی:

شکست های سیاسی، عربستان را به 
هذیان گویی واداشته است

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: شکست های مستمر میدانی و سیاسی در 
یمن، عربستان را به هذیان گویی واداشته است.

»سعید خطیب زاده« در پاسخ به پریشان گویی های اخیر پادشاه سعودی، با مردود 
دانستن اتهامات واهی وارده علیه جمهوری اسلامی اظهار داشت: عربستان سعودی 
به عنوان پایگاه و خاستگاه تفکرات گروه های تروریستی تکفیری و حامی اصلی مالی 
و لجستیکی تروریسم در منطقه، سال هاست برای گریز از واقعیت ها و عدم پاسخگویی 
به جنایت های خود سیاست فرافکنی و دگرگون نشان دادن حقایق را در دستور کار 
خود قرار داده است تا شاید امروز را به فردا برساند. خطیب زاده اضافه کرد: حمایت 
و همسویی رژیم سعودی با ایالات متحده در تداوم سیاست شکست خورده فشار 
حداکثری علیه ایران، تلاش برای توسعه مراودات با رژیم غاصب صهیونیستی و باج 
دادن های میلیارد دلاری به دیگران آن هم از جیب مردم آن کشور، نه تنها نتیجه ای 
برای آنان نداشته بلکه عربستان را به موجودی حقیر در میان کشورهای عربی تبدیل 
کرده است. سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه تاکید کرد: شکست های مستمر 
میدانی و سیاسی در یمن، عربستان را به هذیان گویی واداشته و می خواهند با ایراد 
اتهام به سایر کشورها از زیر بار مسئولیت جنایات جنگی خود علیه زنان و کودکان 
یمنی فرار کنند. سخنگوی دستگاه سیاست خارجی خاطرنشان کرد: جمهوری 
اسلامی در راستای رویکرد مسئولانه خود در منطقه، بارها خطاهای محاسباتی 
سعودی ها را که هزینه های گزافی به منطقه تحمیل کرده به جهانیان گوشزد کرده 
و همچنان براساس سیاست اصولی خود بر تقویت روندهای دیپلماتیک و گفت وگو 

محور در منطقه و توسعه مناسبات با کلیه همسایگان تاکید دارد.

نماینده مردم نطنز در مجلس:

دادن کالابرگ، دردی از مردم دوا نمی کند
نماینده مردم نطنز در مجلس شورای اسلامی گفت: مردم امروز شرایط سختی 
دارند و طرح دادن کالابرگ تنها یک مُسکن است و در کل به این طرح در صورت 

تصویب نمی توان امید بست. 
رحمت الله فیروزی در خصوص طرح مجلس مبنی بر دادن کالابرگ به 60 میلیون 
ایرانی به منظور تأمین کالاهای اساسی، اظهار کرد: معتقدم مجلس به جای اینکه 
مبلغ مورد نظر را برای 60 میلیون نفر در نظر بگیرد و این تعداد را شناسایی کند باید 
قشر ضعیف جامعه را با کار کارشناسی شناسایی کرده و این کالابرگ ها را به افراد 
نیازمند واقعی اختصاص دهد. وی افزود: اگر بخواهیم طرح یکسان بدهیم عدالت 
رعایت نمی شود. برای مثال در دادن بنزین به یک میلیاردر 60 لیتر در ماه بنزین 
می دهیم و به یک فرد کم درآمد هم 60 لیتر در ماه بنزین داده می شود که عادلانه 

نیست. بنابراین باید در این طرح تفکیک قائل شویم تا عدالت رعایت شود.
نماینده مردم نطنز در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه طرح فعلی درد چندانی 
از مردم را دوا نمی کند، گفت: این کالابرگ مبلغی جزئی است که شاید بتواند به 
افراد خیلی ضعیف جامعه کمک مختصری کند. باید بین افراد ضعیف جامعه که از 
کارمندان به پایین را شامل می شوند و قشر ثروتمند تفاوت قائل شویم و به این افراد به 

جای دادن کالا برگ، پول نقدی دهیم.

بازار ارز چگونه
 آرام می گیرد؟

این سوال مطرح است که آیا در شرایط تحریم می 
شود نرخ ارز را کنترل کرد؟

اگر منظور از کنترل بازار ارز، نگه داشتن مصنوعی و دستوری قیمت ها باشد، 
بنده هیچ گاه آن را توصیه نکرده ام و توصیه نمی کنم و این کار را اصولی و صحیح 

ارزیابی نمی کنم.
کنترل بازار ارز با وجود تفاوت فاحش نرخ بهره و تورم در کشور ما و کشورهای 
حوزه دلار ، همانند این است که بخواهیم یک رودخانه خروشان را که دائم از 
جاهای مختلف و کوهسارهای مختلف به آن آب وارد می شود، کنترل کنیم. اگر 
حتی چندین سد بر روی آن رودخانه گذاشته شود، با توجه به اینکه آب رودخانه 
دائم در حال ازدیاد است، این سدها شکسته می شود؛ مگر اینکه از حجم آبی که به 

آن رودخانه وارد می شود، کاسته شود.
وقتی در مدت 4۱ سال نرخ تورم در کشور به طور متوسط بیش از 2۱ درصد باشد 
و حجم نقدینگی در همین مدت سالانه بیش از 25 درصد باشد، چگونه می شود 

این رودخانه را آرام کرد؟ حالا چه در تحریم باشیم یا نباشیم.
اتفاقا زمان های نبودن در تحریم کمکی به بهبود اقتصاد کشور نکرد. وقتی تحریم  
نبودیم، با وجود درآمدهای هنگفت نفتی، مسوولین اقتصادی مغرورتر و غافل تر 
بودند و معمولًا با تزریق دلارهای نفتی به جامعه و کنترل مصنوعی قیمت ها، باعث 

گمراهی مردم و فعالان اقتصادی کشور  می شدند.
اتفاقا تحریم ها از یک جهت می تواند برای کشور  ما امری مبارک باشد، به طوری 
که می تواند مسئولین اقتصادی کشور را بیدار کند تا چشمشان به واقعیت ها بینا 
شود و سرمایه های واقعی کشور را ببینند. سرمایه های واقعی هر کشور اعتماد 
اقتصادی  مسئولین  اگر  هم  فعلی  تحریمی  شرایط  در  است.  کشور  آن  مردم 
بخواهند، می توانند از نیروهای نهفته مردم سود ببرند و همه مشکلات را مانند پر 

کاهی از سر راه بردارند ، 
در همین حالی که من و شما در حال نوشتن و خواندن این مطلب هستیم، 
چندین میلیارد دلار ارزهای خارجی به صورت اسکناس در گاوصندوق های دفاتر 
و منازل مردم و در صندوق های امانات بانک ها وجود دارد که هیچ سودی برای 
صاحبان آن و برای کشور ایجاد نمی کند و منافع آن فقط به بانک های مرکزی 
کشورهای صاحب آن ارزها می رسد و چندین برابر آن هم ذخایر و اعتبارات و 

سرمایه های ایرانیان در خارج از کشور هست.
در حالی که اگر مردم به سیستم های بانکی کشور اعتماد داشته باشند، آن 
پول ها وارد چرخه اقتصادی کشور خودمان  می شود و لازم هم نیست که حتما 
تبدیل به ریال شود. در همان حالت ارز هم می تواند باشد و  در خدمت فعالیت 
های اقتصادی در کشور قرار گیرد و در خدمت رونق فعالیت های مختلف از جمله 
کشاورزی و دامداری و صنعتی و بانکداری کشور قرار گیرد یا به عنوان قرض به 

دولت داده شود، ولی شرط آن بازسازی اعتماد مردم است
متاسفانه در خیلی از موارد به خاطر سودهای مقطعی و کوچک به این سرمایه 
بزرگ یعنی اعتماد مردم لطمه وارد شده است. گاهی بانک ها این ضربه را وارد کرده 
اند و گاهی هم سایر نهادها. مثلا بانک ها در مقطعی از دادن ارز و طلای سرمایه 
گذاری شده توسط مردم نزد آنها خودداری کردند و فقط حاضر شدند معادل ریالی 
آن را، آن هم نه به قیمت واقعی، بلکه به قیمت دولتی و دستوری به مردم بدهند و 
اداره مالیات هم گاهی با تصمیم های خلق الساعه به گرفتن مالیات های تعریف 
نشده اقدام کرده که هرچند سود و درآمدی را برای آنها در مقطعی از زمان به وجود 
آمده، ولی در واقع از اعتماد مردم هزینه شده و این کار مثل این است که برای 

خریدن یک آب نبات سکه های زرین را از دست بدهیم.
* رییس اسبق کانون صرافان

خطیب جمعه قم: 

ترامپ آبروی ابرقدرتی آمریکا را بُرد
امام جمعه موقت قم با اشاره به شکست های مفتضحانه آمریکا به خاطر ناکامی در 
اجرای سیاست های خود در مورد نظام اسلامی گفت: رئیس جمهوری آمریکا با این 
اقدام ها آبروی آمریکا و ابرقدرتی آن را برُد، گرچه آمریکا از اول هم آبرویی نداشت.  
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های مجازی نماز جمعه قم در حرم 
حضرت معصومه )س( اظهار داشت: در هفته های اخیر دشمن کینه توز ما سه بار 
در مجامع جهانی مانند مجمع عمومی  و شورای امنیت سازمان ملل متحد شکست 
مفتضحانه ای خورد. وی افزود: دشمن دنبال این بود که تحریم هایی که علیه نظام 
اسلامی وضع کرده بودند، ادامه پیدا کند اما به فضل پروردگار تعجب است که حتی 
همپیمانان آمریکا نیز اجازه ندادند که مانور داشته باشد. وی افزود: همپیمانان آمریکا 
یک نَه بزرگ به آمریکا گفتند و در بین همه کشورها فقط یک کشور کوچک پیدا شد 
که به دعوت آمریکا پاسخ مثبت گفت. حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: آیا این برای 
آمریکا و رئیس جمهوری که آبروی آمریکا و آبروی ابرقدرتی آمریکا را بُرد گرچه از اول 
هم آبرویی نداشت یک ننگ نیست؟ عضو خبرگان رهبری همچنین با اشاره به هفته 
دفاع مقدس یادآور شد: نباید تصور کنیم که دوران دفاع مقدس با سرافرازی و تقدیم 
هزاران شهید سپری و تمام شد، دشمن امروز جنگ فرهنگی و اقتصادی علیه ما به 
راه انداخته، تفاوت آن روز با امروز در این است که در دفاع مقدس همه انگیزه داشتیم 
دشمن را از خاک کشور بیرون کنیم، متحد بودیم و در کنار حضرت امام )ره( قرار 
داشتیم ولی امروز دشمن برای نسل جوان تهام فرهنگی و همچنین جنگ اقتصادی 
و تحریم را طراحی کرده است. وی افزود دشمنان تاکنون هر چه تحریم کردند و هر روز 
نیز تحریم می کنند و تحریم های تکراری انجام می دهند راه به جایی نمی بَرند. امام 
جمعه موقت قم تاکید کرد: ملت ایران برغم مشکل های اقتصادی و معیشتی بواسطه 
پیمانی که با امام و شهیدان بستند تسلیم دشمن نخواهند شد و دست ها را به علامت 
تسلیم در مقابل دشمن بلند نخواهند کرد. امام جمعه موقت قم یکجانبه گرایی را نیز 
از دیگر آسیب های دین داری ذکر و تصریح کرد: در صورتی که یکجانبه گر شدیم و 
دامنه دین را به افراد و اشخاص خاصی محدود کردیم و به دین حالت انحصاری دادیم و 
امتیازهایی که خدای متعال از رهگذر دین داری وعده داده را برای افراد خاصی در نظر 
گرفتیم این یکی از آسیب های جدی دین داری است و چنین افرادی دین داران واقعی 
نیستند. وی اضافه کرد: از این رو باید مراقبت و نظارت کنند، اگر می خواهند رضایت 

الهی را بدست آورند با این تفکر نمی توانند رضایت ذات باری تعالی را کسب نمایند.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم :

بیمارستان امام رضا )ع( وارد مدار
 درمان بیماران کرونایی شد

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت:با اوج گرفتن کرونا در قم ،بیمارستان 
تامین اجتماعی امام رضا )ع( دوباره وارد مدار درمان بیماران کرونایی شد. دکتر داود 
علیمحمدی با اشاره به عملکرد مطلوب بیمارستان امام رضا )ع( در موج اول شیوع 
و یروس کرنا در قم اظهار داشت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و بر اساس مصوبه 
ستاد پاسخ به بحران استانداری و درخواست دانشگاه علوم پزشکی استان قم ،50 
درصد بیمارستان تامین اجتماعی درمرحله نخست از اول مهرماه با تفکیک کامل 
بخش ها و رعایت شیوه نامه های بهداشتی ، مراقبت از بیماران کرنایی  را آغاز نموده 
است. وی افزود :سازمان تامین اجتماعی همواره آماده است تا در کنار سایر مراکز 
درمانی استان در خدمت  به سلامت مردم با تمام امکانات و نیروی انسانی برای 
درمان بیماران به ویژه بیماران کرونایی خدمت نماید. مدیر درمان تامین اجتماعی 
استان قم خاطر نشان کرد از مردم و شهروندان گرامی به ویژه بیمه شدگان تحت 
پوشش تامین اجتماعی درخواست کرد با توجه به بالا رفتن آمار مبتلایان به ویروس 
کرونا در کادر درمان،با رعایت توصیه های بهداشتی ،مجموعه کادر درمان را در 
خدمت رسانی مطلوب تر یاری نمایند. دکتر علیمحمدی خاطر نشان کرد :مهم 
ترین عامل موفقیت در مقابله با شیوع ویروس کرنا مشارکت مسئولانه مردم در 
رعایت بهداشت و فاصله فیزیکی و همچنین توجه به توصیه های متخصصین ستاد 
مبارزه با کرونا در تجمعات می باشد. گفتنی است در مرحله نخست شیوع ویروس 
کرنا در قم ،بیمارستان  یکصد و بیست تختخوابی تامین اجتماعی قم به بیش از 5 

هزار بیمار کرونایی به شکل سرپایی و بستری خدمت ارائه کرده بود.

اخبار

روحانی در جلسه رییسان کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا؛

با بروز موج  جدید کرونا برخی محدودیت ها را اعمال می کنیم

 قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور 
از قرائت خانوادگی زیارت اربعین در راستای زنده نگه 
داشتن شور و شعور حسینی در سراسر ایران اسلامی 

خبر داد. 
نصرت الله لطفی گفت:در سال جاری به دلیل شیوع 
ویروس منحوس کرونا و محدودیت های اعمال شده در 
ایران و کشور برادر عراق و همچنین مجموع مبتلایان 
به این ویروس، تصمیم قطعی ستاد ملی مقابله با کرونا 
در ایران و نپذیرفتن میهمانان خارجی در کشور عراق 
و بخصوص ضرورت تبعیت همگان از این تصمیم در 
راستای حفظ سلامت مؤمنین و دلدادگان امام حسین 
)علیه السلام(، تصمیم قطعی بر آن شد تا امسال پیاده 
روی اربعین برگزار نشود و همه ما موظف هستیم از این 
تصمیم مسئولین کشور تبعیت کنیم و با احترام به کشور 
میزبان از سفر به کشور عراق با هدف پیاده روی در ایام 

اربعین خودداری نمائیم.
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور 
افزود: اجمالا به دلیل این شرایط و این محدودیت های 
لازم الاجرا، اعلام لغو راهپیمایی اربعین در سال جاری 
از سوی ستاد مرکزی اربعین اعلام و تصمیم بر آن شد 
تا در داخل کشور همان شور و شعور حسینی )علیه 
پیاده  راهپیمایی  برگزار نشدن  و  السلام( حاکم شود 
روی اربعین به مفهموم تعطیلی مراسم اربعین و دوری 
از ارادت به سالار شهیدان نیست، همچنان که در همه 
مناسبت ها اعلام کردیم مراسم تعطیل ناپذیر سلامت 

محور خواهیم داشت.
لطفی ادامه داد: به توفیق الهی، مردم عزیز که در ماه 
محرم امسال، تمامی دستور العمل های بهداشتی ستاد 
ملی مقابله با کرونا را رعایت کردند و ایران اسلامی و 
منازل خود را به حسینیه تبدیل کردند و شاهد روضه ها، 
عزاداری ها و مداحی های محدود خانوادگی و ایده های 
بسیار جدید و مبتکرانه و ماندگاری در ایام محرم بودیم 
و محرم امسال، محرمی ماندگار شد. با همان نگاه و 
یکپارچه حسینیه  ایران اسلامی  ایده های جدید که 
شود، طرح شعار 'لبیک یا حسین' در شب عاشورا اعلام 

سراسری شد که به زیبایی در کشور عزیزمان در تمامی 
شهرها و روستاها انجام شد.

وی افزود: اقدامات و برنامه های فرهنگی را در دستور 
از مبادی ذی ربط  کار قرار دادیم که در روزهای آتی 
اطلاع رسانی خواهد شد و مبنای عمل قرار خواهد 
و  قطعی  برنامه های  از  یکی  مشخصاً  آنچه  گرفت. 
شاخص کشوری خواهد بود ان شاالله در روز اربعین 
حسینی یکبار دیگر تمامی ایران، شهرها و روستاها و 

همه منازل حسینیه خواهد شد.
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور 
هموطن  میلیون  چند  قبل  سال های  در  اگر  گفت: 
عزیز ما محب اهل بیت علیهم السلام راهی پیاده روی 
اربعین به سوی کربلای معلی بودند که کار با ارزشی و 
ثواب بسیاری بر آن مترتب بود، امسال در همه منازل، 
قرائت زیارت اربعین در جمع خانوادگی خواهیم داشت 
امام  و گوهربار  فرمایشات حکیمانه  در  اخیراً هم  که 
المسلمین مقام معظم رهبری )مدظله العالی( براین 

نکته نیز تأکید شد.
وی با اشاره به ضرورت تبعیت از تصمیمات ستاد ملی 
مقابله با کرونا که قائل به برگزار نشدن پیاده روی اربعین 
در سال جاری هستند، گفت: قرائت زیارت و شکوه 
به پیشگاه حضرت اباعبدالله الحسین )علیه السلام( 
از سوی مردم ایران اسلامی که یکپارچه عاشق امام 
حسین )علیه السلام(، پیاده روی اربعین و متعهد به 
حفظ حرمت ایام اربعین هستند، انجام و در این راستا 
هماهنگی نهایی در حال انجام است که به موقع اطلاع 

رسانی خواهد شد.
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور 
افزود: با اطلاع رسانی قبلی در ساعتی مشخص، پخش 
زیارت اربعین از رسانه ملی در روز اربعین انجام و ایران 

اسلامی بار دیگر حسینیه خواهد شد.
لطفی گفت: امسال بزرگداشت اربعین و بهره مندی 
از فیض عظمی ثواب زیارت اربعین از سوی کشوری 
با هشتاد میلیون جمعیت در همه منازل با قرائت این 
دعا انجام خواهد شد تا از این ثواب بهره مند شویم و 

ایران یکبار دیگر به  عاشورایی و حسینی بودن ملت 
نمایش گذاشته می شود و دنیا بفهمد امروز تکرار همان 

عاشورای سال 60 هجری است.
اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  مقام  قائم 
کشور افزود: امروز یزید و یزیدیان زمان، نظام سلطه 
آمریکایی ترامپ و ایادی و هم پیمانان ترامپ در منطقه 
هستند، امروز یزید زمان، رژیم ددمنش و کودک کش 
صهیونیستی است و مقابله با همه اینها، یعنی زنده نگه 
)علیه  الحسین  اباعبدالله  حضرت  عاشورای  داشتن 
السلام( که مردم عزیز ما قطعاً آن دین دینی، انقلابی 

و عاشورایی خودشان را ادا خواهند کرد.
وی خاطرنشان کرد: در برنامه های اربعین امسال، 
اگر بخواهیم حق مطلب را به درستی ادا کنیم، حتماً 
باید یاد و خاطره سردار دل ها سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی را در این ایام زنده نگه داریم و همگان قدردان 
زحمات آن عزیر سفر کرده باشند که نقش مهمی در 
برقراری امنیت مسیر پیاده روی اربعین در سال های 

قبل ایفا نمود.
شهید  سپهبد  دل ها،  سردار  شد:  یادآور  لطفی 
سلیمانی با اتخاذ مجموعه گسترده ای از تدابیر امنیتی 
غالب  در  استکبار  ایادی  حمله  که  ایامی  بخصوص 
عراق  مرزهای  در  که  امنی هایی  نا  داعش،  گروهک 
ایجاد می کردند، کار شبانه روزی شهید سلیمانی عزیز 
در تأمین امنیت این سفر بود که با دسیسه شیطانی 

ترامپ ابله به شهادت رسید.
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور 
اظهار داشت: گرچه انتقام سختی در انتظار سردمداران 
کفر پیشه آمریکا و رژیم کودک کش صهیونیستی است 
و انتقام شهادت این سردار دل ها و همراهانشان شهید 
مهندس ابومهدی قطعی و تردیدی در آن نیست، لکن 
یکی از نکاتی که مردم عزیز ما در حین قرائت زیارت 
اربعین در روز اربعین به آن توجه خواهند داشت زنده 
نگه داشتن یاد و خاطره فراموش نشدنی سپهبد شهید 
حاج قاسم سلیمانی عزیز و خدمات ماندگار آن شهید 

بزرگوار است.

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور  خبرداد:

زنده نگه داشتن شور حسینی با قرائت خانوادگی زیارت اربعین 

وزیر امور خارجه کشورمان اعلام کرد که ایران آماده تبادل زندانیان دوتابعیتی 
با آمریکا است. 

محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان روز پنج شنبه در گفت وگویی 
با خبرگزاری اسپوتینک بیان کرد که ایران حاضر به تبادل زندانیان دوتابعیتی با 

آمریکا است.
وزیر امور خارجه ایران  اعلام کرد که ایران هیچ زندانی تک تابعیتی آمریکایی 
ندارد و گفت: در حال حاضر آمادگی داریم که در کل دنیا تمام کسانی که توسط 
آمریکا در داخل خاک آمریکا یا با فشار آمریکا در سایر کشورها زندانی هستند را با 
زندانیانی که در ایران دو تابعیتی هستند، مبادله کنیم. امروز زندانی آمریکایی تک 

تابعیتی نداریم، دو زندانی آمریکایی داشتیم که مبادله کردیم.
ظریف همچنین تصریح کرد که ایران تمایلی برای مذاکرات مستقیم با دولت 

آمریکا ندارد و از دیگر دولت ها نظیر سوئیس استفاده می کند تا "نقشی مثبت را 
در این مسئله ایفا" کنند.

همچنین پایگاه خبری اردوپوینت در خبری آورده است که ظریف در گفت وگو با 
اسپوتنیک اعلام کرده است که همکاری های دفاعی ایران و روسیه ادامه خواهند 

یافت. 
ظریف گفت: ایران و روسیه گفت وگوهایی جدی در این باره انجام داده اند و 
به این گفت وگوها ادامه خواهند داد. ما در بسیاری از جنبه ها، تا حد مشخصی 
خودکفایی دفاعی داریم و در برخی موارد، نیازی مبرم به همکاری با روسیه و سایر 
کشورهایی که حاضرند با ما در چارچوب قوانین بین المللی همکاری کنند، در 
زمینه تجهیزات نظامی داریم. دوستان من در وزارت دفاع به این گفت وگو ادامه 

خواهند داد و آن ها را جدی خواهند گرفت.

ظریف: تمایلی به مذاکره مستقیم با آمریکا نداریم

 آماده تبادل زندانیان دو تابعیتی با آمریکا هستیم

علی اصغر سمیعی*
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ذرات  معرض  در  گرفتن  قرار  نتیجه  در  فصلی  آلرژی های 
موجود در هوا )مانند گرده ها( رخ می دهد که فقط در بعضی از 
زمان های سال اتفاق می افتد. آلرژی های فصلی باعث خارش 
پوست، آبریزش بینی، عطسه و گاهی خارش، آبریزش و قرمز 

شدن چشم ها می شود.
معمولًا پزشکان می توانند آلرژی ها را در صورت بروز علائم 
معمول مانند آبریزش، خارش بینی و خارش چشم در یک فصل 

خاص، تشخیص دهند.
اسپری های کورتیکواستروئیدی بینی، آنتی هیستامین ها و 

ضد احتقان ها به تسکین علائم کمک می کنند.
آلرژی فصلی که به عنوان تب یونجه شناخته می شود یک 
مشکل شایع است. این بیماری تنها در بعضی از اوقات سال، 
به خصوص در بهار، تابستان و پاییز، بسته به ماده ای که بدن فرد 

نسبت به آن حساسیت دارد، دیده می شود.
علائم در درجه اول غشای پوشاننده بینی را درگیر می کند و 
باعث رینیت آلرژیک می شود و یا غشای پوشاننده پلک ها و لایه 
پوشاننده سفیدی چشم )ملتحمه( را تحت تأثیر قرار داده و بروز 

ورم ملتحمه آلرژیک را موجب می شود.
اصطلاح تب یونجه تا حدی گمراه کننده است زیرا علائم فقط 
در تابستان، که یونجه به طور سنتی برداشت می شود، بروز 
نمی کند و هرگز شامل تب نمی شود. تب یونجه معمولًا واکنشی 
یونجه  تب  باعث  که  گرده هایی  است.  علف ها  و  گرده ها  به 

می شوند با توجه به فصل، متفاوت است:
· بهار: معمولًا درختان )مانند بلوط، نارون، افرا، توسکا، توس، 
سرو کوهی و زیتون( · تابستان: علف ها )مانند برمودا، تیموتی، 
باغ میوه و علف های جانسون( و علف های هرز )مانند خار روسی 

و چنار انگلیسی( · پاییز: راگوید )نوعی ابروسیا(
دارند.  متفاوت  بسیار  گرده  فصول  مختلف،  مناطق  نکته: 
ممکن است افراد به یک یا چند گرده واکنش نشان دهند، 
بنابراین فصل آلرژی برای آن ها ممکن است از اوایل بهار تا اواخر 
پاییز باشد. همچنین آلرژی فصلی توسط هاگِ کپک ایجاد 
می شود، که می تواند به مدت طولانی در بهار، تابستان و پاییز 

در هوا منتقل شود.
ورم ملتحمه آلرژیک ممکن است در صورت تماس مستقیم 

مواد معلق در هوا، مانند گرده ها، با چشم ایجاد شود.
تب یونجه می تواند باعث خارش بینی، سقف دهان، پشت 
گلو و چشم شود. خارش ممکن است به تدریج یا ناگهانی شروع 
شود. آبریزش بینی رخ می دهد و ترشحات آبکی شفافی ایجاد 

می کند و ممکن است دچار گرفتگی شود. 
در کودکان، گرفتگی بینی ممکن است منجر به عفونت گوش 
شود. پوشش بینی ممکن است متورم و تقریباً به رنگ بنفش 

تغییر کند.
همچنین ممکن است سینوس ها پر شده و باعث سردرد و 
گاهی اوقات عفونت های سینوسی )سینوزیت( شوند. عطسه 

نیز یک علامت رایج است.
گاهی اوقات ممکن است چشم ها به شدت دچار آبریزش 
و خارش شوند. سفیدی چشم نیز ممکن است قرمز شود و 
پلک ها قرمز و متورم گردند. استفاده از لنزهای تماسی می تواند 

چشم ها را بیشتر تحریک کند.
علائم دیگر شامل سرفه و خس خس سینه )به خصوص در 

افرادی که آسم دارند( و گاهی تحریک پذیری و مشکل خواب 
است.

شدت علائم با توجه به فصل متفاوت است.
دارند  نیز  آسم  دارند  آلرژیک  رینیت  که  افرادی  از  بسیاری 
)که منجر به خس خس می شود(، که احتمالًا ناشی از همان 
محرک های آلرژی )آلرژن ها( است که به رینیت آلرژیک و التهاب 

ملتحمه منجر می شود.
تشخیص آلرژی فصلی

· ارزیابی پزشک
ایمونوگلوبولین  آزمایش  یا  پوستی  آزمایش  اوقات  گاهی   ·

مخصوص آلرژن
تشخیص آلرژی فصلی، به علائمی که بروز می کند و به علاوه 
به موقعیت بروز علائم، یعنی فصلی که آلرژی در آن رخ می دهد، 
بستگی دارد. این اطلاعات می تواند به پزشکان کمک کند تا 

ماده حساسیت زا را شناسایی کنند.
به طور معمول، هیچ آزمایشی لازم نیست، اما گاهی، ترشحات 
بینی بررسی می شود که آیا حاوی ائوزینوفیل )نوعی گلبول 
تولید  زیاد  تعداد  به  آلرژیک  واکنش  طی  در  که  خون  سفید 
می شود( هست یا خیر. آزمایش خراش پوست می تواند به تأیید 
تشخیص و شناسایی ماده آلرژی زا کمک کند. در این آزمایش، 
یک قطره از هر عصاره روی پوست فرد قرار می گیرد، و بعد با 
سوزن سوراخ می شود. سپس پزشکان مشاهده می کنند که آیا 
در آن ناحیه کهیر )ورم و برآمدگی رنگ پریده کوچک احاطه شده 

با ناحیه قرمزرنگ( اتفاق می افتد یا خیر.
آزمایش  آزمایش پوستی،  نتایج  در صورت مشخص نبودن 
ایمونوگلوبولین مخصوص آلرژن )IgE( انجام می شود. برای این 

آزمایش، نمونه خون گرفته و آزمایش می شود.
درمان آلرژی فصلی

· اسپری های بینی کورتیکواستروئید · آنتی هیستامین ها
· مواد ضد احتقان · قطره چشم · ایمونوتراپی با آلرژن

تسکین علائم بینی
اسپری بینی دارای کورتیکواستروئید معمولًا بسیار مؤثر است 
و در ابتدا استفاده می شود. اکثر این اسپری ها عوارض جانبی 
کمی دارند، اگرچه می توانند باعث خونریزی بینی و درد بینی 

شوند.
خوراکی  صورت  به  که  آنتی هیستامین  داروی  از  می توان 
مصرف می شوند و یا به عنوان اسپری بینی استفاده می شود، به 
جای اسپری بینی کورتیکواستروئید یا علاوه بر آن استفاده کرد. 
آنتی هیستامین ها غالباً با داروی ضداحتقان مانند سودوافدرین 

که از راه دهان مصرف می شود، استفاده می شود.
بسیاری از ترکیبات آنتی هیستامین و ضداحتقان به صورت 
یک قرص تنها از طریق نسخه پزشک در دسترس هستند. با 
این حال، افراد مبتلا به فشارخون بالا نباید از داروی ضد احتقان 
استفاده کنند، مگر اینکه پزشک آن را توصیه و استفاده از آن 
را کنترل کند. همچنین، افرادی که از مهارکننده های مونوآمین 
می کنند  استفاده  ضدافسردگی(  داروی  )نوعی  اکسیداز 
نمی توانند محصولی را که ترکیبی از آنتی هیستامین و ضد 

احتقان است، مصرف کنند.
آنتی هیستامین ها ممکن است عوارض جانبی، به ویژه اثرات 
خواب آلودگی،  شامل  آن ها  باشند.  داشته  کولینرژیک  آنتی 

کردن،  ادرار  در  مشکل  یبوست،  دید،  تاری  دهان،  خشکی 
گیجی و سبکی سر هستند.

در  اسپری  یا  بینی  قطره  صورت  به  نیز  احتقان  ضد  مواد 
داروخانه موجود است که نباید بیش از چند روز در یک زمان 
استفاده شود زیرا استفاده مداوم از آن ها برای یک هفته یا بیشتر 
ممکن است گرفتگی بینی را بدتر یا طولانی کند، که به آن اثر 
برگشت می گویند، و در نهایت ممکن است منجر به گرفتگی 
مزمن شود. عوارض جانبی اسپری های بینی کمتر و خفیف تر 

از داروهای خوراکی است.
نسخه  با  کرومولین  هستند.  مفید  گاهی  نیز  داروها  سایر 
به  است  ممکن  و  است  دسترس  در  بینی  اسپری  عنوان  به 
تسکین آبریزش بینی کمک کند و برای اثربخشی باید به طور 
مرتب استفاده شود. آزلاستین )آنتی هیستامین( و ایپراتروپیوم 
هم ممکن است مؤثر باشند. اما این داروها می توانند اثرات 
آنتی کولینرژیک مشابه با داروهای آنتی هیستامین خوراکی، به 

ویژه خواب آلودگی داشته باشند.
مونته لوکاست، اصلاح کننده لکوترین که با نسخه پزشک در 
دسترس است، التهاب را کاهش داده و به برطرف شدن آبریزش 
بینی کمک می کند. اما چگونگی استفاده بهتر از آن هنوز 

مشخص نشده است.
شستشوی مرتب سینوس ها با محلول آب گرم و نمک )سالین( 
ممکن است به روان شدن و شستشوی مخاط و آب رسانی لایه 

بینی کمک کند. این روش آبیاری سینوسی نامیده می شود.
است  ممکن  هستند،  بی اثر  درمانی  روش های  این  اگر 
کورتیکواستروئید دهانی یا تزریقی برای مدت کوتاهی مصرف 
مصرف  صورت  در  روز(.   10 از  کمتر  برای  )معمولًا  شود 
طولانی مدت از این دو طریق، کورتیکواستروئیدها می توانند 

عوارض جانبی جدی داشته باشند.
تسکین علائم چشم

)مانند  ساده  چشمی  شستشودهنده  با  چشم  شستشوی 
اشک مصنوعی( می تواند به کاهش تحریک کمک کند. باید از 
هر ماده ای که ممکن است باعث واکنش آلرژیک شود خودداری 
شود. در دوره های التهاب ملتحمه، نباید از لنزهای تماسی 

استفاده شود.
قطره های چشمی حاوی آنتی هیستامین و دارویی که باعث 
تنگ شدن رگ های خونی )تنگ کننده عروق( می شود اغلب 
مؤثر هستند. این قطره های چشمی بدون نسخه پزشک در 
با این حال، ممکن است نسبت به قطره  دسترس هستند. 
چشمی تجویزشده اثر کمتر و عوارض جانبی بیشتری داشته 

باشند.
پزشک  نسخه  با  که  کرومولین،  حاوی  چشمی  قطره های 
آلرژیک  از ورم ملتحمه  در دسترس هستند، برای جلوگیری 
استفاده می شوند. در صورت پیش بینی قرار گرفتن در معرض 

ماده حساسیت زا، می توان از آن ها استفاده نمود.
قطره های  از  است  ممکن  باشد،  شدید  بسیار  علائم  اگر 
چشمی حاوی کورتیکواستروئیدها که با نسخه پزشک تهیه 
می شود، توصیه گردد. در طول درمان با قطره های چشمی 
کورتیکواستروئید، چشم ها باید به طور منظم از نظر افزایش 

فشار و عفونت توسط چشم پزشک بررسی شوند.
از طریق دهان مصرف می شوند  که  آنتی هیستامین هایی 

ویژه  به  باشند،  مفید  است  نیز ممکن  فکسوفنادین(  )مانند 
هنگامی که بخش های دیگر بدن )مانند گوش، بینی یا گلو( نیز 

تحت تأثیر آلرژن ها باشند.
ایمونوتراپی آلرژن )حساسیت زدایی(

اگر سایر روش های درمانی بی نتیجه باشند، ایمنی درمانی با 
آلرژن به برخی افراد کمک می کند.

در موارد زیر به ایمونوتراپی نیاز است:
· وقتی علائم شدید باشد.

· هنگامی که نمی توان از آلرژن جلوگیری کرد.
· هنگامی که داروهایی که معمولًا برای درمان رینیت آلرژیک 

یا ورم ملتحمه استفاده می شوند، قادر به کنترل علائم نیستند.
ایمنی درمانی آلرژن برای تب یونجه باید پس از فصل گرده 
ایمونوتراپی  آماده شود.  برای فصل بعدی  تا فرد  شروع شود 
زیرا  دارد  بیشتری  جانبی  عوارض  گرده  فصل  در  شروع  با 
مواد حساسیت زای گرده باعث تحریک سیستم ایمنی بدن 

می شوند.
چه تفاوتی بین کووید 19 و حساسیت فصلی وجود 

دارد؟
کووید 19 یک بیماری تنفسی مسری است که در اثر عفونت با 
ویروس کرونا رخ می دهد »SARS-CoV-2« ویروسی است که 

باعث ایجاد کووید 19 می شود.
آلرژی های فصلی که توسط گرده های معلق در هوا ایجاد 
می شوند، می توانند منجر به رینیت آلرژیک فصلی، که بینی 
و سینوس ها را تحت تأثیر قرار می دهد، ورم ملتحمه آلرژیک 
فصلی، که چشم ها را تحت تأثیر قرار می دهد، شود. جدول زیر 

علائم ناشی از آلرژی و کووید 19 را مقایسه می کند.
اما  دارند،  مشترکی  علائم  فصلی  آلرژی های  و   19 کووید 
مثال،  به عنوان  دارد.  دو وجود  این  بین  اساسی  تفاوت های 
کووید 19 می تواند باعث تب شود، که علامت رایج آلرژی های 
فصلی نیست. این لیست کاملی از تمام علائم احتمالی کووید 
19 یا آلرژی های فصلی نیست. علائم از فردی به فرد دیگر و از 
خفیف تا شدید متفاوت است. می توانید همزمان علائم کووید 

19 و آلرژی های فصلی را داشته باشید.
از آنجا که برخی از علائم کووید 19 و آلرژی های فصلی مشابه 
هستند، تشخیص تفاوت بین آن ها دشوار است و برای تأیید 

تشخیص خود باید آزمایش کنید.
آیا ماسک از ما در برابر آلرژی فصلی محافظت می کند؟
استفاده از ماسک برای کاهش سرعت گسترش کووید 19 
توصیه می شود. هر کس باید از ماسک استفاده کند مگر اینکه 
زیر 2 سال سن داشته باشد، مشکلات تنفسی داشته باشد، یا 
بی هوش یا ناتوان باشد و برای برداشتن ماسک به کمک نیاز 
داشته باشد.  ماسک ها همچنین از افراد در برابر آلرژی های 
فصلی محافظت می کنند زیرا می توانند از استنشاق برخی 
ذرات بزرگ تر جلوگیری کنند. با این حال، اگر به آلرژی فصلی 
مبتلا هستید، ماسک نباید تنها محافظ شما در برابر گرده باشد، 
زیرا ذرات کوچک تر هنوز هم می توانند از این پوشش عبور کرده 

و استنشاق شوند.
ماسک های خود را بعد از هر بار استفاده بشویید، به خصوص 
اگر از آلرژی فصلی رنج می برید، زیرا این پوشش ممکن است 

ذراتی مانند گرده را حمل کند.

پاییز با حساسیت آمد!

چگونه آلرژی فصلی را تسکین دهیم؟

خیلی خوب است که همیشه یک بطری حاوی ضدعفونی کننده ی دست با خود 
دارید، اما یک مشکل وجود دارد: احتمال اینکه پوست دستتان خشک بشود و ترک 

بخورد خیلی زیاد است. 
ضدعفونی کننده های دست دارای عوارض جانبی هستند که می توانند بر پوست 
و ... اثر بگذارند. این مطلب را بخوانید تا هم با عوارض جانبی مصرف ضد عفونی 

کننده های دست آشنا شوید و هم راهکارهای مقابله با آن ها را یاد بگیرید.
احتمال اگزما را افزایش می دهند

سازمان بهداشت جهانی توصیه کرده است برای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا، 
دست ها را مرتباً با آب و صابون حداقل به مدت 20 ثانیه بشوییم، یا اگر دسترسی به 
آب و صابون نداریم از ضدعفونی کننده ی دست که حاوی حداقل 60 درصد الکل 
است استفاده کنیم. طبق این دستورالعمل رفتار کردن ضروری است اما افزایش 
تماس مواد تحریک کننده و آلرژی زا با پوست می تواند احتمال درماتیت یا اگزما را 
افزایش بدهد. اگزما می تواند خود را به صورت قرمزی، خشکی، ترک خوردگی و حتی 

تاول های پوستی نشان بدهد که خارش یا درد ایجاد می کنند.
راه حل

مهم است که در استفاده از ضدعفونی کننده ی دست زیاده روی نکنید و بعد از 
هر بار استفاده مرطوب کننده بزنید. استفاده از مرطوب کننده های حاوی وازلین یا 
روغن های معدنی می تواند به پیشگیری از درماتیت پوستی کمک کند. بعد از شستن 
دست ها با آب و صابون باید فوراً مرطوب کننده بزنید اما در مورد ضدعفونی کننده های 
دست قضیه فرق می کند. وقتی از ضد عفونی کننده استفاده می کنید باید دست ها 
را دست کم ۱5 تا ۳0 ثانیه خوب به هم بمالید و تماس سطوح دست را ضدعفونی 

کرده و صبر کنید تا دست هایتان خشک شوند و سپس مرطوب کننده بزنید.
پوستتان را تحریک می کنند

فرمولاسیون ضدعفونی کننده های دست جوری است که پوست را گندزدایی کند. 

عنصر اصلی موجود در ضدعفونی کننده ی دست، اتیل یا ایزوپروپیل است و این مواد 
با عناصری همراه هستند تا بوی تند الکل را پوشش دهند. استفاده ی مکرر از این 
محصولات می تواند سبب تحریک پوست و خشکی آن شود. اگر پوستتان حساس 

باشد، تأثیرات این مواد می تواند شدیدتر هم باشد. الکل پوستتان را خشک می کند.
راه حل

شستن دست ها با آب گرم و صابون، بهترین راه نابود کردن هر آلودگی است اما 
گاهی دسترسی به آب و صابون ندارید. اگر مجبورید از ضد عفونی کننده ی دست 
مکرراً استفاده کنید، بهتر است حتماً بعد از آن مرطوب کننده بزنید. یک کرم مرطوب 
کننده که دارای گلیسرول و پوشاننده )occlusive( است بهترین انتخاب شماست. 
پوشاننده کمک می کند رطوبت پوست حفظ شود و گلیسرول نیز کمک می کند آب 

جذب پوستتان شود.
بعضی از فرمولاسیون ها می توانند بر قدرت باروری اثر بگذارند

بعضی از ضدعفونی کننده های دست شامل الکل، مثلًا اتیل الکل هستند که به 
عنوان عاملی گندزدا عمل می کند. اما ضدعفونی کننده های غیرالکلی دست نیز 
وجود دارند که حاوی ترکیبی ضدمیکروب به نام  تری کلوزان یا تری کلوکربان هستند. 
تحقیقات نشان داده اند تری کلوزان برای سلامتی مضر است زیرا استفاده ی مکرر از 

آن تأثیر منفی بر قدرت باروری، رشد جنین و احتمال آسم دارد.
راه حل

همیشه توصیه می شود دست ها را با آب و صابون خوب بشویید تا آلودگی ها کاملًا 
پاک شوند. فقط زمانی از ضد عفونی کننده ی دست استفاده کنید که واقعاً به آب 
و صابون دسترسی ندارید. از مصرف ضد عفونی کننده های دست که حاوی  تری 

کلوزان یا تری کلوکربان هستند خودداری کنید.
بعضی از ضد عفونی کننده های دست ممکن است سبب مقاومت نسبت 

به آنتی بیوتیک ها شوند

قرار گرفتن در معرض تری کلوزان، احتمال مقاوم شدن باکتری ها در برابر آنتی 
بیوتیک ها را افزایش می دهد. و این هم دلیل دیگری که باید از ضد عفونی کننده های 

دست دارای تری کلوزان اجتناب کنید.
بعضی از ضد عفونی کننده های دست ممکن است مشکلات هورمونی 

ایجاد کنند
باز هم تری کلوزان! تری کلوزان موجود در برخی از ضد عفونی کننده های دست 
می تواند مشکلات هورمونی نیز ایجاد نماید. تری کلوزان باعث می شود باکتری ها 
با خواص ضدمیکروبی این ماده سازگاری پیدا کرده و گونه ای مقاوم تر نسبت به آنتی 

بیوتیک ها ایجاد کنند.
بعضی از ضد عفونی کننده های دست بر سیستم ایمنی بدنتان اثر می گذارند
تری کلوزان متأسفانه سیستم ایمنی تان را هم ضعیف می کند. یک سیستم ایمنی 

ضعیف هم باعث می شود بیشتر مستعد آلرژی ها شوید.
بعضی از ضد عفونی کننده های دست بر رشد بدن اثر می گذارند

یک ضد عفونی کننده ی دست که دارای مقدار زیادی عطر و اسانس است، پُر از 
مواد شیمیایی سمی مانند فتالات ها و پارابن هاست. فتالات ها مختل کننده های غدد 
درون ریز هستند که می توانند رشد و بازسازی بدن را تحت تأثیر قرار دهند. پارابن ها 
نیز مواد شیمیایی هستند که می توانند بر عملکرد هورمون ها، باروری، زایمان و رشد 

دستگاه تناسلی اثر منفی بگذارند.
راه حل

انواعی از ضد عفونی کننده های دست را انتخاب کنید که پارابن و فتالات نداشته 
باشند.

ممکن است دچار اختلالات پوستی شوید
استفاده ی زیاد از ضد عفونی کننده ی دست بر پایه ی الکل می تواند احتمال ابتلا 
به عفونت ناشی از اختلالات پوستی را افزایش دهد. زیرا استفاده ی بیش از حد از 
ضد عفونی کننده ی دست، باکتری های مفید و لازم روی پوست را نیز نابود می کند 

و این اتفاق خوبی نیست.
راه حل

صابون برخلاف ضد عفونی کننده های دست می تواند آلودگی ها و میکروب ها و 
... را به طور مؤثر از بین ببرد و آسیب چندانی به باکتری های مفید پوستتان نمی زند.

ممکن است دچار مسمومیت با الکل شوید
از آنجایی که بیشتر ضد عفونی کننده های دست حاوی درصد بالایی الکل هستند، 
احتمال مسمومیت با الکل در اثر استفاده ی زیاد از ضد عفونی کننده های دست 
الکلی وجود دارد. این روزها در تمام دنیا ضد عفونی کننده های دست به وفور همه 
جا وجود دارد و متأسفانه کودکان نیز به راحتی به این محصولات دسترسی دارند و 

احتمال اینکه دچار مسمومیت شوند بسیار زیاد است.
راه حل

در مصرف ضد عفونی کننده های دست زیاده روی نکنید و این محصولات را از 
دسترس بچه ها دور نگه دارید و نحوه ی مصرف آن ها را به کودکان و نوجوانان آموزش 
بدهید. در صورتی که کودک ضد عفونی کننده ی دست را بلعید هر چه سریع تر او را 

به اورژانس برسانید.
توصیه های پزشکان

ضد عفونی کننده های دست، محصولات خوبی برای کاهش احتمال ابتلا به 
عفونت های ویروسی و میکروبی و قارچی هستند که می توانند روی پوست ما جا 
بگیرند، البته در صورتی که به آب و صابون جهت شستشوی دست دسترسی ندارید. 
اما یادتان باشد استفاده از این محصولات به معنی حذف کامل آلودگی ها از روی 
پوست نیست و هرگز جای شستشو با آب و صابون را نمی گیرد. ضد عفونی کننده ی 
دست به خوبی صابون عمل نمی کند و متکی شدن به این محصولات برای تمیز کردن 

دست ها، کار نادرستی است.

محصولات ضدعفونی کننده را با دقت انتخاب کنید

نارنجی خوشمزه ی پاییزی!عوارض جانبی ضدعفونی کننده های دست + راهکارهای مقابله

نارنگی یعنی سلامتی یعنی زیبایی

نارنگی به خانواده خوش رنگ و لعاب مرکبات تعلق دارد. وقتی گرمای 
تابستان جای خود را به خنکای پاییز و سرمای زمستان می دهد این میوه 
نارنجی رنگ خوشمزه و آبدار، زیبایی فصل سرما را چند برابر می کند. این 
بار که مشغول پوست گرفتن یک عدد نارنگی شدید سرسری این کار را انجام 
ندهید و بدانید که یک دنیا خاصیت زیبایی و درمانی زیر این پوست نرم و 

لطیف نهفته است.
نارنگی با گوشت نرم و آبدار خود می تواند مرهمی برای زخم ها و یا حتی 
سلاحی در برابر ابتلا به سرطان باشد. نارنگی بمب ویتامین C است اما فواید 
آن به همین یک ویتامین ختم نمی شود. ادامه این متن را مطالعه کنید تا 

بیشتر در خصوص نارنگی با هم صحبت کنیم.
نارنگی برای تأمین آب بدن

بدن انسان از میزان زیادی آب تشکیل شده است. به طور که می توانید 
آن را یک دریاچه سیار تصور کنید. بنابراین نباید اجازه داد که آب آن کم 
شود. نارنگی از ۸6 درصد آب تشکیل شده است و یک میوه آبدار محسوب 
می شود که عطش را از بین برده و راهی برای حفظ آب بدن است. البته این 
میوه صرفاً تأمین کننده آب نیست بلکه در کنار آن میزان زیادی ویتامین C و 
A و کاروتنوئید به بدن می رساند که برای مقابله با بیماری های مختلف لازم و 

ضروری هستند.
نارنگی یک میوه کم کالری

نارنگی کم کالری است به طوری که هر یک عدد از این میوه حدود ۳4 
کیلوکالری دارد. بنابراین می توانید از آن برای رفع گرسنگی بین روز استفاده 

کنید بدون اینکه نگران بالا رفتن میزان کالری دریافتی روزانه تان باشید.
نارنگی بمب ویتامین C و سرشار از مواد معدنی

نارنگی منبع ویتامین C است به طوری که مصرف دو عدد از این میوه نیاز 
روزانه به ویتامین C را تأمین می کند. اگر می خواهید سیستم ایمنی بدنتان 
تقویت شود و از بیماری های فصل سرما در امان بمانید نارنگی بیشتری میل 
کنید. علاوه بر این باید بدانید که نارنگی سرشار از مواد معدنی مختلف از 

جمله کلسیم، پتاسیم، فسفر، منیزیم، آهن و مس است.
نارنگی برای مقابله با کلسترول خون

نارنگی سرشار از ترکیبی به نام »سینفرین« است که مانع از تولید کلسترول 
شده و مازاد آن را کنترل می کند. آنتی اکسیدان های موجود در این میوه به 
طور مستقیم با کلسترول بد موجود در رگ ها مقابله می کنند. جالب است که 
این آنتی اکسیدان ها میزان کلسترول خوب خون را حفظ کرده و متعادل نگاه 
می دارند. بنابراین اگر به سلامت رگ ها و در پی آن قلبتان اهمیت می دهید 

بیش از پیش از این میوه خوشمزه استفاده کنید.
نارنگی برای مقابله با سرطان کبد

می دانید که کبد یک ارگان حیاتی و مهم است و متأسفانه این روزها مشکلی 
به نام کبد چرب بلای جان خیلی ها شده است. و می دانید که سرطان کبد نیز 
در حال شیوع در سرتاسر جهان است و خیلی از بیماران مدت زمان طولانی 
نارنگی  با این نوع سرطان در حال مبارزه هستند. خوشبختانه  است که 
برای این بیماران نوعی سلاح است. به عقیده متخصصان برخی از مرکبات 
و بخصوص نارنگی برای مقابله با برخی سرطان ها مانند سرطان کبد بسیار 
مؤثر است. آب نارنگی برای بیمارانی که به هپاتیت C مبتلا هستند می تواند 
خطر پیشرفت سرطان کبد را کاهش دهد چون این میوه حاوی میزان قابل 
توجهی »بتاکریپتوگزاانتین« است. نارنگی همچنین میزان زیادی »لیمونن« 
دارد که اثرات ضدسرطانی داشته و همچنین به پیشگیری از ابتلا به سرطان 
سینه کمک می کند. این میوه خوشمزه نوعی مکمل برای درمان های سنتی 

سرطان محسوب می شود.
نارنگی دشمن چربی ها

نتایج پژوهشی که در دانشگاه وسترن انتاریو انجام شده است نشان می دهد 
که »نوبیلتین« نوعی فلاوونوئید است که در نارنگی پیدا می شود مانع از تجمع 
چربی ها در کبد می شود. به این ترتیب که عملکرد ژن های دفع کننده مازاد 
چربی ها را تحریک کرده و از عملکرد ژن های تولید چربی جلوگیری می کند. 
محققان این دانشگاه پیشتر در مطالعات خود در خصوص گریپ فروت یک 
فلاوونوئید به نام »نارینجینین« یافته بودند که این ترکیب قادر است عملکردی 
سندرم  از  ناشی  دیگر  مشکلات  و  مفرط  چاقی  برابر  در  محافظت کننده 
متابولیک داشته باشد. به گفته متخصصان خاصیت و تأثیر »نوبیلتین« ده 

برابر بیشتر از »نارینجینین« است.
 این ترکیب همچنین باعث پیشگیری از بروز تصلب شرایین می شود. باید 
گفت که میزان بالای ویتامین C موجود در این میوه نیز باعث شده است 
که آب نارنگی یک آب میوه ضدچربی محسوب شود. بنابراین این میوه را به 
عنوان میوه ای چربی سوز به خاطر بسپارید. البته برای این منظور لازم است 
که میزان زیادی آب نارنگی میل کنید و حتماً میوه کاملًا رسیده را انتخاب 

کنید.
نارنگی شفاف کننده رنگ پوست

پوست ویترین بدن و البته نمایان کننده سلامت درونی است. مواد مغذی 
موجود در نارنگی باعث بهبود رنگ پوست می شود. واقعیت این است که بین 
سلامتی و زیبایی پوست ارتباط تنگاتنگی وجود دارد. زمانی که نام مراقبت از 
پوست و زیبایی آن به میان می آید حتماً دو ترکیب مهم یعنی ویتامین C و E را 
به خاطر داشته باشید. این دو ویتامین باعث بهبود وضعیت پوست شده و به 
تولید کلاژن که ضامن نرمی، طراوت و جوانی پوست است کمک می کنند. 
بنابراین اگر می خواهید پوستتان خوش آب و رنگ شود از مصرف نارنگی 

غافل نشوید.
نارنگی مرهمی برای زخم ها

روغنی که در پوست نارنگی وجود دارد برای بهبود و تسکین زخم های 
پوستی که عمیق نیستند مؤثر است. در واقع خواصی که در ترکیب شیمیایی 
روغن پوست نارنگی وجود دارد برای مقابله با زخم ها، ضدعفونی کردن و 

احیای سلول ها و بافت ها در جهت التیام و درمان زخم ها مؤثر است.
نارنگی برای افزایش دریافت مواد مغذی

نارنگی نیز مانند تمام میوه ها می تواند یکی از ترکیبات سالادهایتان باشد. 
افرادی که بدنشان با کمبود ویتامین مواجه است و یا می خواهند میوه و 
سبزیجات بیشتری مصرف کنند می توانند نارنگی را به سالاد کاهو اضافه 
کرده و به همراه هویج یا گوجه فرنگی سالادشان را مغذی تر کنند. این کار 
باعث جذب پروتئین و مواد مغذی ضروری برای سلامتی می شود. یادتان 
باشد که کمبود ویتامین بدن با مصرف نارنگی بیشتر به سرعت از بین می رود. 
همچنین توصیه می شود از تهیه سالاد میوه غافل نشوید و نارنگی بیشتری 

به آن اضافه کنید.



شنبه -پنجم مهر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45122

باغ  موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس قم روز چهارشنبه با حضور امیر منصور 
ونک معاون بازرسی کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، بهرام سرمست استاندار 
قم، و جمعی از مسئولان لشکری و کشوری و سخنان ویدیو کنفرانسی رییس 

مجلس شورای اسلامی
 مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم در این آیین، اظهار داشت:  
دو رشته  کارشناسی حرفه ای روایت گری دفاع مقدس در باغ موزه قم به زودی 

راه اندازی می شود.
حجت الاسلام علی لقمانپور گفت: کتابخانه باغ موزه قم بزرگترین و غنی ترین 

کتابخانه فرهنگ ایثار و شهادت خواهد شد.
وی بابیان اینکه برای اولین باریک دانشگاه در باغ موزه قم راه اندازی می شود: 
گفت: ۸ هشت رشته کارشناسی ارشد و  یک رشته دکترا در آینده در این باغ موزه 

راه اندازی می شود.
هنری  سازمان  ادبیات،  و  کتابخانه  مدارک،  و  اسناد  مرکز  کرد:  تصریح  وی 
فرهنگی، بخش آموزش، سازمان زنان دفاع مقدس، بخش روحانیت، پیشکسوتان 

و غیره در این باغ موزه شکل خواهد گرفت.
لقمانپور گفت: در این محوطه ۳2 هکتاری برخی تجهیزات نظامی جانمایی 

شده اما هنوز برای موزه آرایی شایسته باغ موزه قم کاستی هایی وجود دارد.
وی یادآور شد: زمین این باغ موزه از بخشش 27 هکتار از اراضی شهرداری قم و 
5 هکتار اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس است که از طرف بنیاد 

به مسکن به این دو نهاد واگذارشده بود.
وی بیان کرد: ۳ هزار و 200  میلیارد تومان ارزش زمین این باغ موزه است و 

تاکنون 40 میلیارد تومان برای آن هزینه شده  است.
و 799  قم ۸ هزار  باغ موزه  اصلی ساختمان  زیربنای  ابراز داشت:  لقمانپور 

مترمربع است و عملیات عمرانی آن از سال ۸9 آغازشده است.
استاندار قم: همه باید حافظ ارزش های دفاع مقدس باشیم

 استاندار قم نیز در این آیین با اشاره به تکمیل و بهره برداری از باغ موزه انقلاب 
باید همه در هر جایگاهی که هستند حافظ  و دفاع مقدس قم گفت: امروز 

ارزش های دفاع مقدس و انقلاب اسلامی باشند. 
ارزش های دفاع  باغ موزه می تواند  این  افزود:  بهرام سرمست طی سخنانی 

مقدس را در قالب های مختلف هنری و تجسمی به نسل جوان منتقل کند.
وی اضافه کرد: پیشکسوتان دفاع مقدس نقش پررنگی در بهره برداری و احداث 

باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم داشتند.
سرمست در پایان خاطرنشان کرد: بهره برداری از چنین طرح هایی می تواند 
بخشی از ایثارگری و تلاش های شبانه روزی شهدا را مقابل دیدگان مردم و نسل 

جوان قرار دهد.

شهردار قم :
باغ موزه دفاع مقدس باید یک موزه جاری و پویا باشد 

شهردار قم نیز در این آیین، بیان کرد: باغ موزه دفاع مقدس قم باید یک موزه 
جاری و پویا باشد و بتواند ارزش های جنگ تحمیلی را با زبان متناسب با نسل های 
جوان منتقل کند.سید مرتضی سقائیان نژاد خاطرنشان کرد: ۸ هزار و 500 

مترمربع زیربنای ساختمان اصلی باغ موزه دفاع مقدس قم است.
وی ابراز داشت: ۱0 هکتار از باغ موزه دفاع مقدس هنوز به صورت جدی مورد 

عملیات عمرانی قرار نگرفته و نیازمند اجرای طرح های پیش بینی شده است.
وی یادآور شد: پارک هزار هکتاری قم که به عنوان بوستان دفاع مقدس نام گذاری 
شده از باغ موزه دفاع مقدس آغاز می شود و از کنار شهرک قدس تا مسجد مقدس 
جمکران امتداد خواهد یافت.آیات حسین نوری همدانی و سید محمدعلی علوی 
گرگانی نیز با صدور پیامی از راه اندازی باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم قدردانی 
کردند.زیربنای ساختمان اصلی باغ موزه انقلاب و دفاع مقدس قم ۸ هزار و 799 
مترمربع است و کل مساحت مجموعه باغ موزه قم ۳2 هکتار می باشد و تاکنون 
40 میلیارد تومان برای بهره برداری و تکمیل زیرساخت های آن هزینه شده است.
در پایان این مراسم از تلاش های چند دستگاه های استانی که در مسیر بهره 
برداری از این باغ موزه مشارکت و همکاری ویژه ای داشته اند با اهدای لوحی 

تقدیر به عمل آمد.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارتا ستان قم:

۱۴۷ هزار تن مواد و صنایع معدنی از قم 
صادر می شود

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: بر اساس راهبرد تعیین  شده در 
سال جهش تولید، ۱47 هزار تن مواد و صنایع معدنی از قم به بازارهای بین المللی 

صادر خواهد شد. 
محمود سیجانی بیان کرد: ارزش صادرات این محصولات بیش از ۱۱2 میلیون دلار 

است و نقش موثری در تحقق برنامه های توسعه تجارت استان دارد.
وی افزود: قم در حوزه معدن دارای ظرفیت های بسیاری است که تسهیل شرایط 
بهره برداری مطلوب از آن می تواند درآمد فراوانی را برای استان به همراه داشته باشد.
وی ادامه داد: در همین رابطه، راهبرد سازمان صنعت، معدن و تجارت قم حمایت 
از بهره برداران این حوزه برای فعال سازی هرچه بیشتر معادن و همچنین شناسایی 
با کمک سازمان های  ظرفیت های معدنی استان در بخش های مختلف استان 

تخصصی همچون ایمیدرو است.
سیجانی گفت: توسعه و تکمیل اکتشافات طلا،  مس و آهن در سطح استان،  ایجاد 
واحدهای فرآوری در کنار معادن و ارتقا بهره وری و فعال سازی معادن کوچک و راکد،  
ازجمله برنامه های موردنظر برای تحقق جهش تولید و تقویت ارزش افزوده اقتصادی 

استان قم در این حوزه مهم اقتصادی است.
وی بیان کرد: پرداخت تسهیلات برای نوسازی ماشین آلات مورداستفاده در معادن 
و واحدهای فرآوری مواد معدنی استان نیز از دیگر برنامه های سازمان صمت قم برای 

ارتقا کمی و کیفی این بخش است.
اکنون 9۸ معدن با سرمایه گذاری بیش از یکهزار و 65 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال 

برای یکهزار و 294 تن در استان فعال است.
2 درصد معادن کل کشور در قم وجود دارد و همین مساله ضرورت توجه بیشتر 
به ظرفیت های این حوزه برای افزایش سطح درآمدهای استان را نشان می دهد؛ در 
همین رابطه راهبرد سازمان صنعت، معدن و تجارت قم جلوگیری از خام فروشی مواد 
معدنی استخراج شده است تا با فرآوری آن ها، ارزش افزوده اقتصادی بیشتری در 

بخش معادن استان ایجاد شود.
مس،  روی،  )سرب،  فلزی  معادن  شامل  استان  شناخته شده  ذخایر   مهم ترین 
منگنز(، معادن غیرفلزی )کائولن، باریت، نمک و سولفات سدیم( و معادن مواد اولیه 
مصالح ساختمانی )سنگ های تزئینی، مرمریت، گرانیت، سنگ های لاشه، سنگ 
آهک و سنگ گچ( است که با به کارگیری طرح های جدید و استفاده بهینه از این مواد 

معدنی می توان کسب وکارهای درآمدزا در زمینه صنایع معدنی در استان ایجاد کرد.

مدیرکل نوسازی مدارس قم:

سیستم گرمایشی ۲۴ درصد از مدارس قم 
فرسوده است

مدیرکل نوسازی،  توسعه و تجهیز مدارس قم گفت: سیستم گرمایشی 24 درصد از 
مدارس این استان فرسوده و نیازمند نوسازی، 2۳ درصد غیراستاندارد و 5۳ درصد 

نیز استاندارد است. 
محسن پورگلیان روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا،  افزود: از مجموع 657 
مدرسه موجود در استان قم، سیستم گرمایشی ۳65 مدرسه با سه هزار و 265 کلاس 

درس استاندارد می باشد.
وی اضافه کرد: سیستم گرمایشی ۱9۸ مدرسه با یک هزار و 557 کلاس درس 
غیراستاندارد و سیستم گرمایشی 94 مدرسه با یک هزار و ۳۳۸ کلاس درس نیز 

فرسوده است.
وی بیان کرد: منظور از سیستم گرمایشی غیراستاندارد، وجود بخاری نفتی نیست 
و این نوع بخاری ها سال 92 جمع آوری و از کلاس های درس استان قم حذف شده 

است.
پورگلیان تصریح کرد: منظور از غیراستاندارد بودن وجود بخاری گازی و نبود 
موتورخانه مرکزی در مدارس و منظور از سیستم گرمایشی استاندارد نیز وجود 
سیستم گرمایشی مرکزی با موتورخانه، شوفاژ و پکیج و یا بخاری های گازی و برقی 

تابشی که خطری برای دانش آموزان ندارد،  می باشد.
وی بیان کرد: منظور از مدارسی که سیستم گرمایشی آن ها فرسوده است نیز 
مدارسی است که دارای موتورخانه مرکزی می باشد، ولی موتورخانه فرسوده شده 
و باید جایگزین شود. به گفته وی، برای نوسازی و یا استانداردسازی سیستم های 

گرمایشی و سرمایشی مدارس قم، 650 میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
در سال تحصیلی جدید تعداد دانش آموزان استان قم با افزایش هشت درصدی 
نسبت به سال تحصیلی گذشته به حدود 270 هزار نفر در مقاطع مختلف رسیده 
است؛ 670 فضای فیزیکی و پنج هزار و ۸00 کلاس درس آماده شده و تعداد کد 

فضاهای آموزش وپرورش قم حدود یک هزار و ۳00 واحد است.
 

مدیر کل ارتباطات وفناوری اطلاعات استان قم خبرداد:

صحت سنجی خدمات الکترونیک 
دستگاه های اجرایی 

مدیرکل ارتباطات وفناوری اطلاعات استان قم با بیان اینکه بر اساس خوداظهاری 
40 دستگاه اجرایی در قم هم اکنون 47۸ خدمت به صورت الکترونیکی توسط این 
سازمان ها ارائه می شود که این روند در حال افزایش است تاکید کرد: صحت سنجی 

از این خدمات در دستور کار کارگروه توسعه دولت الکترونیک استان قرار دارد. 
سیدرضاموسوی  با تاکید بر اهمیت تحقق دولت الکترونیک افزود: توسعه دولت 
الکترونیک و استفاده از زیرساخت های فناوری اطلاعات به منظور دسترسی آسان 

مردم به خدمات دولتی و کسب وکارها در استان است.
وی گفت: با توجه به اهمیت توسعه دولت الکترونیک و ضرورت الکترونیکی شدن 
خدمات دستگاه های اجرایی، روند فعالیت دستگاه های استان در این راستا مورد 
ارزیابی در دستور کار قرار گرفته است که در این راستا آمار خدمات الکترونیک ارایه 
شده توسط دستگاه های اجرایی توسط کارگروه توسعه دولت الکترونیک قم در حال 

صحت سنجی هستند.
وی با تاکید بر اینکه شاخص توسعه  دولت الکترونیک در استان  رو به افزایش است 
اظهار داشت: کاهش هزینه های دولت، صرفه جویی در وقت و انرژی، کاهش فساد 
اداری و افزایش سطح آگاهی مردم، ایجاد اشتغال توسط بخش خصوصی، اجرای 
عدالت اجتماعی با استفاده از شفافیت و دسترسی به اطلاعات و همچنین کاهش 

شکاف دیجیتال از جمله مزیت های تحقق دولت الکترونیک است.
موسوی ادامه داد: گسترش عدالت اجتماعی و اقتصادی در بین بخش های 
دورافتاده، بهبود شرایط اقتصادی، کاهش شکاف دیجیتال بین بخش های روستایی 
و شهری  وفراهم کردن فرصت های اقتصادی برای جوامع محروم از دیگر مزیت های 

تحقق دولت الکترونیک است.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم با بیان اینکه کرونا اهمیت تحقق 
دولت الکترونیک و ارائه خدمات به صورت غیرحضوری را به همه گوشزد کرد، افزود: 
ارزیابی های انجام شده نشان می دهد که اکثر دستگاه های اجرایی استان به شبکه 

ملی اطلاعات متصل شده اند.

مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی استان قم  خبرداد:

توزیع چهار هزار بسته معیشتی در هفته 
دفاع مقدس

مدیر حرکت های جهادی سازمان بسیج سازندگی استان قم گفت: به مناسبت 
هفته دفاع مقدس چهار هزار بسته معیشتی به نیابت از شهدای استان قم بین 
خانواده های نیازمند و آسیب دیده از کرونا توزیع خواهد شد.  سید علی سید میرزائی 
در قم ضمن گرامیداشت فرا رسیدن هفته دفاع مقدس، با اشاره به اینکه سازمان 
بسیج سازندگی استان قم با رویکرد خدمت به مردم در راستای محرومیت زدایی اقدام 
به توزیع چهار هزار بسته معیشتی در این هفته کرده است، اظهار کرد: این بسته ها 
به نیابت از شهدای استان قم با همکاری خیرین و جمعی از گروه های جهادی به 

خانواده های نیازمند و آسیب دیده از بیماری کرونا در سطح استان اهدا می شود.

معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی قم :
خوابگاه متأهلی در دانشگاه علوم پزشکی قم 

ایجاد می شود
معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: دو بلوک در مجتمع 
شهید بهشتی به این معاونت اختصاص یافته که معماری آن باید تغییر کند و اکنون 
نیز با مشارکت صندوق رفاه و خیرین مبلغ مورد نیاز برای تجهیز 20 واحد خوابگاهی 

تامین شده و در مرحله نازک کاری هستیم. 
سمیرا حاجی صادقی با بیان اینکه در فرصت تعطیلی کلاس های آموزشی دانشگاه 
و کاهش برنامه های حضوری پروژه های عمرانی نیمه تمام را به شیوه مطلوب دنبال 
کرده ایم، اظهار کرد: باشگاه ورزشی خوابگاه برادران را توسعه و تجهیزات آن را نیز 
افزایش داده ایم و همچنین زمین مینی گلف خوابگاه دختران را کامل کرده ایم 
که اکنون آماده بهره برداری است و مسجد پردیس نیز به افتتاح رسید و با کاهش 

محدودیت ها استفاده از مسجد افزایش خواهد یافت.
وی اضافه کرد: پیش از این انجمن ها و تشکل ها در تامین مکان مورد نیاز برای 
است،  شده  انجام  که  هماهنگی هایی  با  اما  داشتند  مشکل  خود  فعالیت های 
و  است  یافته  اختصاص  تشکل ها  و  انجمن ها  به  رهبری  نهاد  قدیم  ساختمان 

کارشناسان و گروه های قرانی نیز در ساختمان نزدیک مسجد مستقر می شوند.
معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی برای خرید تجهیزات فرهنگی اعتباراتی را به دانشگاه اختصاص 
داده و برخی از تجهیزات از جمله کامیپوتر، پرینتر و اسکنر برای مجموعه های 

فرهنگی تهیه شده است.
وی با بیان اینکه نقشه کشی المان شهدا به پایان رسیده و بودجه آن به صورت 
کامل تامین شده است، عنوان کرد: نقشه المان کپی شده نیست و منحصر به فضای 
پردیس دانشگاه علوم پزشکی قم است و مناقصه نهایی برای تعیین پیمانکار به زودی 
برگزار می شود. حاجی صادقی عنوان کرد: دو بلوک در مجتمع شهید بهشتی از 
معاونت توسعه به معاونت دانشجویی اختصاص یافته که معماری آن باید تغییر کند تا 
در اختیار دانشجویان متأهل قرار گیرد و اکنون نیز با مشارکت صندوق رفاه و خیرین 
مبلغ مورد نیاز برای تجهیز 20 واحد خوابگاهی تامین شده و در مرحله نازک کاری 
هستیم. وی از برگزاری مسابقات خاطره نویسی، کتابخوانی و عکاسی یاد کرد و 
گفت: دانشجویان استقبال مطلوبی از این مسابقات داشته اند، به عنوان نمونه در 

مسابقه خاطره نویسی به زودی با خاطرات برتر یک کتاب به چاپ خواهد رسید.
حاجی صادقی عنوان کرد: با توجه به آغاز پیک جدید کرونا در قم، هفته گذشته 
تا  کردیم  برگزار  را  مانوری  بهداشتی  معاونت  و  شهرداری  اورژانس  همکاری  با 
حساسیت های مخاطبان جامعه را نسبت به کرونا افزایش دهیم و در ادامه نیز مشابه 

این مانور با مشارکت بخش های مختلف استان برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه خطر کرونا اقشار مختلف جامعه به ویژه دانشجویان علوم پزشکی 
را نیز تهدید می کند، گفت: یکبار از تمامی دانشجویان تست کرونا گرفتیم و وضعیت 
آن ها را مورد بررسی قرار دادیم، تست کرونای برخی از دانشجویان به ویژه دختران 
مثبت بود به همین علت برای آن ها واحدهای جدا را درنظر گرفته و خدمات متفاوتی 

را به آن ها ارائه دادیم که در ترم جاری نیز این روند دنبال خواهد شد.
معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی قم در پایان سخنان خود ضمن 
گرامیداشت هفته دفاع مقدس عنوان کرد: امیدواریم ما به بهترین صورت بتوانیم 

رسالت های خود را انجام دهیم و مدیون شهدا نباشیم.

رییس جهاد کشاورزی استان قم: 

کشت های گلخانه ای در قم توسعه می یابد 
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: کشت های گلخانه ای که نقش 
موثری در کاهش مصرف آب بخش کشاورزی دارد در مناطق مستعد استان توسعه 

می یابد. 
عباس پورمیدانی بیان کرد: همزمان با برنامه ریزی صورت گرفته برای آغاز کشت 
پاییزه در بخش زراعی و باغی استان، گسترش کشت های گلخانه ای در مناطق 
مختلف قم نیز در دستور کار سازمان جهاد کشاورزی است و از ورود سرمایه گذاران 

به این حوزه استقبال می شود.
وی با اشاره به ایجاد 20 هکتار گلخانه جدید در قم تا پایان سال جاری گفت: 
کشت گلخانه ای برای کشاورزی قم یک ظرفیت مطلوب در مسیر توسعه سطح 
تولیدات است و کشاورزان استان به دلیل مزایای کشت های گلخانه ای از آن استقبال 
می کنند. وی ادامه داد:  در کشت گلخانه ای مصرف آب تا حد زیادی کاهش می یابد 
که این موضوع در قم که کشاورزی در آن همواره با محدودیت های دسترسی به منابع 
آبی مواجه است،  بسیار اهمیت دارد،  همچنین در این نوع کشت، شرایط نگهداری 
گیاه قابلیت کنترل بیشتری دارد و آسیب تنش های محیطی به محصول بسیار 

کاهش پیدا می کند.
پورمیدانی گفت: گسترش سطح زیر کشت محصولات گلخانه ای در قم به دلیل 
هزینه لازم برای احداث گلخانه های استاندارد، با مشارکت فعال بخش خصوصی و 
همچنین تخصیص اعتبارات و تسهیلات بانکی مورد نیاز سرعت بیشتری می گیرد 

که در این رابطه برنامه های حمایتی مورد نظر در حال اجراست.
وی بیان کرد: بازاریابی برای فروش محصولات گلخانه ای تولیدشده در قم از دیگر 
نکات مورد توجه در جریان توسعه این نوع کشت است تا حاصل تلاش گلخانه داران 

استان به قیمت و کیفیت مناسب به بازار عرضه شود.
وی ادامه داد: تنوع بخشیدن به محصولاتی که در گلخانه ها کشت می شود نیز از 
جمله طرح های مورد نظر سازمان جهاد کشاورزی قم برای توسعه گلخانه داری در 

استان به شمار می آید که با همکاری بهره برداران در حال انجام است.

مدیر صندوق امداد ولایت  استان قم خبرداد:

پرداخت۲۷3 میلیارد ریال
 وام قرض الحسنه به نیازمندان

مدیر امور شعب صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان قم از پرداخت حدود 
27۳ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به چهار هزار نفر از نیازمندان خبر داد.

امیر باوندپوری با بیان اینکه در نیمه نخست امسال نزدیک به 27۳ میلیارد ریال وام 
قرض الحسنه به نیازمندان پرداخت شد گفت: این تسهیلات از طریق صندوق قرض 
الحسنه امداد ولایت و بانک قرض الحسنه مهر ایران پرداخت شده است که نسبت به 

مدت مشابه سال قبل 6۳.4 درصد افزایش داشته است.
باوندپوری با بیان اینکه این وام ها در زمینه ازدواج، درمان، تحصیل، مسکن و 
اشتغال به افراد واجد شرایط پرداخت می شود تصریح کرد: سقف پرداخت تسهیلات 
کارگشایی تا پنج میلیون تومان، تسهیلات اشتغالزایی و خرید مسکن تا سی میلیون 
تومان است. وی ترویج و نهادینه سازی فرهنگ قرض الحسنه و پرداخت تسهیلات 
به نیازمندان را از مهمترین اهداف این صندوق برشمرد و گفت: از سپرده گذاری 

خیران، ادارت و سایر شرکت ها نیز برای تحقق این هدف استقبال می کنیم.
مدیر صندوق قرض الحسنه امداد ولایت استان قم با اشاره به اینکه این صندوق 
به شبکه شتاب متصل است تأکید کرد: برنامه ریزی هدفمند و تسریع در پرداخت 
تسهیلات از ویژگی های مهم این صندوق است که سپرده گذاران و وام گیرندگان 
می توانند به آسانی از خدمات آن استفاده کنند. وی با اشاره به اینکه هم استانی 
های گرامی برای سپرده گذاری می توانند به شعبه خیابان امامزاده ابراهیم، نبش 
کوچه ۱۸ مراجعه کنند گفت: کارکنان صندوق از طریق شماره های ۳۸۸۱4950 و 

۳۸۸۱7۱75 در ساعات اداری پاسخگوی شهروندان هستند.
 

مدیر امور برق منطقه چهار قم  خبرداد:

اصلاح و بهینه سازی شبکه برق سه روستای 
بخش کهک 

مدیر امور برق منطقه چهار قم ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس از اجرای طرح 
جهادی اصلاح و بهینه سازی شبکه برق در سه روستای بخش کهک خبر داد. 

مهندس رضا نهاوندی با اشاره به فرسودگی شبکه برق روستاهای صرم،خورآباد و 
سیرو از توابع بخش کهک، از اجرای طرح جهادی بهینه سازی ،تبدیل شبکه سیمی 

به کابل خود نگهدار و اصلاح انشعابات در این روستاها خبر داد.

اجتماعی

همزمان با هفته دفاع مقدس صورت گرفت؛

افتتاح موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس در قم

 معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با اشاره 
به وضعیت فوق قرمز کرونا گفت: پیاده روی همه ساله 
اربعین حسینی از حرم حضرت معصومه)س( تا مسجد 

مقدس جمکران، امسال برگزار نمی شود. 
مدیریت  جلسه  در  چهارشنبه  روز  پور  عالی  یونس 
همچنین  افزود:   استانداری،  کرامت  سالن  در  بحران 
اجازه برپایی هیچ گونه موکب به هیات های مذهبی داده 

نخواهد شد.
وی در ادامه گفت: بیش از 2 هزار هیات مذهبی قم که 
در طول ماه محرم مشغول فعالیت بودند عملکرد رضایت 

بخشی از خود برجای گذاشتند.
هیات های  عملکرد  از  قم  مدیریت  داد:  ادامه  وی 
مساله  باید  و  است  راضی  محرم  ماه  طول  در  مذهبی 
پایبندی به شیوه نامه های بهداشتی در عزاداری های دهه 

دوم و سوم صفر نیز ادامه یابد.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم تاکید کرد

استمرار نظارت وبازرسی بهداشتی از هیئت ها و 
مراسم های عزاداری 

 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم نیز دراین جلسه  
گفت: بازرسی و نظارت سازمان تبلیغات بر شیوه رعایت 
دستور العمل های بهداشتی در هیئت ها و مراسم های 

عزاداری در سطح شهر قم تداوم دارد.
به  اشاره  با  زمانی  عزت  والمسلمین  حجت الاسلام 
صفر  و  محرم  عزاداری  مراسم های  بر  مستمر  نظارت 
گفت: مراسم های عزاداری بسیاری در سطح استان قم 
برگزار می شود که بیشتر آنها پروتکل های بهداشتی را 

رعایت می کنند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به اینکه 
برخی هیأت ها برای برگزاری مراسم در سامانه ثبت نام 
نکرده اند گفت: برخی هیأت ها و مراسم های خانگی در 

رعایت پروتکل های بهداشتی کم توجه بودند.
وی با اشاره به دریافت 5۱0 گزارش مردمی از طریق 
سامانه مشترک بین سازمان تبلیغات، شهرداری و مرکز 
به  توجهی  کم  دلیل  به  محرم  ماه  در  گفت:  بهداشت 
دستورالعمل های بهداشتی به 20 هیئت تذکر شفاهی 

دادیم.
برگزاری مراسم های  برای  نبود متولی  از  عزت زمانی 
تعزیه در سطح شهر گلایه کرد و افزود: سازمان تبلیغات 
در زمینه صدور مجوز برگزاری مراسم تعزیه مسئولیتی 
ندارد و مشخص نیست که این تعزیه ها در سطح شهر با 
کدام مجوز و سازوکاری برگزاری برگزار می شود که این 

مسئله نیازمند تصمیم سازی جدی است.
وی دسترسی به اماکن رو باز را یکی دیگر از دغدغه های 

سازمان تبلیغات برشمرد و افزود: در دهه اول مدارس 
اما  کردند  کمک  مراسم  برگزاری  برای  متبرکه  بقاع  و 

دسترسی هیئت ها به بقاع متبرکه مشکل است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به تعطیلی 
قرمز  شرایط  دلیل  به  شهر  سطح  در  استان  مدارس 
کرونایی گفت تعطیل بودن مدارس ظرفیت خوبی برای 
در  را  صفر  مراسم های  که  است  عزاداری  هیئت های 

مدارس برگزار کنند.
 شرایط نگران کننده کرونا در قم

ابراز  نیز  قم  پزشکی  دانشگاه علوم  بهداشتی  معاون 
داشت: موج سوم بیماری کرونا در حال شکل اوج گرفتن 

است.
سیامک محبی افزود: روند موارد مثبت در کل کشور 
درحالی که 40  و  بوده  بستری  و 9640  فوتی   ۱۳0۳
روز گذشته قم در بستری و فوت در انتهای جدول قرار 

داشت، در حال حاضر در صدر جدول است.
وی گفت: در بروز موارد بستری مثبت، استان قم با 
میانگین کشوری فاصله گرفته و این در حالی است که 

قبلا از میانگین کشوری پایین تر بودیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم ادامه داد: 
افزایش تعداد بیماران بدحال نشان می دهد که شرایط 

استان بسیار نگران کننده است.
 به گفته وی، 69 درصد موارد نمونه ها مثبت است و 
در  ویروس  بالای  و چرخش  قدت کیت های تشخیص 

سطح استان از دلایل این اتفاق است.
محبی تاکید کرد: در فاصله دوم شهریور تا ۳0 شهریور 
آمارهای بستری روزانه، تعداد فوتی مشکوک و قطعی و 

تعداد نمونه و مثبت دو برابر شده است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: 
نقطه  از  تاریخ ۱9 شهریور وضعیت صعودی استان  از 

خطرناک آغازشده است.
سطح  در  مطالعه ای  هیچ  کرد:  خاطرنشان  وی 
بین المللی یا ملی مبنی بر اینکه منشاء اصلی شیوع 
ویروس کجاست وجود ندارد، اما چیزی که مسلم است 

مسافرت ها و تجمعات عامل اصلی شیوع کرونا است.
محبی افزود: : وضعیت اماکن ورزشی قم در رعایت 
پروتکل های بهداشتی اصلا مطلوب نیست و این مراکز 
فقط تا۳6 درصد به پروتکل های بهداشتی پایبند هستند.
از ماسک در بین مردم به 7۸  به گفته وی، استفاده 
نیز وضعیت  دیگر  در بخش های  و  درصد کاهش یافته 

استفاده از ماسک روبه کاهش می باشد.
برخورد با تخلفات محیط های اداری

معاون توسعه منابع و مدیریت استانداری قم نیز در 

ادامه ابراز داشت: درصد رعایت پروتکل های بهداشتی 
در بین دستگاه های اداری قم بیش از 90 درصد است.

مدیران  قانون  طبق  گفت:  گروسی  محمدرضا 
دستگاه های دولتی می توانند با کارکنانی که نسبت به 
رعایت پروتکل های بهداشتی بی توجه هستند برخورد 

داشته باشند.
ب  و  الف  بند  مجازات  اعمال  اختیار  داد:  ادامه  وی 
ماده جرائم اداری برای کارمندان متخلف برای مدیران 

دستگاه های اجرایی فراهم است.
مدیرکل پدافند غیرعامل قم نیز بیان داشت: به گفته 
کارمندان دولتی برخی از این افراد که به مبتلا به کرونا 
هستند با اصرار مدیران خود مجبور به حضور در محل 

کارشده اند.
دولت  به  مربوط  مباحث  افزود:  متقیان  مهدی 
الکترونیک و خدمات غیرحضوری هنوز در قم به درستی 

شکل نگرفته است.
وی ادامه داد: مساله مبارزه با کرونا دیگر با توصیه های 
بهداشتی قابل جلوگیری نیست و باید از ظرفیت فناوری 
و  اخطار  ارسال  برای  زیرساخت  شرکت  و  اطلاعات 

هشدارهای پی درپی استفاده شود.
کمک سمن های ورزشی 

به خانواده مبتلایان کرونا
مدیرکل ورزش و جوانان قم نیز در ادامه اظهار داشت: 
9 کمیته پیشگیری از کرونا از سوی سمن های ورزشی قم 

تشکیل شده است.
به گفته رسول منعم،  پاک سازی و ضدعفونی اماکن 
در محله های محروم، تب سنجی و ضدعفونی منازل 
ماسک  هزار   ۱۱ تولید  کرونا،  به  مبتلا  خانواده های 
پارچه ای و تهیه و انعکاس پویش های در خانه می مانیم 
ازجمله اقدامات سمن های ورزشی قم طی روزهای اخیر 

است.
جوانان  پویش  گفت:  قم  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
ایام دهه نخست محرم راه اندازی  مدافعان سلامت در 
و ۱۱ هزار ماسک و 50 لیتر الکل توسط این پویش در 

هیات ها توزیع شد.
وی ادامه داد: 257 بازدید از سوی مراکز بهداشتی و 
720 مورد بازدید از سوی اداره کل ورزش و جوانان از 
اماکن ورزشی انجام شده که تعدادی از مراکز خاطی، 

پلمب شدند.
منعم تاکید کرد: 24 هزار و ۸۳0 میلیون ریال به 
شد،  داده  اعتبار  کرونا  از  آسیب دیده  باشگاه های 
همچنین از فعالین عرصه مبارزه با کرونا نیز تجلیل 

شد.

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم:

پیاده روی اربعین در قم برگزار نمی شود

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به تاثیر منفی بیماری 
کرونا بر موضوع صادرات و واردات این استان گفت: صادرات کالاهای تولیدی قم 
در نیمه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱6 درصد کاهش 

یافته است. 
مهرداد غضنفری روز چهارشنبه در پایان جلسه کارگروه توسعه صادرات قم در 
گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: واردات کالا به استان نیز در همین مدت 

حدود ۳6 درصد کاهش پیدا کرده است.
وی ورود کالا به قم در 6 ماهه اول امسال به ارزش ۱06 میلیون دلار را مورد 
توجه قرار داد و گفت: کاهش صادرات و واردات این استان دلایل متعددی دارد که 

تبیین دقیق آن نیازمند تحلیل داده ای می باشد.
غضنفری شیوع ویروس کرونا را عمده ترین علل این کاهش ذکر کرد و گفت: در 
سه ماهه آغازین سال جاری به دلیل بسته شدن مرزها عملیات مبادله صادرات و 

واردات در استان نداشتیم.
معاون استاندار قم تصریح کرد: در این جلسه تاکید شد تکلیف بخش های 
دولتی و خصوصی در مورد هدف گذاری 250 میلیون دلاری صادرات امسال 

استان مورد رصد قرار بگیرد و تلاش مضاعفی نیز انجام شود.

غضنفری با اشاره به مطرح شدن موضوع ابلاغ سیاست های بازگشت ارز گفت: 
خوشبختانه بخشی از پیشنهادهایی که استان در این زمینه داده بود اجرا و در 
قالب بخشنامه ها به دستگاه های مربوطه ابلاغ شده و بخشی از آن که محل 
نقد داشت نیز مقرر شد کمیته ای با محوریت اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و 
کشاورزی قم تشکیل گردد و ابهام هایی که برای بخش خصوصی موجود است 

برطرف و ابلاغ و اطلاع رسانی شود.
وی اضافه کرد: آنچه را هم که به نظر صادرکنندگان مانع رونق صادرات است باید 
مشخص شود، از این رو پیشنهاد داده شد تا جلسه بعدی کارگروه توسعه صادرات 
استان با حضور معاونان وزیر صنعت، معدن و تجارت و حتی وزارتخانه هایی که در 

تامین مواد اولیه واحدهای تولیدی استان نقش دارند، تشکیل شود.
وی با اشاره به وجود مشکل هایی که در تامین مواد اولیه واحدهای تولیدکننده 
محصول های پتروشیمی استان وجود دارد افزود: این موضوع باید با محوریت 

بخش خصوصی پیگیری شود.
معاون استاندار قم خاطرنشان کرد: بخشی از این مباحث مربوط به زمان تولید 
است، ابتدا باید موانع تولید را برطرف کنیم که بتوانیم تولید داشته باشیم، بعد 

برای صادراتمان تدبیر نماییم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

 کرونا صادرات قم را ۱۶ درصد کاهش داد 
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یک کارشناس بازار سرمایه گفت: حقوقی ها که در زمان رشد شاخص بزرگترین منافع را از بازار سرمایه می برند زمانی که بازار 
سرمایه از رونق می افتد و منفی می شود نباید تماشاگر باشند یا خودشان را از این عرصه عقب بکشند و در سطح فروش قرار 

بگیرند.
علیرضا امیرپور افزود: نظارت بر عملکرد و کنترل حقوقی ها تا حدی که حداقل از سهام خودشان حمایت کنند ضروری است.

وی اضافه کرد: اگر حقوقی های بازار سرمایه, در این روزها که بازار سرمایه روند نزولی دارد خود فروشنده سهام نباشند 
سهامداران خرد نیز به ماندن در بازار دلگرم می شوند.

امیرپور در پاسخ به این سوال که حمایت صندوق توسعه ملی از بازار سرمایه چه تاثیری بر این بازار دارد؟ گفت: بازار سرمایه نیاز 
به نقدینگی و پول جدید دارد تا بتواند تعادل خود را حفظ کند که براساس مصوبه هیئت دولت قرار است یک درصد از سرمایه 
صندوق توسعه ملی برای حمایت از این بازار اختصاص یابد. وی افزود: اگر میزان سرمایه این صندوق 90 میلیارد دلار باشد حدود 
900 میلیون دلار آن یعنی یک درصد از سرمایه صندوق توسعه ملی وارد بازار سرمایه می شود. این کارشناس بازار سرمایه گفت: 
صندوق تثبیت بازار سرمایه که نقش بازارگردانی را به عهده دارد باید با استفاده از این سرمایه جدید نقدینگی بازار را جمع کند 
تا بازار سرمایه به تعادل برسد. امیرپور افزود: رفتار هیجانی سهامداران بورس که اغلب آگاهی و آشنایی کافی با این بازار را ندارند 

باعث شده به محض منفی شدن بازار در صف فروش قرار بگیرند و در بازار سرمایه ارزش سهام ها مثل یک دومینو کاهش یابد.
وی تاکید کرد: تدبیر هیئت وزیران و مجلس باید اجرایی شود تا حرف و حدیث هایی که باعث ناهماهنگی و افت بازار سرمایه 

شده کمتر شود.
این کارشناس بازار سرمایه افزود: زمانی تعداد سهامداران بازار سرمایه ۱۱ میلیون نفر بود اما الان این رقم با ورود سهامداران 

عدالت به بیش از 50 میلیون سهامدار رسیده است که اغلب نگاه بلندمدت به بازار ندارند.
امیرپور گفت: با اجرایی شدن حمایت صندوق توسعه ملی و کنترل و نظارت بر حقوقی ها می توان امیدوار بود بازار سرمایه در 

آینده دوباره رونق بگیرد.

تهران- ایرنا- دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشاره به رقم ۱69 میلیارد دلار صادرات از این مناطق 
در هفت سال دولت تدبیر و امید گفت: بیش از 40 درصد صادرات کشور از این مناطق انجام می شود. 

»مرتضی بانک« با بیان اینکه بخشی از واردات ضروری کشور متعلق به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی است، اظهار 
داشت: حجم صادرات نسبت به واردات در این مناطق رقم قابل توجهی را نشان می دهد.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تصریح کرد: آمارها نشان می دهد در طول مدت هفت سال دولت 
یازدهم و دوازدهم کل واردات به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 45 میلیارد دلار بوده در حالی که در بخش صادرات این 

رقم به ۱۳2 میلیارد دلار می رسد.
وی افزود: با توجه به رقم ۳7 میلیارد دلار صادرات به سرزمین اصلی، این میزان به ۱69 میلیارد دلار در این مدت 
رسیده است. بانک همچنین با بیان اینکه برخی جریانات با تبلیغات منفی مانع رشد مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
می شوند، خاطرنشان کرد: اگر محدودیت های بانکی و تحریم ها وجود نداشت، شرایط اقتصادی در این محدوده 
ها متفاوت می شد اما با همه این مشکلات همچنان 40 درصد صادرات کل کشور متعلق به مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی می شود. دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تاکید کرد: البته نیمی از این صادرات متعلق به 
آمار پتروشیمی می شود که البته در تمام جهان نیز صادرات این محصولات را نیز با مجموع آمار کل اعلام می کنند.

مشاور رییس جمهوری همچنین در خصوص سرمایه گذاری های داخلی و خارجی نیز گفت: مقررات دریافت 
مجوزها و مسیر طولانی که باید برای آن طی شود مشکلات بسیاری را برای این بخش ایجاد می کند، اما بسیاری 

افراد هستند که با وجود تمام موانع حاضر به همکاری در این مناطق می شوند.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی درخصوص اخذ مالیات ها نیز تصریح کرد: در حالی که قوانین 
مالیاتی باید اجرایی شود ابزارها و توان تولیدی و اشتغال هم باید مورد توجه قرار بگیرد که در غیر اینصورت با تعارض 

مواجه می شویم.

یک کارشناس بازار سرمایه :

حقوقی ها بزرگترین مشکل بازار سرمایه هستند 
دبیر شورای عالی مناطق آزاد:

۴۰ درصد صادرات کشور از مناطق آزاد و ویژه اقتصادی است

رئیس کمیسیون عمران مجلس، گفت: در حال حاضر 20 میلیون نفر در بافت 
فرسوده و آسیب پذیر زندگی می کنند و سازمان نظام مهندسی باید کمک کند تا 

احیای بافت فرسوده هر چه سریع تر و قوی تر انجام شود.
سعید سعیدیان با بیان توضیحات جامع و کامل در مورد سازمان نظام مهندسی 
ساختمان و اقدامات سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران، خواستار 

تعامل و همراهی بیشتر نمایندگان مجلس شورای اسلامی شد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران ادامه داد: بیش از 25 
سال از عمر قانون نظام مهندسی ساختمان کشور می گذرد و در حال حاضر این 

قانون نیاز به بازنگری و اصلاح دارد.
بهمن مؤمنی مقدم، عضو هیئت رئیسه شورای مرکزی و مدیر اجرایی سازمان 
نظام مهندسی ساختمان کشور نیز با بیان شرایط فعلی اقتصادی کشور، به کمبود 
منابع مالی و سرمایه های انسانی اشاره کرد و گفت: در شرایط موجود چاره ای جز 

تقویت بخش خصوصی، انجمن ها و تشکل های صنفی و حرفه ای نداریم.
وی همچنین بابیان ظرفیت های عظیم نیروهای سازندگی در کشور، آمادگی 
با مجلس  بیشتر  به منظور همکاری های  را  نظام مهندسی ساختمان  سازمان 

شورای اسلامی اعلام کرد.

عضو هیئت رئیسه سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور و هیئت رئیسه 
شورای مرکزی با اشاره به لزوم بازنگری قانون نظام مهندسی افزود: موفقیت در امور 
درگروی مشارکت و همدلی همه سازمان های مرتبط با موضوع است و نظرخواهی 
از ارکان مربوطه، نظیر وزارت راه و شهرسازی و سازمان نظام مهندسی به نتیجه، 

کمک خواهد کرد.
معیشت  موضوع  به  نیز  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس  کوچی،  رضایی 
مهندسان و فارغ التحصیلان رشته مهندسی پرداخت و با اشاره به رکود حوزه 
مسکن گفت: با یک مدیریت صحیح، می توان هم از فروش فضای سبز شهری 

جلوگیری و هم مشکل مسکن را در کشور حل کرد.
کوچی، همچنین توان مهندسان را برای ارائه خدمات و صادرات خدمات فنی، 
مهندسی بسیار بالا عنوان کرد و گفت: در بحث صادرات نظام مهندسی وزارت 
امور خارجه نقش مهمی دارد به طوری که می تواند شرکت های صادرکننده را مورد 

حمایت قرار دهند.
وی نقش سفرای کشورمان در کشورهای دیگر را مؤثر عنوان کرد و افزود: در حال 
حاضر سفرای کشورمان در بخش سیاسی متمرکز هستند و باید بخش اقتصادی 

را هم فعال کنند.
کنند  تصور  برخی  اینکه  داد:  ادامه  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
یا شهرداری ها می باشد،  و  راه و شهرسازی  برای وزارت  ابزاری  نظام مهندسی 
اشتباه است و کمیسیون عمران از استقلال نظام مهندسی دفاع می کند و البته 
انتظار ما از سازمان نظام مهندسی این است که کیفیت ساخت وساز را بتواند 
افزایش دهد چراکه در حال حاضر 20 میلیون نفر در بافت فرسوده و آسیب پذیر 
زندگی می کند و سازمان نظام مهندسی باید کمک کند تا احیای بافت فرسوده هر 

چه سریع تر و قوی تر انجام شود.
احمد جباری دبیر اول کمیسیون عمران با اشاره به فعالیت انجام شده در 
حوزه صدور خدمات فنی و مهندسی و آموزش های لازم برای ارتقا پایه مهندسان 
پیشنهاد کرد که یک کمیته مشترک بین سازمان نظام مهندسی و دبیرخانه دائمی 
تشکیل و در این کمیته نمایندگان کمیسیون عمران و سازمان حضور داشته 
باشند تا بتوانند از توان حمایت مجلس در پیشبرد کار و توسعه صدور خدمات 
مهندسی و توسعه اقدام کنند. همچنین جلسات مشترکی نیز در این رابطه پس از 

همکاری های لازم تشکیل شود.

رئیس کمیسیون عمران عنوان کرد؛

پرونده بازارها در نیمه ابتدای سال ۹۹؛۲۰ میلیون نفر در بافت فرسوده زندگی می کنند

کدام بازار بیشترین سود را به جیب 
سرمایه گذاران ریخت؟

بازارها در نیمه ابتدای امسال در جهت صعود حرکت کردند؛ از بازار طلا و سکه 
و ارز گرفته تا بازار سهام.

نیمه اول امسال برای بازارهای مختلف اقتصاد ایران شرایط گوناگونی را تجربه 
کردند؛ بازاری همچون بورس ماه های ابتدای سال را کاملا با شیب تند سپری 
کرد، اما در انتهای نیمه اول سال تقریبا روزهای قرمز را به خود دید. بازار سکه 
و ارز هم اگرچه از ابتدای سال روند صعودی داشت، اما این شیب در انتهای 
تابستان تندتر شد. این وضعیت تا جایی پیش رفت که در نهایت بازار طلا ۱0۳.4 
درصد، سکه ۱07.5 درصد، دلار ۸0.۸ درصد و بورس 2۱۱ درصد سود عاید 

سرمایه گذاران خود کرد.
طلا ۱۰۳.۴ درصد گران شد

بررسی روند بازار طلا نشان می دهد در حالی که هر گرم طلای ۱۸عیار در 
آخرین روز اسفندماه 9۸ در حدود 602 هزار و 600 تومان قیمت پیدا کرد، اما 
پس از 6 ماه و در انتهای تابستان امسال نرخ یک میلیون و 225 هزار تومان و 

700 را تجربه کرد. این یعنی افزایش در حدود ۱0۳.4 درصد.
عامل مهم افزایش قیمت طلا در بازار ایران، رشد نرخ ارز بوده است، اما دلیل 
دیگر، رشد قیمت طلا در بازار جهانی است. در این میان، بانک UBS سوییس 
پیش بینی کرد: با وجود آن که قیمت طلا طی سال جاری ۳0 درصد رشد کرده، 
اما با توجه به تداوم حضور بی ثباتی  در سطح جهان ممکن است شاهد افزایش 

بیشتر قیمت طلا و باقی ماندن قیمت آن در سطوح بالا باشیم.
قیمت سکه ۱۱7.۹ درصد بالا رفت

بازار سکه نیز روندی مشابه بازار طلا را گذراند. سکه تمام بهار آزادی طرح جدید 
در آخرین روز اسفندماه سال گذشته روی رقم 6 میلیون و 2۸ هزار تومان ایستاد؛ 
این در حالی است که پس از 6 ماه با افزایش 7 میلیون و ۱۱2 هزار تومانی، در 
رقم ۱2 میلیون و 5۱0 هزار تومان قرار گرفت. این یعنی افزایش ۱07.5 درصدی 

قیمت سکه در بازار.
دلار رشد ۸۰.۸ درصدی را تجربه کرد

اما در بازار ارز، قیمت دلار در یک ماه ابتدایی سال 99 رشد ۱2 هزار و 42 تومان 
را تجربه کرد. در حالی قیمت دلار در آخرین روز سال 9۸ در حدود ۱4 هزار و 
90۳ تومان بود، اما در روز پایانی تابستان امسال در صرافی های بانکی با رقمی 

در حدود 26 هزار و 945 تومان به فروش می رفت.
تفاوت این دو قیمت نشان می دهد دلار در نیمه ابتدایی امسال ۸0.۸ درصد 
گران شده است. این در شرایطی است که بررسی ها نشان می دهد که در بازار، 

دلار حتی قیمت 2۸ هزار تومان هم پیدا کرده است.
بورس ۲۱۱ درصد درصد سودآور بودض

آن طور که از روند بازار سهام پیداست، بیشترین سودآوری را در بازه 6 ماه اول 
سال 99، این بازار برخوردار بوده است؛ به طوری که در نهایت پس از گذشت 6 

ماه از سال 99، وارد کانال یک میلیون و 595 هزار واحد شد.
بررسی ها نشان می دهد در حالی که شاخص کل بورس در آخرین روز سال 
9۸ روی رقم 5۱2 هزار و 900 واحد ایستاده بود، اما در حال حاضر در رقم 
یک میلیون و 595 هزار و ۱60 واحد قرار گرفته است. این نشان می دهد که 
شاخص کل بورس در یک ماه ابتدایی سال 99رشد 2۱۱ درصدی را تجربه کرده 
است. البته بازار بورس ایران در نیمه اول امسال کانال 2 میلیون واحد را هم در 
تیرماه به خود دید، اما پس از آن تقریبا از مردادماه روند بازار منفی شد؛ تا جایی 
که در اغلب روزهای شهریورماه بازار سهام منفی بود و با افت های کانال به کانال، 

در نهایت به کانال یک میلیون و 500 هزار واحد ورود کرد.

رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران:

کرونا مصرف کالای ایرانی را افزایش داد 
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران شرایط فعلی اقتصاد و تداوم 
کرونا را بهترین فرصت برای رونق بازار کار،خلق فرصتهای شغلی جدید و جهش 
تولید دانست و گفت:در شرایطی که درآمدهای صادراتی، نفتی و گردشگری 

کاهش یافته باید روی تولید و صنعت داخلی متمرکز شویم. 
ناصر چمنی درباره راهکار جبران کاهش درآمدهای نفتی ابراز عقیده کرد و 
گفت: اگر تلاش کنیم از پتانسیل های داخلی و محصولات تولیدی خودمان 
استفاده کنیم و فرهنگ مصرف کالای ایرانی را رواج دهیم قطعا در رونق تولید و 

بازار کار و گردش چرخ کارخانه ها اثرگذار است.
وی ادامه داد: سالها به دلیل واردات بی رویه کالای خارجی مخصوصا کالاهایی 
که مشابه آن را در داخل تولید می کردیم، تولید داخلی دچار مشکل شده و 
تمایل به خرید و مصرف کالای ایرانی کاهش یافته بود ولی امروز با افزایش نرخ 
ارز و شیوع بحران کرونا شرایطی به وجود آمده که خرید کالا و محصولات ایرانی 
افزایش یافته است؛ لذا اگر این شرایط را مدیریت و به یک فرصت مناسب تبدیل 
کنیم ضمن ایجاد فرصتهای شغلی و حفظ اشتغال موجود، کارخانه های تولیدی 

و صنایع داخلی بیش از پیش تقویت می شوند و بازار کار هم رونق می گیرد.
درآمدهای نفتی را برای نسل های بعد پس انداز کنیم

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با تاکید بر کاهش تمرکز بر 
درآمدهای نفتی خاطرنشان کرد: کشورهایی که نفت دارند دلارهای نفتی خود 
را در توسعه زیرساختها به کار می گیرند یا برای نسل های آینده پس انداز می 
کنند.ما باید ببینیم که چقدر از درآمدهای نفتی خود را توانستیم پس انداز 
کنیم و بی حساب خرج نکردیم.وقتی امروز با کمبود بودجه مواجه می شویم 
به بازار بورس و ارز چشم می دوزیم در حالی که باید از اتکا به نفت رها شویم و 
سیاستهای اقتصادی خود را در جهت تقویت و حمایت از تولید و اشتغالزایی در 
این مسیر به کار گیریم.  چمنی تصریح کرد: زمانی که ژاپن با بمب اتمی آمریکا 
از هم فروپاشید کسی انتظار نداشت که این کشور بتواند سرپا بایستد ولی ژاپن 
با یک چرخش ۱۸0 درجه ای به سرعت در مسیر تولید قرار گرفت و امروز جزو 
یکی از کشورهای صنعتی و توسعه یافته است که در بسیاری از زمینه ها حرف 
اول را می زند لذا باید از تجارب کشورهایی که شرایط بحرانی را پشت سرگذاشته 

و کشورهایی که فاقد درآمدهای نفتی هستند، استفاده کنیم.
تضمین بازار اشتغال با خرید تولیدات داخلی

وی در پایان گفت: در حال حاضر به دلیل بالا رفتن قیمت دلار خرید کالای 
خارجی به صرفه نیست و گرایش به مصرف تولید داخل بیشتر شده است؛ بنابر 
این باید از شرایط موجود و کرونا بهترین بهره را ببریم و با حمایت از تولید داخلی 
و رواج فرهنگ خرید کالای ایرانی بازار اشتغال را تضمین کنیم و به سمت بومی 
کردن صنعت کشور برویم تا هم پایداری اشتغال در کارخانه ها را رقم بزنیم و هم 

کارگران واحدهای تولیدی با انگیزه بیشتر به کار و تولید بپردازند.
 

بانک مرکزی: 
ایجاد التهاب در بازار ارز جرم محسوب می شود

بانک مرکزی دربخشنامه ای به شرکت های صرافی  اعلام کرد: هرگونه اعلام 
قیمت های نامتعارف و خارج از رویه ابلاغی، ایجاد جو روانی نامطلوب و التهاب 

در بازار ارز، جرم محسوب می شود 
به  بخشنامه ای  در  مرکزی  بانک  مرکزی،  بانک  پنجشنبه  روز  گزارش  به 
شرکت های صرافی  اعلام کرد: برای اجرای مصوبه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی درخصوص مدیریت بازار ارز به اطلاع می رساند، خرید و فروش ارز 
)اسکناس و حواله( تنها در چارچوب مقررات اعلامی بانک مرکزی مجاز است.  

تاکید شده است که هرگونه اعلام قیمت های  این بخشنامه  همچنین در 
نامتعارف و خارج از رویه ابلاغی، ایجاد جو روانی نامطلوب و التهاب در بازار 
ارز، جرم محسوب می شود. براساس این بخشنامه علاوه بر برخورد انتظامی با 
شرکت های صرافی متخلف، مدیران و مسئولان این دسته از صرافی ها به اتهام 

»اخلالگر اقتصادی« به مراجع امنیتی و قضایی معرفی می شوند. 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳000200659۱ شماره  رأی   -۱
۱۳9۸۱۱44۳0002000۱۸۳مربوط به حسن تلخابی فرزند نوراله درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۱5متر مربع 
پلاک شماره 2۳79اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 657 صفحه 69 )م الف7456(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002005270 شماره  رأی   -2  
عزیزاله   فرزند  سعادتمند  ایل  قاسم  به  مربوط   ۱۳97۱۱44۳000200۱527
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به استثناء ثمنیه اعیانی 
به مساحت۱۱5  متر مربع پلاک شماره 22۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری  مع الواسطه از مهدی اقبالی ثبت دفتر 

475صفحه 2۸9 )م الف7457(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002007065 شماره  رأی   -۳
۱۳9۸۱۱44۳000200۱564 مربوط به حسین رستمی فرزند محمد درقسمتی 
ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸0/۳5متر مربع 
پلاک شماره 2۱70 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی محمداکبرزاده ثبت دفتر 5صفحه ۱۳۱)م 

الف7459(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳00020060۸4 شماره  رأی   -4

۱۳9۸۱۱44۳0002000074 مربوط به غلامرضا موحدی نسب فرزند ابوالفضل 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 97/4۱متر 
مربع پلاک شماره 2244/۱/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالفضل دامن خشک)موحدی نسب( 

)م الف7460(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002006۱۳۸ شماره  رأی   -5
۱۳9۸۱۱44۳0002002269 مربوط به موسی فراهانی فرزند حسن درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5۸/57متر مربع پلاک 
شماره ۱755 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه ازبهروز دلیر )م الف74۸۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳000200654۸ شماره  رأی   -6
رجبعلی  فرزند  نوری  سلطان  ماه  به  مربوط   ۱۳9۸۱۱44۳000200۱۱9۳
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱50 متر 
مربع پلاک شماره۱956/4۳6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صفر نظری زاده )م الف74۸4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002007۳20 شماره  رأی   -7
غلامرضا   فرزند  محمدی  اله  نصرت  به  مربوط   ۱۳9۱۱۱44۳00020۱۱۸54
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸7 متر 
مربع پلاک شماره 2607/67 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از آقامعلی مددی)م الف74۸7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002006۸65 شماره  رأی   -۸

۱۳92۱۱44۳0002002۳69 مربوط به قدیرحاجی علی گل فرزند فضل اله 
درقسمتی از/ ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت47/25 
بخش  قم  در  واقع  اصلی   2570/۱22/۱62 از  فرعی  شماره  پلاک  مترمربع 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اصغر رنجبر)م 

الف74۸۸( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳9960۳۳0002006922 شماره  رأی   -9
فرزند حسین درقسمتی  تقی خویه   به  ۱۳9۸۱۱44۳0002002705 مربوط 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱07/۸0مترمربع 
پلاک شماره 2۳26 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری  مع الواسطه از داود نصیری دانا ثبت دفتر5۳صفحه4۱5  )م 

الف74۸9(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱5  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۹۹/۰7/۰5  تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/۰7/۲۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره  ۱۳9960۳۳000۱00۳۸60مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱44۳000۱002۱57 مربوط به اسماعیل حاج 
حسینی  فرزند حسین  در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱52مترمربع پلاک شماره ۱0250/۱ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از ریحانه رستمی صادره در دفتر ۳7۱صفحه260از سند قطعی 

2۳۱4۳مورخ ۱۳95/۱2/۱0دفترخانه 49یزد )م الف 745۸(
2- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱005۱26 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱000۱70 مربوط به اعظم عزت 
نشان فرزند اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 45/۸6 متر مربع پلاک شماره ۱0۳50/5اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی به شماره۱7520مورخ ۱۳9۸/۱2/۱۱دفترخانه 77قم )م الف74۸۱(
 ۳- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱004069 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱44۳000۱002۳0۳ مربوط به معصومه 
شاکری فرزند اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 5۱/07 متر مربع پلاک شماره ۱۱04۳ اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی به شماره۱942۳7مورخ۱۳9۸/۱2/22دفترخانه۳قم)م الف 74۸2(
4- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱004729 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱44۳000۱002۱۱6 مربوط به مهدی آذر 
هنگ فرزند اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 45/60 متر مربع پلاک شماره 2فرعی از۱0۳49اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 29206 مورخ۱۳9۸/۱۱/27 دفترخانه 40 قم )م الف 74۸5(
5- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱00062۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳97۱۱44۳000۱002۳7۸ مربوط به کبری یزدی 
فرزند علیمحمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 49/70 متر مربع پلاک شماره۱0۳25اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد برجیان طی سند قطعی۱۱۱۱54مورخ۱2/2۳/

۱۳90دفترخانه 5قم   )م الف 74۸6(

6- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱005622 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱44۳000۱000۳72 مربوط به امین حسینعلی 
گل فرزند اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 65/25 مترمربع پلاک شماره۱05۸6 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 90۸۸9مورخ ۱۳99/02/04دفترخانه 2۱قم)م الف 7490(
7- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱000۱۱9 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱44۳000۱00۱492 مربوط به مسعود آقا 
محمدی  فرزند محمدحسن   در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱52/90 مترمربع پلاک شماره 2۳5فرعی از ۱0529 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۸05صفحه ۳60به موجب سند 
قطعی 5۳74۳مورخ۱۳9۸/0۸/۱9دفترخانه29قم نسبت به 50/96مترمربع و مبایعه نامه عادی خریداری از حسین یزدی شاه 

آبادی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳9620۳۳000۱02۱40۱نسبت به ۱0۱/9۳مترمربع)م الف 749۱(
۸- رای شماره ۱۳9960۳۳000۱0047۳5 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳9۸۱۱44۳000۱002۱92 مربوط به محمد استادی 
باویلی فرزند علی اکبر  درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱20/2۱ مترمربع پلاک شماره 944۱ اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 60072مورخ69/06/۱0دفترخانه۱6قم)م الف 7492(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/۰7/۰5
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/۰7/۲۰
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

     آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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- تیم فوتبال پرسپولیس موفق شد با برتری قاطع برابر الشارجه به عنوان تیم 
نخست گروه سوم به مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا صعود کند. 

تیم فوتبال پرسپولیس در آخرین و مهم ترین دیدار خود از گروه سوم لیگ قهرمانان 
آسیا،  از ساعت 2۱:۳0 پنجشنبه شب  در ورزشگاه جاسم بن حمد شهر دوحه به 
مصاف تیم الشارجه امارات رفت و موفق شد با نتیجه قاطع 4 بر صفر حریف اماراتی 

را شکست دهد.
سرخپوشان در حالی برابر الشارجه به میدان رفتند که تیم اماراتی در 2 دیدار قبلی 

4 گل به الدحیل و 6 گل به التعاون قطر زده بود.
هر 2 تیم پرسپولیس و الشارجه 7 امتیازی بودند و برای صعود نیاز به ۳ امتیاز این 
بازی دارند. این در حالی است که دیدار رفت 2 تیم با تساوی 2 بر 2 به پایان رسیده 

بود.
پرسپولیس در این بازی با ترکیب حامد لک، محمدحسین کنعانی زادگان، شجاع 
جلال  سید  نعمتی)۸7  سیامک  شجاعی(،  علی   ۸0( آقایی  سعید  خلیل زاده، 
حسینی(، احمد نوراللهی، بشار رسن)۸0 امید عالیشاه(، میلاد سرلک، احسان 
پهلوان)۸7 آرمان رمضانی(، وحید امیری و عیسی آل کثیر )۸۱ مهدی عبدی( پای 

به مسابقه گذاشت.
عادل الحسانی، شاهین عبدالله، مجید سالم، کایو فرناندز، ولیتون مورایس، ایگور 
کورونادو، سالم سلطان الشرجی، علی الزنهانی، خالد الزنهانی، خالد عبدالرحیم 
)6۳محمد خلفان( و اوتابک شوکوروف هم ۱۱ بازیکنی بودند که با نظر عبدالعزیز 

العنبری سرمربی الشارجه پای به این مسابقه گذاشتند.
سرخپوشان بازی را هجومی آغاز کردند و موفق شدند در همان دقیقه ابتدایی بازی 
به گل برسند. در اولین حمله سرخپوشان در این بازی، ارسال احسان پهلوان به تیر 

دوم رفت تا شجاع خلیل زاده با یک ضربه سر دروازه حریف را باز کند.
پرسپولیس البته در دقیقه 4 هم می توانست دروازه الشارجه را باز کند که شوت 

احسان پهلوان پس از برخورد به پای مدافع الشارجه به کرنر رفت.
در دقیقه ۱5 هم الشارجه سعی به باز کردن دروازه پرسپولیس داشت که شوت 

کورنادو با اختلاف از بالای دروازه به بیرون رفت.
چند دقیقه بعد هم الشارجه پشت محوطه جریمه صاحب ضربه ایستگاهی شد که 

ضربه کورنادو راهی به دروازه لک پیدا نکرد.
در دقیقه 29  جدی ترین خطر روی دروازه پرسپولیس ایجاد شد و ولیتون مورایس 
با حامد لک در موقعیت تک به تک قرار گرفت که دروازه بان پرسپولیس با عکس 

العملی زیبا توپ را راهی کرنر کرد.
یک دقیقه بعد هم احمد نوراللهی کاپیتان امروز پرسپولیس روی در موقعیتی 
خطرناک مرتکب خطا شد که ضربه ایستگاهی بازیکنان الشارجه به دیوار دفاعی 

برخورد کرد تا این خطر نیز دفع شود.
در دقیقه ۳4 هم روی همکاری وحید امیری عیسی آل کثیر می توانست دروازه 
الشارجه را باز کند که این توپ نیز با واکنش عدال الحسانی دروازه بان الشارجه 

همراه بود.

در دقیقه ۳۸ بازی نیز پاس در عرض سیامک نعمتی، احمد نوراللهی را در موقعیت 
خوب گلزنی قرار داد که ضربه کاپیتان سرخپوشان از بالای دروازه حریف به بیرون 

رفت.
در دقیقه 42 روی ارسال کرنر توسط بشار رسن، عیسی آل کثیر با ضربه سر محکم 
و دقیق دروازه الشارجه را بار دیگر باز کرد تا اولین گل خودش با لباس پرسپولیس را 

به ثمر رسانده باشد.
دو دقیقه بعد، بار دیگر روی ارسال پهلوان وحید امیری این بار با ضربه سر دروازه 

الشارجه را باز کند.
این مسابقه در نیمه نخست در نهایت با برتری ۳ بر صفر سرخپوشان همراه بود تا 

شاگردان گل محمدی با برتری قاطع به رختکن بروند.
در ابتدای نیمه دوم هم پرسپولیس بازی را کنترل کرد و موقعیت چندانی به روی 

دروازه 2 تیم به وجود نیامد.
در دقیقه 62 شوت کورنادو در محوطه جریمه بلوکه شد و به ویلتون رسید که حامد 

لک بار دیگر با عکس العملی تماشایی جلوی فروپاشی دروازه پرسپولیس را گرفت.
در دقیقه 7۱ سعید آقای در قوس محوطه جریمه پرسپولیس روی کورنادو مرتکب 
خطا شد که شوت محکم این بازیکن روی ضربه ایستگاهی با اختلاف اندک از بالای 

دروازه به بیرون رفت.
از دقیقه ۸0 به بعد یحیی گل محمدی در فاصله یک دقیقه دست به ۳ تعویض زد و 
با وارد کردن ۳ بازیکن تازه نفس یعنی علی شجاعی، مهدی عبدی و امید عالیشاه به 

زمین میل به گلزنی تیمش را نشان داد.
امید عالیشاه در دقیقه ۸4 به خاطر ضربه زدن پس از سوت داور به توپ با اخطار 

داور جریمه شد.
در دقیقه ۸5 مهدی عبدی در موقعیت نسبتا خوبی نزدیک دروازه الشارجه صاحب 

توپ شد که شربه عبدی راهی به دروازه حریف پیدا نکرد.
۳ دقیقه بعد روی حمله خوب پرسپولیس میلاد سرلک از پشت محوطه جریمه 
توپی را به سمت دروازه الشارجه شلیک کرد که این ضربه با اختلاف اندک از کنار 
دروازه به بیرون رفت. در دقیقه 9۱ پرسپولیس روی یک ارسال بار دیگر به گل رسید و 

این بار نوبت مهدی عبدی جوان بود تا دروازه الشارجه را باز کنند.
داور برای نیمه دوم 6 دقیقه وقت اضافه در نظر گرفت.

در نهایت این مسابقه با نتیجه 4 بر صفر به سود سرخپوشان به اتمام رسید.
با این پیروزی پرسپولیس ۱0 امتیازی شد و با توجه به شکست الدحیل برابر التعاون 
به عنوان تیم صدرنشین راهی مرحله یک هشتم نهایی شد. شاگردان گل محمدی 

در مرحله بعد باید به مصاف السد قطر بروند.
گل محمدی: بازی خیلی مهمی را بردیم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بازی خیلی مهمی را بردیم و خدا را شکر 
توانستیم به عنوان تیم اول راهی مرحله بعدی شدیم. 

یحیی گل محمدی در نشست خبری پس از دیدار برابر شارجه اظهار داشت: بازی 
خیلی مهمی را بردیم و خدا را شکر توانستیم به عنوان تیم اول راهی مرحله بعدی 

شدیم. خیلی به موقع گل زدیم و شروعی طوفانی و خوب داشتیم.
وی افزود: در دقایق ابتدایی به گل رسیدیم و این موضوع کارمان را راحت کرد. در 

ادامه با کم نکردن فشار توانستیم به گل های بیشتری برسیم.

شاگردان یحیی در یک هشتم دوباره به ژاوی رسیدند

پرسپولیس الشارجه را از برق کشید مربی سپاهان: 

بازی حیثیتی را مقابل السد بردیم
مربی تیم فوتبال سپاهان گفت: با وجود اینکه بازی با السد از نظر امتیازی برای 
تیم ها اهمیت چندانی نداشت اما برای ما از نظر حیثیتی پیروزی در این مسابقه 

مهم بود. 
مجتبی توتونی پنجشنبه شب پس از پیروزی 2 بر یک سپاهان برابر السد قطر با 
اشاره به این مسابقه اظهار داشت: بازی خوبی را  مقابل السد به نمایش گذاشتیم. 
با وجود اینکه شرایط و امتیازات این مسابقه نه برای ما حائز اهمیت بود و نه السد، 
اما برای ما این بازی از نظر حیثیتی و وجهه ملی اهمیت داشت؛ پیش از بازی نیز 
با بازیکنان صحبت کردیم که با جدیت تمام و با تمام توان  در زمین حاضر شویم. 
خوشبختانه بازیکنان هم بازی با کیفیتی را ارائه دادند. وی در خصوص نحوه جدید 
برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان آسیا با توجه به ویروس کرونا اظهار داشت: در 
شرایط کرونا دیگر بهتر از این امکان برگزاری مسابقات وجود نداشت و این بازی   
در شرایط نسبتا خوبی برگزار شد. تنها مشکل فشردگی بازی ها و زمان کم بین 
مسابقات بود که فشارزیادی را روی بازیکنان به وجود می آورد. مربی تیم فوتبال 
سپاهان در رابطه با ناکامی این تیم از صعود به مرحله بعدی مسابقات تصریح کرد: 
نتوانستیم صعود کنیم و به همین خاطر ناراحت و متاسف هستیم. ما در دیدار برابر 
السد به پیروزی رسیدیم اما این برد باید زودتر به دست می آمد. وی تصریح کرد: اگر 
دقت کرده باشید، مقابل النصر در 2 بازی رفت و برگشت عملکرد خوبی داشتیم و 
حداقل مستحق شکست نبودیم. اگر در آن مسابقات به حقمان می رسیدیم الان 
ما یکی از تیم های صعود کننده بودیم. امیدوارم در دوره بعدی مسابقات دیگر این 
اتفاقات تکرار نشود. امیدواریم در دوره های بعد، سپاهان با آمادگی بیشتری در 

بازی ها حاضر شود تا نماینده خوبی برای فوتبال ایران باشد.
شهباززاده: بازیکنان سپاهان کار بزرگی انجام دادند

 مهاجم تیم فوتبال سپاهان گفت: بازی با السد مسابقه خوبی برای ما بود و 
بازیکنان ما با برتری در این مسابقه کار بزرگی انجام دادند. در پایان این مسابقه 
سجاد شهباززاده زننده یکی از 2 گل این مسابقه به عنوان بهترین بازیکن زمین 
انتخاب شد. این بازیکن پس از برتری تیمش برابر السد با اشاره به این مسابقه 
اظهار داشت: این مسابقه از نظر امتیازی برای ما اهمیت نداشت اما در مجموع 
برگزاری چنین مسابقاتی از جهات مختلف به ما کمک می کند. وی افزود: السد 
یک تیم حرفه ای است و اگر حتی با تیم دومش در زمین حاضر می شود باز هم 
برگزاری این مسابقه برای ما مفید بود. السد به اصول حرفه ای به طور کامل پایبند 
است. مهاجم تیم فوتبال سپاهان گفت: السد مربی و بازیکنان خوبی دارد و در 
کنای این ها از امکانات خوبی نیز برخوردار است. می دانستیم بازی پرفشاری را 
پیش رو داریم اما بازیکنان به خوبی از پس این کار سخت کنار آمدند و السد را 
شکست دادیم. در مجموع برگزاری این مسابقات همانطور که اشاره کردم به ما 

کمک می کند.

سایت AFC بررسی کرد:

خطر مثلث هجومی استقلال برای پاختاکور
سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا به صعود استقلال به دور حذفی لیگ قهرمانان 

پرداخت. 
به گزارش سایت AFC،  استقلال پس از کسب تنها دو امتیاز از سه بازی اول 
خود، مهمترین پیروزی ممکن را کسب کرد. این تیم با پیروزی راحت ۳-0 مقابل 
الاهلی عربستان در روز چهارشنبه جایگاه دوم گروه A را کسب کرد. تیم بزرگ 
ایرانی به مصاف الاهلی تیم صدرنشین گروه رفت. شاگردان مجید نامجو مطلق در 
نهایت به دور حذفی راه یافتند و توانستند در دیداری که محکوم به پیروزی بودند 
نماینده عربستان را با  ۳ گل از پیش روی برداشتند.  مهدی قائدی یکی از بازیکنان 
جوان و برجسته در این دیدار نقش مهم و محوری ایفا کرد و توانست گل اول را به 
ثمر برساند و زمینه ساز گل دوم تیمش نیز بود. در حالی که قائدی بازی را در سمت 
چپ پشت سر مهاجم امیرارسلان مطهری آغاز کرد در تمام طول بازی یک تهدید 
مداوم در محوطه جریمه الاهلی و اطراف آن بود.  قائدی اولین گل خود را در لیگ 
قهرمانان آسیا با یک ضربه شیرین از راه دور به ثمر رساند که البته باید توسط دروازه 
بان محمد آل اویس مهار می شد.   قائدی به عنوان جوانترین بازیکن در ترکیب 
استقلال بلوغی فراتر از سالهای فعلی خود را نشان می دهد، دائماً مالکیت توپ 
را می طلبد و همیشه به دنبال شروع یک حمله خلاقانه است. او به عنوان دومین 
گلزن برتر تیمش در لیگ حرفه ای ایران فصل را به پایان رسید و بهترین پاسور 
لیگ نیز بود و به نظر می رسد که این فرم را در قاره نیز از سر گرفته است. در کنار 
او دیاباته و مطهری در خط حمله استقلال نیز عملکرد خوبی از خود نشان دادند.  
با این خط حمله قدرتمند، پاختاکور باید خیلی مراقب استقلال باشد. دیداری که 

در مرحله حذفی لیگ قهرمانان آسیا برگزار خواهد شد.

آذری: تیم گردن کلفتی می بندیم

رقم هنگفت و کاذب به بازیکن نمی دهم
مدیرعامل باشگاه فولاد گفت: هنوز می گویم تیم گردن کلفتی می بندیم تا در 

پایان نقل و انتقالات، هواداران از روند جذب بازیکنان کاملا راضی باشند. 
سعید آذری درباره شرایط تیم فولاد اظهار داشت: اردوی تیم در تهران آغاز شده 
و طی امروز و روز گذشته پاتوسی، کولی بالی، مریدی و نیک نفس به اردوی تیم 
اضافه شده اند. دو اردوی دیگر در کرج و اصفهان نیز پیشرو خواهیم داشت. باید 
این را بگویم از روزی که به فولاد آمده ام، با حواشی و حاشیه سازان مقابله کرده و 
خواهم کرد. فکر می کنم بعضی نمی توانند موفقیت فولاد را ببینند. جلوی همه 
آن هایی که سنگ جلوی تیم فولاد بگذارند، خواهم ایستاد و نمی گذارم که حق تیم 
پایمال شود. وی درباره اهداف نقل و انتقالاتی تیم فولاد گفت: همان اول گفتم 
تیم گردن کلفتی می بندیم و اکنون نیز همین جمله را می گویم، بازیکنان خوبی 
را جذب خواهیم کرد اما طبق ملاحظاتی آن ها را به وقتش اعلام خواهیم کرد و 
هواداران بدانند که فکر ما این است یک تیم گردن کلفت و چغر راهی لیگ کنیم. 
مطمئن باشید که هواداران در پایان نقل و انتقالات از وضعیت تیم بسیار راضی 
هستند. مدیرعامل باشگاه فولاد در گفت و گو با سایت رسمی این باشگاه ادامه 
داد: سیاست کاری خاص خودم را دارم. در فصل نقل و انتقالات اسیر حاشیه و 
جنجال نمی شوم. آهسته و پیوسته قدم بر می دارم و وسواس خاصی در جذب 
بازیکنان دارم تا بتوانیم بهترین گزینه ها را برای تیم برگزینیم. اینگونه نخواهد بود 
درگیر حواشی شوم و رقم های هنگفت که کاذب هستند را بدهم، قطعا به هیچ 

وجه اصولم را زیر پا نخواهم گذاشت.

امیر حسین جدی بعنوان پدیده لیگ 
دسته یک کشور معرفی شد

از سوی کارشناسان فوتبال امیرحسین جدی درتیم منتخب پدیده های لیگ 
دسته یک در سال 99 معرفی شد. این بازیکن خوش فکر وخوشنام قمی در سال 
99 رقابتهای فوتبال لیگ دسته یک فوتبال کشور با تیم الومینیوم اراک به لیگ 
برتر کشور صعود کرد. بی شک در اینده از این پدیده قمی بیشتر خواهیم شنید و 

به او افتخار خواهیم کرد.

 

ستاره کاراته استان قم در راه کسب آمادگی برای حضور در آخرین 
انتخابی بازی های المپیک توکیو از پنجم مهر ماه به اردوی تیم ملی 

کاراته می رود. 
امیر  قم  استان  کاراته کای  پرافتخارترین   ، گزارش  این  برپایه 
بین المللی،  کشوری،  مختلف  مسابقات  از  که  است  مهدی زاده 
آسیایی، جهانی، بازی های آسیایی و جام جهانی کاراته موفق به کسب 
مدال شده و حالا امید اول جامعه بزرگ کاراته برای کسب نخستین 
سهمیه المپیک در تاریخ این رشته است. مهدی زاده که سه طلا و یک 
برنز جهانی، سه طلا و یک برنز آسیایی، دو طلا و نقره بازی های آسیایی، نقره جام جهانی و چندین مدال با ارزش دیگر در 
ویترین افتخارات خود دارد، در تلاش برای به دست آوردن سهمیه بازی های المپیک و پر کردن تنها جای خالی مدال های 
خود یعنی نشان المپیک، در اردوی جدید تیم ملی برای حضور در آخرین انتخابی این بازی ها آماده خواهد شد. در حالی 
که آغاز اردوهای تیم ملی کاراته از هفته اول آبان ماه و با تاکید بر رعایت پروتکل های بهداشتی برنامه ریزی شده، در جلسه 
سیدشهرام هروی سرمربی، حسن روحانی، سعید حسنی پور و نعیما خواجوی مربیان تیم ملی کاراته با سیدحسن طباطبایی 
رئیس فدراسیون قرار شد، ملی پوشان این رشته از روز شنبه پنجم مهر طبق برنامه مربی بدن ساز و زیر نظر مربیان تیم ملی، 
تمرینات خود را به صورت انفرادی و خارج از اردو آغاز کنند. همچنین قرار است بعد از گذشت یک ماه از این تمرینات، 
اردوهای تیم ملی کاراته از هفته اول آبان آغاز شود، در حالی که علاوه بر امیر مهدی زاده ستاره کاراته استان قم، در مرحله 
نخست اردوی تیم ملی نفرات دیگری همچون ذبیح الله پورشیب، سجاد گنج زاده و بهمن عسگری نیز حضور داشته باشند. 
در شرایطی که تا کنون کسب دو سهمیه برای کاراته ایران در بازی های المپیک توکیو قطعی شده است، ملی پوشان این رشته 
خود را آماده حضور در رقابت های انتخابی کاراته به میزبانی رباط مراکش می کنند، میدانی که در آن باید با چهره های شاخص 
دیگر کشورهای جهان برای رزرو بلیط توکیو مبارزه کنند. فدراسیون جهانی که در روز های قبل با هدف مروری بر برترین 
رقابت های جهان در یک دهه گذشته، بازنشر مسابقات برگزیده را از پیکار های جهانی سال 20۱0 آغاز کرده است، در دومین 
دوره رقابت های جهانی یک دهه اخیر که به میزبانی فرانسه در سال 20۱2 برگزار شد، مبارزه امیر مهدی زاده قهرمان ایران و 

»بروس داگلاس« از برزیل در فینال وزن 60- کیلوگرم را به عنوان یکی از 6 رقابت برتر معرفی کرد.

 سرمربی تیم کشتی دانشگاه آزاد گفت: در شرایط شیوع 
ویروس کرونا، برگزاری لیگ برتر برای تیم ملی می تواند یک 

نکته مثبت محسوب شود. 
»علیرضا رضایی« یرنا اظهار داشت: برنامه ما برای لیگ برتر 
کشتی مشخص است و کشتی گیران از روز شنبه وارد اردو 
می شوند. هر چند از قبل هم زیر نظر مربیان تمرین داشتند 
اما با توجه به شرایط تمرینی به خاطر کرونا بیشتر تمرینات 
خارج از باشگاه و در فضای باز بود.  کشتی گیران از شنبه 

وارد قرنطینه اردویی می شوند و بیشتر روی کارهای فنی کار می کنیم. وی ادامه داد: برگزاری لیگ برتر با توجه به 
نزدیک بودن مسابقات جهانی یک پارامتر است و حضور در مسابقات لیگ با توجه به اینکه این روزها کمبود مسابقه 
داریم، یکی از برنامه هایی است که کادر فنی می تواند روی آن نظر داشته باشد و این مسابقات به ملی پوشان هم 

کمک می کند.
دارنده مدال نقره المپیک 2004 آتن ادامه داد: برگزاری لیگ به افزایش آمادگی جسمانی و روحی و روانی و 

انگیزه مثبت کشتی گیران نیز کمک می کند. در کل برپایی لیگ را برای تیم ملی مثبت ارزیابی می کنم.
وی با اشاره به اینکه اردویی را برای آمادگی کشتی گیران برگزار می کنیم، گفت: از آنجایی که مسابقات دور رفت 
است و تا پنجشنبه فرصت داریم، کشتی گیران جسته و گریخته کار فنی را با توجه به شرایط قزنطینه انجام داده اند 

و از روز شنبه هم ادامه آن را تا زمان مسابقات پیگیری خواهند کرد.
رضایی با بیان اینکه تمام تلاشمان را برای قهرمانی می کنیم، اظهار داشت: تیم جوان، با انگیزه  و خوبی داریم و 

فکر می کنم که جوان ترین تیم مسابقات، تیم ما باشد.  
وی یادآور شد: شر ایط خاصی برای برگزاری مسابقات لیگ برتر پیش رو داریم و در این وضعیت برگزار کردن این 
رقابت ها سختی ها و مشکلات خاص خود را دارد. فدراسیون واقعا همت به خرج داده و سازمان لیگ هم تلاش 

مضاعفی داشت. حالا درست است که تیم ها تحت فشار هستند اما غیر از این کار دیگری نمی توان انجام داد.
بیستمین دوره لیگ برتر کشتی فرنگی جام یادگار امام)ره( از هشتم مهرماه آغاز خواهد شد.

در راه کسب آمادگی برای انتخابی بازی های المپیک توکیو ؛

ستاره کاراته قم در اردوی انتخابی المپیک
 علیرضا رضایی: 

برگزاری لیگ  کشتی برای تیم ملی یک نکته مثبت است

 سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: یک بازی حساس 
خوبی  نمایش  اما  داریم  ازبکستان  پاختاکور  برابر  را 

خواهیم داشت. 
مجید نامجومطلق  دیروز در نشست خبری پیش از 
دیدار برابر پاختاکور در مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا اظهار داشت: یک بازی بسیار حساس با 
پاختاکور پیش رو داریم، این تیم را آنالیز کرده ایم و از نقاط 

ضعف و قوت آنها استفاده خواهیم کردم.
نمایش  به  را  خوبی  بازی  یک  امیدوارم  افزود:  وی 
برگزار  را  خود  بازی های   بار  یک  روز  هر ۳  ما  بگذاریم، 
می کنیم و رفته رفته تیم  ما در شرایط بازی قرار می گیرد 

و وضعیت استقلال بهتر می شود.
با  بازی  دوم  نیمه  در  داد:  ادامه  استقلال  سرمربی 
الشرطه خوب بازی کردیم و شرایط  ما بهتر شد و در بازی 
با الاهلی هم فوتبال خوبی به نمایش گذاشتیم و امیدوارم 

این روند تداوم داشته باشد.
وی اضافه کرد: با توجه به اینکه فردا در مرحله حذفی 
بازی می کنیم و بازی فردا باید حتما یک برنده داشته 
برنامه ریزی  موضوع  این  برای  خاطر  همین  به  باشد، 
خواهیم کرد، دو یا سه  بازیکن مصدوم داریم و امیدواریم 
مسابقات  فشردگی  به  توجه  با  برسانیم،  فردا  بازی  به 
کردیم  سعی  و  دارد  وجود  بازیکنان  بین  در  خستگی 
ریکاوری خوبی داشته باشیم و روی مسائل تاکتیکی با 

بازیکنان کار کنیم.
به  نسبت  استقلال  اینکه  شد:  یادآور  مطلق  نامجو 
پاختاکور بازی های کمتری انجام داده است، هم جنبه 
نیز منفی دارد، جنبه مثبت آن این است که  مثبت و 
بازی های کمتری انجام دادیم و از لحاظ بدنی به نفع ما 
است و جنبه منفی آن هم این است که کمتر در شرایط 

بازی قرار داشتیم و نکته مهم تر این است که اگر الوحده 
در بازی ها حضور پیدا می کرد حتی شانس این را داشتیم 
که به عنوان سرگروه صعود کنیم و در مرحله بعد با تیم 

بهتری روبه رو شویم.
وی در پاسخ به این پرسش که ۳ بازیکن مهم استقلال 
در بازی های گذشته گلزنی کردند و آیا آنها در بازی فردا 
هم موفق به گلزنی خواهند شد؟ خاطرنشان کرد: در 
این خصوص باید بگویم که ما ۳ بازیکن مهم نداریم بلکه 
25 بازیکن مهم داریم که بازیکنان سطح اولی هستند، 
کار گروهی و تیمی انجام می دهیم و همه بازیکنان  در 

موفقیت ها نقش دارند و گل های مان به وسیله یکسری از 
بازیکنان به ثمر می رسد، تمام بازیکنان جزو بهترین ها و 
تاثیرگذارترین بازیکنان هستند، ما قبل از اینکه گل اول 
را به الاهلی بزنیم دروازه بان یک دریافت بسیار عالی انجام 
داشت و همان دریافت شرایطی را برای ما ایجاد کرد که 

بتوانیم الاهلی را ببریم.
سرمربی استقلال با بیان اینکه قطعا قائدی، مطهری و 
دیاباته با استقلال برای فصل بعد قرارداد دارند، گفت: اگر 
اتفاق دیگری بیفتد و پیشنهادی داشته باشند به مسایل 

مدیریتی برمی گردد اما آنان با استقلال قرارداد دارند.

حسینی: با قدرت برابر پاختاکور بازی می کنیم
دروازه بان تیم فوتبال استقلال  نیز در این نشست گفت: 
بازی سخت و خیلی مهمی در برابر پاختاکور داریم اما با 

قدرت برابر این تیم بازی می کنیم. 
سیدحسین اظهار داشت: بازی سخت و خیلی مهمی 
تورنمنت  این  خوب  تیم های  از  یکی  پاختاکور  داریم، 

است.
وی افزود: همه ما از سرمربی گرفته که تجربه قهرمانی 
برخوردار  بالایی  انگیزه  از  بازیکنان،  تا  دارد  را  آسیا  در 
هستیم و می خواهیم فردا دل هواداران را شاد کنیم و با 

کسب پیروزی راهی مرحله بعدی شویم.
دروازه بان استقلال با بیان اینکه امسال روزهای سخت 
زیادی داشتیم، گفت: خوشحالم که جو تیم ما جو مثبتی 
این مرحله  از  که  آن هستیم  دنبال  به  و همگی  است 
صعود کنیم و فردا یک بازی خوب و با قدرت را به نمایش 
بگذاریمف تیم پاختاکور را آنالیز کرده ایم و می دانیم با چه 

سبکی بازی می کند.
وی خاطرنشان کرد: دیدار فردا یک دیدار سخت برای 
ما خواهد بود اما ما استقلال هستیم و چند سال است که 
به طور پیاپی در آسیا به میدان رفته ایم و از هیچ حریفی 
نمی ترسیم، قطعاً دیدار فردا یک بازی خوب خواهد شد و 

ان شالله که برنده بازی فردا استقلال باشد.
تیم های استقلال و پاختاکور باید شنبه شب در مرحله 
یک هشتم نهایی مسابقات لیگ قهرمانان آسیا به مصاف 

یکدیگر بروند.
استقلال در آخرین بازی خود در مرحله گروهی لیگ 
با  و  رفت  عربستان  الاهلی  مصاف  به  آسیا  قهرمانان 
پیروزی سه بر صفر مقابل این تیم راهی مرحله حذفی 

این رقابت ها شد.

مجید نامجومطلق: 

در برابر پاختاکور نمایش خوبی خواهیم داشت
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 رییس قوه قضاییه تاکید کرد که انسجام و همدلی مسوولان راهکار رفع مشکلات 
و دغدغه های مردم می باشد، این انسجام بستری است که توسعه در همه زمینه ها 

را فراهم می کند. 
آیت الله سیدابراهیم رییسی پنجشنبه شب در جلسه شورای اداری استان اردبیل 
افزود: گره بسیاری از کارها به دست مدیران با کفایت و با روحیه جهادی باز می شود 
و ماه های پایانی دولت، می تواند با عزم راسخ و اراده ای پولادین مسوولان، ماه های 
طلایی در راستای گره گشایی از دغدغه های مردم و به انجام رساندن کارها و 

برنامه های ناتمام باشد.
وی بیان کرد: خدمت به مردم از بزرگترین افتخاراتی است که نصیب همه ما شده 
تا گره ای از مشکلات این مردم باز کنیم. کارها اگر در زمان خود انجام شود نوبت به 
دستگاه قضایی نمی رسد، همه مشکلات با دستگاه قضا قابل حل نیست،گاهی 
پرونده هایی که می بینیم از نوع مسائلی است که با همکاری مدیران دستگاه های 

مختلف قابل حل است.
بازرسی ها و نظارت های درون سازمان باید قوی شود 

وی با اشاره به موضوع مبارزه با فساد اظهارداشت: دستگاه های اداری و اجرایی 
در کشور در زمینه های ایجاد فساد باید حساس باشند،فساد و تخلف کمش هم در 
یک دستگاه باید زیاد به شمار بیاید، هیچ مدیری مدیریتش بدون نظارت تعریف 
نشده و مدیر مستقیم اولین مسوولیت را در قبال کنترل و نظارت در دستگاه  

اجرایی دارد و بازرسی ها و نظارت های درون سازمان باید قوی شود.
آیت الله رییسی گفت: مساله اصلاح ساختارهای فسادزا که موجب تولید پرونده 
می شوند ایجاب می کند سازمان و دستگاه های اداری در کشور روی هر زمینه 
فسادزا حساس باشند، بررسی وضعیت و نوع ارتباط سازمان های خدمت رسان به 

مردم باید مورد حساسیت دستگاه های مختلف باشد. 
رییس قوه قضاییه تاکید کرد: سهم بسیار جدی با درصد بالا برای حل مشکلات 
در دست مدیران سازمان هاست، مدیران نباید در همه موارد منتظر مرکز شوند بلکه 

در مسائل مختلف خلاقیت، نوآوری و ابتکاراتی داشته باشند.
آیت الله رییسی همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس به برگزاری نشست 
مجمع عمومی سازمان ملل در روزهای  اخیر اشاره کرد و گفت: از دبیرکل سازمان 
ملل انتظار داشتیم اجازه ندهد رییس جمهوری تروریست آمریکا، سازمان ملل را 
با دفتر کار خود و کاخ سفید اشتباه بگیرد و علیه حاج قاسم سلیمانی، قهرمان 
مبارزه با تروریسم، یاوه گویی کند. رییس دستگاه قضا همچنین با اشاره به موضوع 
خصوصی سازی و اجرای اصل 44 قانون اساسی گفت: خصوصی سازی هیچ 
ربطی به اصل 44 ندارد و اگر جایی را به بخش خصوصی واگذار کردیم نباید 
کارخانه را رها کنیم، تازه باید بخش خصوصی را توانمند کنیم، خصوصی سازی 
باید در کشور دنبال شود اما با شکل منضبط و حساب شده و خصوصی سازی 
قانون دارد و باید دقیق رعایت شود.  وی اظهار کرد: در زمان واگذاری کشت و 
و دستگاه های  بازرسی  صنعت مغان، قوه قضاییه، دیوان محاسبات، سازمان 
نظارتی تذکرهایی را دادند و اگر به اخطارها در مورد قیمت گذاری، نوع واگذاری و 

شیوه واگذاری توجه می شد در ذهن مردم گره ایجاد نمی شد.

تخلفات تعاونی ها به هیچ وجه قابل قبول نیست 
آیت الله رییسی همچنین گفت: در مورد مسائل زمین خواری در جاده اسالم 
چه در حوزه استان اردبیل و چه در حوزه استان گیلان، تاکید می کنم مساله 

شهرک سازی باید بر اساس مجوز قانونی انجام شود.
وی همچنین اضافه کرد: در مورد شهرستان خلخال و کارخانه نئوپان از رییس 
سازمان بازرسی کل و رییس کل دادگستری استان اردبیل می خواهم وضعیت 

کارخانه را روشن کنند.
وی همچنین با بیان اینکه تعاونی ها می توانند در پیشرفت اقتصادی و رفع 
مشکلات در بسیاری از حوزه ها نقش داشته باشند، بیان کرد:  تخلفات تعاونی ها 
به هیچ وجه قابل قبول نیست،حتما با تعاونی های متخلف باید برخورد شود و اگر 

قانون شکنی توسط ادارات و سازمان ها صورت بگیرد باید مضاعف برخورد شود.
مردم باید حس عدالت و امنیت را تجربه کنند

رئیس قوه قضائیه  همچنین در جلسه شورای قضائی استان اردبیل گفت: 
مردم باید احساس امنیت و عدالت را در تمام شئون زندگی خود تجربه کنند و این 

بستگی به کار شبانه روزی و تلاش جهادی دستگاه قضا دارد. 
به گزارش ایسنا، آیت الله سیدابراهیم رییسی سوم مهرماه در جلسه شورای 
قضائی استان اردبیل صدور احکام عادلانه و در کنار آن آگاهی بخشی به مراجعین 
در خصوص احکام صادره را مهم ارزیابی کرد و افزود: صدور حکم عادلانه در حل 
و فصل خصومت بین دعواها و مشکلاتی که به دادگستری ارجاع می شود کاری 
است که باید با تمام توان و در نهایت دقت انجام شود تا حقی از کسی در این 
بین ضایع نشود. رئیسی بیان نواقض و کاستی ها در ساختارها و رفتارها و اصلاح 
این ساختارها را یادآور شد و بیان کرد: این نواقص ساختاری باید در جلسات 
کارشناسی آسیب شناسی شده و با رفع آنها بتوانیم در امر قضاوت نیز به صورت 

منطقی و دقیق وارد شویم.
وی کار کردن در دستگاه قضا را مستلزم داشتن صبر، تحمل و بردباری خاص 
دانست و گفت: همان گونه که امیرالمومنین)ع(  به مالک اشتر فرمودند؛ برای کار 
قضاوت از افراد باحوصله انتخاب کن ما نیز باید در برگزیدن افراد نهایت دقت را بکار 
ببریم تا هم حوصله قضاوت داشته و هم در برخی موارد بتوانند با تبیین شرایط 

مردم را نسبت به حقوق خود آگاه سازند.
رئیس قوه قضائیه ادامه داد: مردم باید احساس عدالت و امنیت را به طور کامل 
تجربه کنند و این شدنی نیست مگر اینکه کار در دستگاه قضا را به عنوان یک جهاد 

تلقی کرده و برای خدا کار کنیم.
رییسی گفت: عدالت خواهی و عدالت طلبی در نهاد همه بشریت وجود دارد اما 
در این بین احکام و تصمیماتی که چه برای اصحاب دعوی و چه طرف ثانی نیاز 
به تبیین دارد، باید با دلایل و مستندات کافی مطرح شوند تا مردم با قانع شدن به 

حقوق خود واقف باشند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود بحث کاداستر را یک ضرورت اعلام کرد و 
افزود: در سنوات گذشته و در قالب برنامه های متعدد توسعه بر اجرای دقیق این 
طرح تاکید شده و ضروری است تا اداره ثبت با ورود جدی به این امر که یکی از 

مصوبات مجلس است، بسیاری از دعاوی را در دادگستری کاهش دهد.
نظارت در سازمان بازرسی برای مچ گیری نیست 

رئیس قوه قضائیه همچنین با اشاره به عملکرد بازرسی در کشور اظهار کرد: 
نظارت و بازرسی در این سازمان تنها برای مچ گیری نیست بلکه برای تداوم اعتماد 
به مدیران و مسئولان تشکیل شده و نظارت سازمان بازرسی برای اجرای حسن 

اجرای قوانین و امور انجام می شود.
رییسی با اشاره به اینکه نظارت سازمان بازرسی می تواند کمک به سزایی را در 
تبیین و بررسی کاستی ها و نواقصات داشته باشد، تصریح کرد: در راستای خوب 
دیدن و خوب مدیریت کردن و دیدن کاستی ها و نواقص ورود بازرسی در برخی از 
موارد ضروری است و مدیران باید این اقدام بازرسی را یک ظرفیت خوب در راستای 

تعالی بخشی دستگاه اجرایی خود قلمداد کنند.
مفسدان اقتصادی راه فرار ندارند

 رئیس قوه قضائیه  همچنین شامگاه پنجشنبه در برنامه زنده تلویزیونی سیمای 
مرکز اردبیل و شبکه سراسری خبر گفت: ذائقه نظام اسلامی فساد را برنمی تابد و 
به همین خاطر مفسدان اقتصادی و برهم زنندگان نظم اقتصادی کشور از دست 

قانون راه فرار ندارند.
آیت الله سیدابراهیم رئیسی با اشاره به فساد اقتصادی و پولشویی در کشور اظهار 
کرد: ذائقه نظام اسلامی فساد را برنمی تابد و ما باید تمام منافذ فساد را شناسایی و 
آسیب شناسی کرده و اجازه ندهیم برخی از افراد به بیت المال دست درازی کنند.

وی ادامه داد: مسئله فساد اقتصادی در همه حوزه ها از جمله اجرایی و پولی و 
بانکی وجود دارد که مبین این ادعا تعداد پرونده های قضائی تشکیل یافته است که 

مشخص می کند ما از یک سوراخ چندین بار گزیده شده ایم.
رئیس قوه قضائیه پیگیری اصلاح ساختارهای فسادزا و بسترهایی که قابلیت 
ایجاد فساد دارند را از مهم ترین وظایف دولت و مجلس دانست و افزود: برخورد 
با مفسدان اقتصادی از مهمترین وظایف دستگاه قضائی است چرا که وضعیت 
معیشت کنونی مردم به این مفاسد ربط دارد و باید افراد خاطی پیگیری و به 

مجازات قانونی برسد.
نجات ۱۲۰۰ کارگاه و کارخانه از تعطیلی 

الله رئیسی به اهمیت حوزه تولید و اشتغال اشاره کرد و گفت: تاکید   آیت 
مقام معظم رهبری بر تسهیل شرایط تولید و رفع موانع کارآفرینی و اشتغال برای 
دست یابی به اهداف جهش تولید دستگاه قضائی به جد پیگیر بخش اعظمی از 
مشکلات حوزه تولید بوده چرا که در این راستا معتقد هستیم که صدای کارفرما، 

کارآفرین و کارگران باید شنیده شود.
وی ادامه داد: دستگاه قضائی در سال گذشته با ورود به حوزه حل مشکلات 

تولید و اشتغال یک هزار و 200 کارگاه و کارخانه را از وضعیت رکود خارج کنند.
و  رونق بخشی  مسئولان  تمام  وظیفه  امروز  کرد:  تصریح  قضائیه  قوه  رئیس 
جهت دهی به تولید است که این هدف هرگز با سخن گفتن عملی نمی شود و باید 

تمام گفته های مسئولان به عمل تبدیل شود.
روا نیست ۹۰ درصد ظرفیت کارخانه ای ۹ سال راکد بماند

رئیس قوه قضائیه به بازدید خود از کارخانه سبلان پارچه اشاره کرد و گفت: برای 
ما عجیب بود که بیش از 90 درصد از ظرفیت این کارخانه عظیم به مدت سال ها 

راکد و بلااستفاده بوده است.
آیت الله رئیسی با اشاره به اینکه ایجاد اشتغال نیاز اساسی استان اردبیل است، 
اظهار کرد: وقتی زمینه به خوبی فراهم و آماده است و کارخانه ای همچون کارخانه 
سبلان پارچه ظرفیت اشتغال و بکارگیری هزاران نفر از بیکاران این استان را دارد 
روا نیست که 9 سال دست روی دست گذاشته و به علت یک مشکل اداری کار را 

معطل کنیم.
وی تصریح کرد: در گام نخست کارخانه سبلان پارچه 6 هزار کارگر قابل جذب 

است که مشکل این واحد تولیدی با پیگیری جدی قابل حل است.
هیئت داوری مسئول تعیین تکلیف کشت و صنعت مغان

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه قبل از سفر به این استان ۱7 تیم قضائی با حضور 
در شهرهای مختلف نسبت به شناسایی و بررسی مشکلات مرد و منطقه پرداختند 
که یکی از مشکلات بزرگ منطقه وضعیت نامعلوم و نامطلوب کشت و صنعت مغان 
است. آیت الله رئیسی با بیان اینکه کشت و صنعت مغان به دغدغه ای کلی در 
استان تبدیل شده است، افزود: با ورود هیئت مستشاری دیوان محاسبات کشور 
برخی موضوعات در رابطه با کشت و صنعت مغان در دست بررسی است که در 
رابطه با این منطقه مشکلاتی از قبیل نحوه واگذاری، کارشناسی، طریقه مزایده، 

اقدامات قبل و بعد از واگذاری و برخی ایرادات خرد وارد است.
وی از تشکیل فوری هیئت داوری منصف در رابطه با تعیین نهایی تکلیف کشت و 
صنعت مغان خبر داد و عنوان کرد: ما دستور لازم را دادیم تا هیئت داوران با جمع 
آوری گزارشات بخشهای مختلف محلی و ملی و با نگاه به تمام مدارک و اسناد و به 
دور از هرگونه فشاری و با تاکید بر محور عدالت هرچه زودتر نسبت به تعیین تکلیف 

این منطقه اقدام کنند.

رییس قوه قضاییه در جلسه شورای اداری استان اردبیل:

از حقوق ۲۳۰ میلیونی تا ماشین ۶۰۰ میلیونی؛ انسجام و همدلی مسوولان راهکار حل مشکلات کشور است 

جنجال های میلیونی پارلمان
قرار بود هرچه نشان از نابرابری و سواستفاده های مالی است از مجلس رخت ببندد؛ 
این را در شعارهایشان همراه با تیغ تیزی که به سوی رقیبان  در مجلس دهم نشانه 
می رفتند می گفتنداما بعد از  گذشت ۳ ماه از سکانداری شان در خانه ملت حواشی 
آنچنان گریبان ساکنان جدید ساختمان هرمی میدان بهارستان را گرفته که راه گریزی 
برایشان نمانده است؛ حالا اهالی مجلس یازدهم که زمانی در جایگاه منتقد نشسته 
بودند و هر روز ایرادی به مجلس دهمی ها می گرفتند جایشان را عوض کرده اند و 
امروز در سیبل انتقادات قرار دارند؛ انتقاداتی که عمدتا مالی است و اتفاقا خیلی هم 
زود شروع شد.  ماجرای ریاست محمدباقر قالیباف و رقابتش با مصطفی میرسلیم از 
همان حواشی بود که جنجال زیادی به پا کرد، به ویژه وقتی میرسلیم تصمیم گرفت 
وعده دو سال پیش خود در جریان انتخابات ریاست جمهوری  برای افشا تخلفات 
شهردار اسبق تهران را عملیاتی کند. او در چند خط توئیت بمب خبری را منفجر 
کرد و در توئیترش  از رشوه 65 میلیاردی قالیباف در جریان بررسی تحقیق و تفحص 
از شهرداری در مجلس دهم پرده برداشت. این ماجرا واکنش های زیادی به دنبال 
داشت و حتی احمد توکلی نماینده اسبق مجلس و رئیس سازمان مردم نهاد دیده 
بان شفافیت در نامه ای خطاب به  میرسلیم برای بررسی این ادعا اعلام آمادگی کرد. 
او  نوشت: »جنابعالی دو نوبت به رسانه ها اطلاع دادید که آقای دکتر قالیباف برای 
توقف تحقیق و تفحص مجلس دهم از شهرداری تهران مبلغ »شصت وپنج میلیارد 
تومان« به برخی نمایندگان رشوه داد تا تلاش کنند که تحقیق و تفحص رأی نیاورد.
درستی و نادرستی این ادعا در هر دو صورت برای مردم و نظام اهمیت بسیار دارد، 
دیده بان شفافیت و عدالت براساس تکلیف ذاتی و متکی به اساسنامه قانونی اش 
کشف حقیقت در این زمینه را آغاز کرده است. خواهشمند است تمامی اسناد و 
مدارک خویش را این سازمان مردم نهاد ارائه فرمایید.« ماجرای 65 میلیاردی اما هنوز 
به پایان نرسیده و پرونده آن باز است و باید دید در نهایت آیا حقیقت و اسنادی پشت 

این ادعا خوابیده است.
حقوق ۲۳۰ میلیونی

»2۳۱ میلیون تومان حقوق برای هر نماینده مجلس واریز شد« این خبری بود که 
اواسط تیر ماه منتشر شد و حالا نمایندگانی که برای خدمت آمده بودند و خود را 
انقلابی ترین مجلس می دانستند در ماه اول کاری حساب بانکی شان  با یک رقم قابل 
توجه پر می شود. حسین جلالی،  نماینده مردم رفسنجان و انار گفت: اولین حقوق 
نمایندگی ۱۱ میلیون تومان واریز شده به علاوه 200 میلیون تومان بابت مسکن و 20 
میلیون تومان هم برای سایر هزینه ها به حساب ما واریز شد.  مردم نگاهی به وعده های 
انتخاباتی می اندازند و نگاهی به فیش حقوقی که هیچ سنخیتی با آن وعده ها ندارد؛ 
همین موضوع کفایت می کرد تا جنجال ها و جدال های بعدی متوجه مجلس و 
نمایندگانش شود.  اعضای هیات رئیسه مجلس و نمایندگان یک به یک از تریبونی که 
در اختیار داشتند درباره این مبالغ واریز شده توضیح دادند. احمد امیرآبادی فراهانی 
نماینده قم و عضو هیات رئیسه مجلس در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: 
»دوره قبل به نمایندگان 250میلیون ودیعه مسکن پرداخت و از حقوق شان کسر 
گردید. این دوره به 200 میلیون کاهش و ماهیانه تا آخر دوره از حقوق کسر می شود 
و این 20 میلیون حقوق نماینده نیست. این هزینه دفتر شامل اجاره، حقوق کارکنان، 

آب، برق، گاز، تلفن ثابت و سیار، اینترنت و... که به حساب دفتر واریز می شود.«
ماشین های چند صد میلیونی 

هنوز حواشی حقوق چند صد میلیونی سایه اش را از سر خانه ملت و ساکنان 
جدیدش کم نکرده بود که جنجال تازه تری به راه افتاد و آن ماجرای خودروهای 600 
میلیونی بود موضوعی که برای اولین بار امام جمعه لواسانات از آن پرده برداشت او 
در توئیتی نوشت: »»یکی از نمایندگان محترم توضیح دادند که قیمت دنا پلاس 
تحویلی به نمایندگان ۳02 میلیون است که ۳ ساله از حقوق آنان کم می شود یعنی 
حدوداً ماهی ۸ میلیون و سیصد هزار تومان. اشتباه نکردم؟ نمایندگان ماهیانه چقدر 
می گیرند؟ خب میخواستید ماشین بدهید چرا پژو پارس یا تیبا ندادید؟ واقع غیرقابل 
پذیرش است اینکه ماشین ایرانی این همه گران است، بماند. اما اینکه نمایندگان 
تخلفات  تضمین  معنایش  آیا  یعنی چه؟  اند  گرفته  را قسطی  دنا پلاس  مجلس 
خودروسازان و چراغ سبز برای سرکیسه کردن مردم نیست؟ شفافیت و پاسخگویی چه 
شد؟ منتظر روشنگری نمایندگان انقلابی هستیم...« موضوع به همینجا ختم نشد و 
این خبر پس لرزه های زیادی داشت. حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر 
در این رابطه می گوید: »به نظر من تحویل خودروی دنا پلاس اتومات به نمایندگان 
متقاضی مناسب نبود؛ باید خودروی معمولی تری به نمایندگان داده می شد؛ نوع 
خودرو نباید به گونه ای باشد که هزینه بالایی داشته باشد؛ البته باید پاسخگوی میزان 
رفت و آمدها در جاده ها هم باشد.  بهتر بود مالکیت اش با مجلس شورای اسلامی 
باشد؛ مثل وزیری که چندین خودرو در دفترش دارد و متعلق به بیت المال است بهتر 
بود این خودرو هم متعلق به بیت المال بود و روزی که فرد دیگر نماینده نیست آن را 
تحویل می داد.« نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
»این که مجلس چه نوع خودرویی برای نمایندگان تهیه کند قابل تامل است؛ باید 
خودرویی مطابق با شئونات باشد و به نحوی حداقل کارهای نماینده انجام شود. از 
سوی دیگر اگر کسی یکی دو دوره نماینده شد نباید حتما این را حق بداند که هر بار 
خودرو بگیرد. در خصوص خانه هم همین طور است؛ نمایندگانی که در تهران خانه 
و امکان اسکان در حد شئونات دارند نباید این را حق بدانند که حتما هزینه منزل نیز 
دریافت کنند.« با وجود انتقادات به این بریز و بپاش مجلس برای نمایندگان و صرف 
هزینه های میلیاردی برای تامین ماشین و خانه آنها اما برخی نمایندگان حتی به این 
هم قانع نیستند و ماشین شاسی بلند می خواهند مانند لطف الله سیاهکلی که در 
پی واکنش برخی نمایندگان به طرح دریافت خودروی دنا پلاس به قیمت نصف بازار 
با اعلام این مطلب می گوید: »در دوره قبل نماینده ها شاسی بلند گرفتند، من برای 
رفتن به مناطق روستایی شاسی بلند می خواهم.« البته برخی نمایندگان هم ماجرای 
ماشین دنا پلاس را آش نخورده و دهن سوخته معرفی کردند. مانند نماینده خلخال 
که در صحن علنی مجلس گفت: »نمایندگان براساس ماده 7۱ قانون مدیریت 
خدمات کشوری معادل وزیر هستند اما حکایت آش نخورده و دهن سوخته شده 
است ما ماشین و امکانات به اندازه استاندار، فرماندرا و بخشدار نمی خواهیم ما را به 
اندازه دهیار در نظر بگیرید.« او با بیان اینکه ما امکانات اولیه برای رسیدگی به امورات 
مردم می خواهیم با آبروی وکلای ملت بازی نکنید، افزود:ما نه دنا می خواهیم نه پژو 

فقط می خواهیم آبرویمان حفظ شود.
اصولگرایان هم شاکی شدند

سه ماه است که مجلس یازدهم روی کار آمده اما همین اول راه در پیاده کردن 
وعده های انتخاباتی نه تنها درجا زده اند بلکه در خیلی موارد یک گام هم به عقب 
نشسته اند. آنها تا به اینجا حتی در طرح هایی که فکر می کردند در جهت معاش و 
معیشت مردم است نیز نتوانستند نمره خوبی کسب کنند و نمونه واضح و روشن آن 
ماجرای تصویب مالیات بر خانه های خالی است که با چندین ایراد به مجلس برگشت 
داده شد یا ماجرای توزیع قیر رایگان که برای هرکسی واضح است در دل این طرح ها چه 
حجمی از فساد و رانت می تواند نهفته باشد.  با این وجود نمایندگانی که یکسره و پی در 
پی در شیپور حمایت از سفره مردم می دمیدند هنوز چندماه نگذشته تصویر دیگری 
از خود نشان دادند تا آجا که صدای انتقاد احمد توکلی نماینده سابق و اصولگرای 
مجلس هم بلند شد. او در نامه ای خطاب به نمایندگان مجلس نوشت: »تمام ۳50 
خودروی تحویل گرفته را بازگردانید و از مردم عذرخواهی کنید« به گزارش خبرآنلاین، 
البته واکنش ها تنها به احمد توکلی ختم نشد و حسن کامران از نمایندگان سابق نیز 
در ویدئویی انتقادات تندی را روانه خانه ملت کرد. او در این ویدئو گفت: »سخنگوی 
مجلس شورای اسلامی توجیهی را درباره خودرو اتخاذ کرد که متاسف شدیم. هر دوره 
این توجیهات است. بابا کسی که به مجلس می آید مگر باید خانه اش عوض شود، دلار 
و ماشین بگیرد و لباسش را عوض کند؟ امروز هفته دفاع مقدس است وقتی جانباز 
شیمیایی ما و رزمنده معسر ما در زندگی روزمره اش مانده است شما با این توجیهات 
خجالت نمی کشید؟ مجلس حمل و نقل دارد و مانند ادارات دیگر نمایندگان را می برد 
و می آورد این چه توجیهی است. چهارسال آمده اند مجلس لباس و خانه و ماشینشان 
را عوض کنند و بچه هایشان را سر کار بگذارند؟ دست از این کارها بردارید .« او گفت: 
»من انتظار داشتم مجلس انقلابی بگوید ارز ماموریتی قطع شود چون پول آن از بیت 
المال پرداخت می شود.  حداقل از یمنی ها یاد بگیرید که با نان خشک رزم می کنند 
دم از شهید سلیمانی هم نزنید شهید سلیمانی اینگونه بود که دائما اسم او را می برید؟ 
جبران مافات کنید. « باید دید غائله خودروهای چند صدمیلیونی چطور از سوی هیات 
رئیسه ای که در رأس آن قالیباف نشسته و تا به امروز سکوت اختیار کرده حل و فصل 

خواهد شد و آیا این آخرین حاشیه مالی مجلس یازدهمی ها خواهد بود یا...

هر  برای  باید  ایران  اینکه  بیان  با  پیشین  دیپلمات  یک 
شرایطی سناریوها و برنامه اقدام داشته باشد، تاکید کرد: 
ترامپ دارند،  و دونالد  بایدن  تفاوت هایی که جو  علی رغم 
ایران نباید به پیروزی یا شکست یک فرد در انتخابات آمریکا 

دلخوش باشد. 
»قاسم محبعلی« درباره باید و نبایدهای سیاست خارجی 
آمریکا  جمهوری  ریاست  انتخابات  برگزاری  زمان  تا  ایران 
گفت: انتخابات ریاست جمهوری آمریکا موضوع داخلی 
این کشور است اما نتایج آن دارای آثار منطقه ای و بین المللی 
است و به همین خاطر، برخی از کشورها از گذشته تا به امروز 
به دنبال تاثیرگذاری بر روند انتخابات ایالات متحده و نتایج 

آن بوده اند.
وی با بیان اینکه موضوعات داخلی مانند برنامه  نامزدها در 
مورد موضوعاتی مانند مهاجرت، مالیات، بیکاری، اشتغال 
و... مسائل اصلی رای دهندگان آمریکایی هستند، اظهار 
داشت: هرچند موضوعات سیاست خارجی نقش چندان 
مهمی بر روند انتخابات و آرای نامزدها ندارد اما در برهه هایی 
انتخابات  روند  تغییر  موضوعات سیاست خارجی موجب 
شده است که از جمله می توان به انتخابات ۱9۸0 آمریکا 

اشاره کرد.
تنش و درگیری به سود ترامپ است

این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی ادامه داد: در آن دوره 
اشغال سفارت آمریکا و حضور کارکنان سفارت این کشور در 
ایران موضوعی شد که نتیجه انتخابات را تغییر داد و موجب 
شکست جیمی کارتر و پیروزی رونالد ریگان شد. بنابراین 
ایران جزو مسائل اصلی سیاست خارجی آمریکا و از مسائل 

تاثیرگذار در انتخابات این کشور بوده است.
محبعلی با بیان اینکه وجود هر گونه تنش و درگیری در 
نقاط مختلف دنیا از جمله خاورمیانه به سود جمهوریخواهان 
و ترامپ است، تصریح کرد: در شرایطی که دونالد ترامپ 
در رقابت نامزد دموکرات، جو بایدن عقب تر است، برخی 
در  بحران  ایجاد  با  می کوشند  جنگ طلبان  و  تندروها  از 
منطقه، زمینه نقش آفرینی آمریکا و تحت الشعاع قرار دادن 
ناکامی های ترامپ را فراهم و زمینه پیروزی وی را مهیا کنند.

وی با اشاره به سیاست فشار حداکثری آمریکا علیه ایران 

صورتی  در  ترامپ  که  نمی رسد  نظر  به  کرد:  خاطرنشان 
فشار  سیاست  از  بخواهد  شود،  رییس جمهور  مجددا  که 
حداکثری خود علیه ایران عقب نشینی کند و حتی احتمال 
تشدید این سیاست توسط واشنگتن هم وجود دارد بنابراین 
ایران  ملی  امنیت  برای  تهدیدی  را  ترامپ  مجدد  انتخاب 

می دانم.
هر  برای  باید  ایران  اینکه  بیان  با  پیشین  دیپلمات  این 
شرایطی سناریوها و برنامه اقدام داشته باشد، ابراز داشت: 
هیچ کشوری نباید بر تحولات داخلی دیگر کشورها از جمله 
انتخابات آمریکا ریسک کرده و قمار کند. هرچند من پیروزی 
بایدن را به سود تهران و انتخاب مجدد ترامپ را برای ایران 
تهدید می دانم، اما ایران نباید به پیروزی یا شکست یک فرد 

دلخوش باشد.
تندروها نمی خواهند برجامی برای بازگشت به آن 

باقی بماند
محبعلی با اشاره به تلاش تندروها و جنگ طلبان آمریکایی 
بیان کرد: تندروها چه ترامپ پیروز انتخابات بشود یا نشود، 
می خواهند شرایطی ایجاد کنند که برجامی وجود نداشته 
باشد که دولت بعدی آمریکا امکان بازگشت به آن را داشته 
باشد. آنها در چند ماه باقی مانده از ریاست جمهوری ترامپ 
هر اقدامی را انجام می دهند تا برجام نابود شود یا ایران را 

تحریک کنند تا خود از توافق هسته ای خارج شود.
وی با تاکید بر ضرورت هوشیاری و دقت بیشتر از سوی 
باید سیاست  مانده  باقی  ایران در مدت  یادآور شد:  ایران 
آن  از  نتوانند  تندروها  تا  بگیرد  پیش  در  را  هوشیارانه ای 
بهره برداری نابجا کنند. در واقع ایران نباید در زمین طراحی 
شده تندروهای آمریکایی، نتانیاهو و برخی از کشورهای 
منطقه که منافع شان حفظ دولت ترامپ و ادامه سیاست های 

اوست، بازی کند.
سفیر اسبق ایران در یونان و مالزی در پاسخ به این سوال 
که تداوم مخالفت اروپا در مورد برجام با رویکرد آمریکا تا چه 
اندازه به نتایج انتخابات ایالات متحده بستگی دارد، عنوان 
کرد: ادامه حیات برجام به میزان بسیار زیادی به بودن یا 
خروج  دارد.  بستگی  آمریکا  قدرت  راس  در  ترامپ  نبودن 
مجادلات  ناتو،  پیمان  در  خدشه  پاریس،  توافق  از  آمریکا 

گمرکی و رویکردهای ترامپ نسبت به اتحادیه اروپا موجب 
شده تا اروپایی ها تمایلی برای پیروزی او در انتخابات نداشته 

باشند.
محبعلی در گفت وگو با ایرنا،  با بیان اینکه اروپایی ها با 
سیاست های یکجانبه ترامپ مخالف هستند، گفت: دولت 
ترامپ، یک دولت دست راستی افراطی است که در عرصه 
بین المللی رویکرد یکجانبه گرایی را در پیش گرفته و شعار 
»اول آمریکا« را در دستور کار قرار داده در حالی که اروپایی ها 
دنبال  را  خارجی  سیاست  در  چندجانبه گرایی  رویکرد 

می کنند.
وی با اشاره به رویکرد دیگر کشورها نسبت به انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا اظهار داشت: برخلاف اروپایی ها 
که خواهان پیروزی بایدن هستند، روس ها به شدت خواهان 
تداوم ریاست جمهوری ترامپ هستند؛ زیرا منافع آنها شکاف  
میان اروپا و آمریکا و افزایش تنش ها و اختلافات در درون 

اتحادیه اروپا است.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی افزود: نتانیاهو هم 
بن  محمد  می برد.  سود  جمهوریخواه  دولت  یک  بودن  از 
سلمان نگران روی کار آمدن دولتی دموکرات است زیرا از 
مطرح شدن پرونده قتل جمال خاشقچی و احتمال تحریم 

عربستان از سوی آمریکا هراسان است.
دیکتاتورها خواهان ریاست جمهوری ترامپ هستند

به  علاقه مند  دموکراتیک  کشورهای  محبعلی،  گفته  به 
نظام های  و  راستگرا  دولت های  تندروها،  و  بایدن  پیروزی 
دولت  تداوم  خواهان  نیز  دموکراتیک  ضد  و  دیکتاتوری 

جمهوریخواه ترامپ هستند.
وی در بخش دیگری از این گفت و گو اظهارداشت: ترامپ 
می توانست فرصتی باشد تا منافع ملی ایران تامین شود، اما 
بنا به دلایل مختلفی از جمله خروج آمریکا از برجام و در پیش 

گرفتن سیاست فشار حداکثری این فرصت از دست رفت.
اقدامات تندروها زمینه مذاکره ایران و ترامپ را از بین برد

این دیپلمات پیشین با بیان اینکه اقدامات تندروها زمینه 
مذاکره ایران و ترامپ را از بین برد، خاطرنشان کرد: افرادی 
مانند مایک پمپئو و جان بولتون علاقه مند بوده و هستند 
تا کوچکترین فرصت های و زمینه های مذاکره میان ایران و 
آمریکا از بین برود. در واقع آنها نماینده لابی های نظامی و 
اسرائیلی بودند که منافع شان در عدم عادی شدن روابط 
تهران و واشنگتن است. محبعلی اضافه کرد: انجام مذاکره 
و رسیدن به یک توافق نیاز به مقدماتی دارد که بعید است 
در کوتاه مدت فرصت توافق سریع و قابل دفاع را فراهم کند.

محبعلی تحلیلگر مسائل سیاست خارجی:

 ایران باید برای شرایط مختلف در انتخابات آمریکا سناریو داشته باشد



طرح:محمد علی رجبی

قبل و بعد مشکلات خودرویی آقای نماینده! 

چرا نامگذاری خیابان شجریان انجام نشد؟
علی اعطا، سخنگوی شورای شهر تهران درباره نامه منتشر شده پیرامون عدم نامگذاری خیابانی به 
نام استاد شجریان از سوی رئیس شورای شهر تهران گفت: برداشت رایج چنین شکل گرفته است که، 
چون آقای هاشمی برای شهردار نوشته اند نامگذاری به نام استاد شجریان تا اطلاع ثانوی انجام نشود، 
پس نصب تابلو و نامگذاری معلق و متوقف مانده است.وی ادامه داد: در صورتی که ماجرا برعکس است. 
حقیقت ماجرا این است که، با توجه به اینکه بنا به ملاحظات و مصالحی، این نامگذاری نمی توانست 
انجام شود، آقای هاشمی با شهردار مکاتبه کردند تا بار حقوقی مسئولیت عدم اجرای این مصوبه، به گردن 
شهرداری نیفتد.سخنگوی شورای شهر تهران با بیان اینکه بنابراین، نامه عامل تعلیق مصوبه نبود، بلکه 
تعلیق مصوبه دلیل نوشته شدن آن نامه بود، اضافه کرد: در حقیقت، این نامه در شرایطی نوشته شد که اولًا 
همه اعضای شورا و ثانیاً شهردار محترم دریافته بودند بنا به مصالح و ملاحظاتی این نامگذاری نمی تواند 
انجام بگیرد.اعطا تاکید کرد: حتی ممکن است این نامه به درخواست شهرداری نوشته شده باشد، تا 
وقتی مصوبه ای به دلایلی قابل اجرا نیست، خود شورا به آنها بگوید تا اطلاع ثانوی این مصوبه را اجرا نکنید.

درخواست حسین هدایتی از رئیس قوه قضائیه
حسین هدایتی با انتشار پستی خطاب به رئیس قوه قضائیه تاکید کرد رفیق و  شریک قبلی وی که 
مسوولیتی در شرکت نورد و لوله ندارد سهام و  اموال وی در این شرکت  را فروخته و به وی خیانت کرده 
است. هدایتی که به خاطر پرونده چهارصد میلیاردی خود در بازدداشت است  اسنادی را منتشر و خطاب 
به رییس قوه قضاییه از وی خواسته دستگاه قضایی مانع غارت اموال وی شود.هدایتی گفته حبس و 
دوری از خانواده را تحمل می کنم اما چرا باید اموال من توسط افرادی غارت شود. او  ارزش کارخانه نورد 
لوله اهواز را رقمی در حدود پنج هراز میلیارد دانسته و گفته چرا سهام وی در این کارخانه از سوی افرادی 
که هیچ سمت و سهمی در آن ندارند به فروش می رسد. او خواهان رعایت و اجرای  عدالت و جلوگیری از 
غارت اموال خود شده  و از برخی زد و بندها پرده برداشته و در این باره هم ادعاهایی را مطرح کرده است.

کشف دلارهای جعلی در قم
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف 500 قطعه ۱00 دلاری جعلی و دستگیری 4 نفر متهم در 
این رابطه خبر داد.  سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم، 
2 فردی که قصد توزیع 500 قطعه ۱00 دلاری جعلی را در استان داشتند شناسایی و پس از هماهنگی با 
مقام قضائی استان دستگیر شدند.وی با بیان اینکه افراد مذکور دارای سابقه کیفری هستند، تصریح کرد: 
متهمان طی تحقیقات پلیس به جرم خود اعتراف و در ادامه نیز با تلاش کارآگاهان، 2 تن از همدستان 
این افراد نیز شناسایی و در مخفیگاهشان دستگیر شدند.جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به 
کشف 500 قطعه ۱00 دلاری جعلی از افراد مذکور، خاطرنشان کرد: در نهایت متهمان به همراه پرونده 

تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

فعالیت بانوان در ورزش زورخانه ای رد شد 
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان از رد درخواست حضور بانوان در رشته 
ورزشی زورخانه ای خبر داد و گفت: بررسی در خصوص فعالیت بانوان در ورزش زورخانه ای انجام شد 
و موضوع به تأیید نرسید. مهدی علی نژاد در جمع خبرنگاران در خصوص قهر خواهران منصوریان از 
ووشو، اظهار کرد: خواهران منصوریان سرمایه های ورزش کشور به ویژه ووشو هستند و به نظر می آید 
سوءتفاهم هایی وجود داشته که فکر می کنم قابلیت حل شدن دارد، قطعا من هم تلاش می کنم که 

میانجی گری کنم تا این موضوعات حل شود  .

رکوردشکنی جانباختگان کرونایی قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تعداد افراد بستری در مراکز درمانی قم را 747نفر اعلام کرد و گفت: در 24 
ساعت گذشته ۱6 نفر از بیماران کرونایی هم جان خود را از دست دادند.دکتر محمد رضا قدیر با اعلام آخرین 
آمار ابتلاء به بیماری کرونا در استان گفت: در 24 ساعت گذشته، ۱5۱نفر در اورژانس مراکز درمانی پذیرش 
شدند که از این تعداد ۱0۱ نفر بستری شدند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان افزود: ۱۱6 نفر از بیمارانی 
که در روز های گذشته بستری شده بودند، امروز پس از بهبودی مرخص شدند. دکتر محمد رضا قدیر گفت : 

از مجموع افراد بستری شده در مراکز درمانی، حال ۱2۱ نفر وخیم گزارش شده است.

مجلس ۱۵۰۰ واکسن آنفلوآنزا را بازگرداند
مجلس شورای اسلامی با توجه به شرایط ویژه امسال در تأمین واکسن آنفلوآنزا، تعداد یکهزار و 500 دوز 
واکسن که طبق روال سال های گذشته به داروخانه بهارستان تخصیص داده شده بود را به وزارت بهداشت 
بازگرداند؛ این در حالی است که وزارت بهداشت در توضیحی، این اتفاق را تصمیمی طبق روال طبیعی 

توزیع واکسن به مراکز بهداشتی اعلام کرد. 

دستور سقائیان نژاد به مدیران مناطق شهری؛

نقاط حادثه خیز از نظر آبگرفتگی و 
سیلاب رفع خطرشود

 شهردار قم با اشاره به فرارسیدن فصل پاییز و احتمال بارش های فصلی، 
از مدیران مناطق شهری خواست که نقاط حادثه خیز از نظر آبگرفتگی و 

سیلاب را شناسایی و برای رفع خطر اقدام کنند.
در  که  شهرداران  شورای  جلسه  در  سقائیان نژاد  مرتضی  دکترسید 
پاییز و  با اشاره به شروع فصل  ساختمان مرکزی شهرداری برگزار شد، 
احتمال بارندگی های فصلی، اظهار داشت: تدابیر لازم برای رفع آبگرفتگی 
و حل مشکل نقاطی که ممکن است در این زمینه حادثه ساز باشند، از الان 
برنامه ریزی شود. شهردار قم با اشاره به اینکه خدمت در کشور اسلامی 
ظرافت های خاصی دارد، افزود: در شهر مقدس قم این ظرافت ها چند برابر 
می شود و هر لحظه باید خودمان را رصد کنیم تا کارها بر مدار اعتقادات ما 
پیش برود. سقائیان نژاد با اشاره به اینکه یکی از ابعاد برجسته دفاع مقدس 
مدیریت جهادی بود، اضافه کرد: در مدیریت امروزی هر یک از اجزا باید در 
جای خود قرار بگیرند تا سیستم بتواند به درستی کار خود را انجام دهد اما در 
جنگ نوع تازه ای از مدیریت ابداع شد که به آن مدیریت جهادی می گوییم. 
وی گفت: امروز وظیفه ما این است که تلاش کنیم روحیه جهادی در 
تک تک ارکان شهرداری حفظ شده و همه بر همان مدار حرکت کنیم. 
شهردار قم با تاکید بر اینکه دفاع مقدس لیله القدر انقلاب اسلامی است، 
اظهار داشت: ابعاد سیاسی، اقتصادی و اجتماعی دفاع مقدس همواره 
راهگشای انقلاب اسلامی و این کشور خواهد بود. سقائیان نژاد ادامه داد: 
برکات دفاع مقدس مانند کوثری همیشه جاری است و در مدیریت شهری 
باید ابعاد مختلف این دستاوردها به کار گرفته شود. همچنین در این جلسه 
از خدمات ابراهیم معتمدی به عنوان قائم مقام شهردار تقدیر و وی به عنوان 
مشاور عالی شهردار قم منصوب شد. ابراهیم معتمدی که از پنج سال پیش 
به عنوان قائم مقام در شهرداری قم ایفای نقش می کرد، در راستای اهتمام 
شهرداری قم برای تربیت مدیران نخبه و انقلابی به سمت معاون مرکز 

مدیریت حوزه های علمیه سراسر کشور منصوب شده است.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

زباله گردها ساماندهی می شوند
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از ساماندهی و صدور 
افراد  گفت:  و  داد  خبر  غیرمجاز  زباله  جمع آوری  گاراژهای  برای  مجوز 
توانمند در این زمینه شناسایی شده و بعد از مشخص شدن مکان جدیدی 

در خارج از شهر، مجوزهایی برای فعالیت این گاراژها صادر می شود.
سید عبدالله میرابراهیمی ساماندهی مراکز غیرمجاز جمع آوری زباله 
تشریح کرد و اظهار داشت: 720 مرکز غیرمجاز جمع آوری زباله در سطح 
شهر شناسایی شده که ۳0۱ مرکز آن در بافت هسته مرکزی شهر قرار دارد.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم نحوه جمع آوری زباله 
توسط مراکز غیرمجاز را موردبررسی قرار داد و افزود: دوره گردها و زباله 
گردها با دوچرخه، چرخ، گاری و کوله بری اقدام به تفکیک غیراصولی و 
غیربهداشتی زباله در سطح شهر کرده و مشکلات بهداشتی زیادی را برای 
شهروندان ایجاد می کنند. میرابراهیمی از ساماندهی افراد زباله گرد و مراکز 
غیرمجاز در دو مرحله خبر داد و تصریح کرد: در بخش نخست موتورسواران، 
دوچرخه ها و خودروها ساماندهی شده و سعی در رفع مشکلات این افراد 
داریم. وی با تأکید بر حمایت های اجتماعی و اقتصادی از دوره گردها 
انجام شده  برنامه ریزی های  به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  گردها،  زباله  و 
نخستین گام برای ساماندهی این افراد رفع مشکلات آن ها و اشتغال زایی 
بوده که با تعریف شغل هایی در داخل سازمان و در مواردی زیر نظر سازمان 
گام های مؤثری برداشته ایم. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم بخش دوم ساماندهی مراکز غیرمجاز جمع آوری زباله در هسته مرکزی 
شهر را نیز تشریح کرد و گفت: در بخش دوم برای ساماندهی گاراژهای 
سطح شهر ذیل کمیته ساماندهی مشاغل مزاحم در فرمانداری کمیته ای 
تخصصی با حضور نمایندگان دادستانی، نماینده دانشگاه علوم پزشکی، 
محیط زیست، نیروی انتظامی و شهرداری تشکیل شده است. میرابراهیمی 
بازدید از گاراژها را با حضور اعضای کمیته تخصصی اعلام کرد و گفت: در 
این بازدیدها مشکلات گاراژها موردبررسی قرارگرفته و برای ادامه فعالیت ها 
تعیین تکلیف می شود. وی با تأکید بر خروج ۳0۱ گاراژ غیرمجاز به خارج 
شهر، ادامه داد: افراد توانمند در این حوزه شناسایی شده و بعد از مشخص 
پزشکی  علوم  دانشگاه  و  اداره محیط زیست  تأیید  و  شدن مکان جدید 
آن ها صادر می شود. سرپرست سازمان  فعالیت  برای  مجوزهای سالانه 
مدیریت پسماند شهرداری قم افراد فعال در بخش جمع آوری ضایعات 
و اسقاط خودرو را نیز شامل این طرح دانست و ابراز کرد: زمین هایی در 
سایت البرز با ماهی 500 هزار تومان اجاره در اختیار این افراد قرار می گیرد.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

اتمام فازیک سیستم آبیاری تحت فشار 
در اراضی بوستان ولایت

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: بخش قابل 
توجهی از بوستان 2۳0 هکتاری ولایت به سیستم های نوین آبیاری تجهیز 

شده و به زودی فاز یک شهری این بوستان به بهره برداری خواهد رسید.
پیام جوادیان گفت: ادامه عملیات اجرای سیستم آبیاری تحت فشار در 
عرصه بوستان بزرگ ولایت به مساحت ۱0 هکتار آغاز شده است و به زودی 
فاز یک شهری این بوستان در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت. مدیر 
عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با توجه به محدویت هایی 
در بخشی از بوستان برای تحت پوشش قراردادن آبیاری تحت فشار، تصریح 
کرد: بیش از 200 هکتار از این مجموعه تحت پوشش آبیاری تحت فشار 
است و موقعیت بستر و وجود آب های زیرسطحی در بخشی از این عرصه، 
در کاشت گونه های گیاهی محدودیت هایی را ایجاد کرده است که در این 
بخشها از گونه های شورپسند استفاده کرده ایم و در آینده به صورت دیم 
نگهداری خواهد شد. جوادیان درختکاری این مجموعه در جهت کنترل 
ریزگردها را بسیار حائز اهمیت دانست و تصریح کرد: این بوستان می تواند 
از گرد و غبار ناشی از وزش بادهای شمال شرق و شرق قم که از کویر مرکزی 
و دریاچه حوض سلطان نشات می گیرد جلوگیری نماید و نقش موثری در 
کنترل آلودگی ها و اکوسیستم شهری داشته باشد. وی در ادامه گفت: این 
پارک که در مسیر بزرگراه شمال به جنوب کشور و شاهراه مواصلاتی ۱7 
استان قرار گرفته و می تواند پتانسیل خوبی برای سرمایه گذاری و خدمات 

دهی به زائرین و مجاورین حرم کریمه اهل بیت )س(باشد.
 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم خبرداد:

تکمیل عملیات عمرانی بوستان عترت 
در پردیسان 

مدیر منطقه هشت شهرداری قم از تکمیل عملیات عمرانی احداث بوستان 
در خیابان عترت در پردیسان خبر داد. محمد رمضانی با اشاره به توجه ویژه 
ابراز  مدیریت شهری در راستای توسعه فضای سبز و مراکز تفرجگاهی، 
داشت: احداث بوستان عترت به مساحت ۳2 هزار و 274 متر مربع، با برآورد 
اولیه هزینه ۳0 میلیارد ریالی صورت گرفت که عملیات عمرانی آن به طور 

کامل به پایان رسیده و در حال حاضر در مرحله کاشت فضای سبز است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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اگر مردم سخن خدا و رسولش را به گوش می گرفتند، آسمانْ 
باران خویش را به آنان می بخشید و زمین برکتش را به ایشان 
عطا می کرد و هیچ دو شمشیری در این امّت ]به نزاع[ ردّ و 
بدل نمی شد و تا روز رستاخیز، مردم از سرسبزی و طراوت 

زمین می خوردند و بهره می بردند .
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را  اجتماعی  سرمایه های  حفظ  قم  استاندار   
موضوعی حائز اهمیت توصیف کرد و گفت: حفظ 
سرمایه های اجتماعی کشور در گرو تقویت روحیه 

جمعی و اعتماد عمومی است. 
بهرام سرمست در دیدار با تعدادی از بسیجیان 
و فرمانده سازمان بسیج اداره های استان ضمن 
گرامیداشت فرارسیدن هفته دفاع مقدس، با اشاره 
به ضرورت تداوم فرهنگ و تفکر بسیجی و خدمت 
مقدس  دفاع  شهیدان  داشت:  اظهار  صادقانه، 
و بی مثالی در  بارز  ویژگی های  انقلاب اسلامی  و 
خدمت به مردم دارند که باید به بهره گیری از این 
ویژگی ها اقدام شود. استاندار قم بابیان شخصیت و 
ماهیت موضوع دفاع مقدس به عنوان الگوی زندگی 
افزود: دفاع مقدس فرهنگی تمدن ساز است و باید 

در تمامی مراحل زندگی ما ساری و جاری باشد.
سرمست به اجرای رزمایش مواسات در بین عموم 
مردم در ایام شیوع کرونا اشاره و تصریح کرد: این 
رزمایش که در پی فرمایش های   رهبر معظم انقلاب 
در سراسر کشور به اجرا درآمد نمونه ای کم نظیر از 
جلوه های فرهنگ و تمدن ایثار و فداکاری بود که 
مسئولیت پذیری،  وی  کرد.  جلوه  کرونا  دوران  در 
وجدان کاری و پاسخگویی را ازجمله صفت های بارز 
در فرهنگ ایثار و بسیجی دانست و گفت: بر اساس 
فرموده امام مبنی بر اینکه عالم محضر خداست 
در محضر خدا معصیت نکنید، این روحیه و انگیزه 
فرهنگی ارزشمند وظیفه عمومی در زمان مقابله با 

جنگ اقتصادی، فرهنگی و مبارزه با کرونا است.
استاندار قم با تأکید بر لزوم حفظ روحیه انقلابی و 
جهادی در همه مراحل زندگی، ابراز کرد: مدیریت 

اسلامی  نظام  های  مولفه  از  کارآمد  و  پویا  فعال، 
است، که می توان از ظرفیت کارکنان بسیجی در 
رصد خدمات به مردم بهره برد و نگاه اصیل ایثارگران 

و تفکر بسیجی در سطح اداره ها اجرایی شود.
سرمست با اشاره به اهمیت وحدت و همگرایی 
در جامعه افزود: عملکرد جامع و صحیح در مقابل 
آسیب های اجتماعی و بحران های امنیتی در گرو 
تقویت روحیه جمعی و اعتماد عمومی در جامعه 
است. وی نارضایتی عمومی را یکی از آسیب های 
مهم اجتماعی دانست و ادامه داد: برخی روال های 
اداری به طور ناصحیح شکل گرفته و لازم است با 
نهادینه ساختن فرهنگ کار و احساس وظیفه و 
به مردم، تقویت میز خدمت در دستگاه ها  توجه 
سرمایه های  حفظ  در  همگانی  رضایت  جلب  و 
ارتقای  قم  استاندار  کرد.  اقدام  کشور  اجتماعی 
به  خدمت رسانی  بهبودی  و  سازمانی  فرآیندهای 
مردم را از دغدغه های اصلی مدیریت استان دانست 
و خاطرنشان کرد: انتقاد سازنده همراه با پیشنهاد 
عملی در حل مشکلات اهمیت ویژه ای دارد که با 
پیگیری و مداومت می توان شرایط مناسب خدمت 

در ادارات را فراهم نمود.
محدودیت های جدید کرونایی برای اصناف 

اعمال می شود
استاندار قم، همچنین عصر روز چهارشنبه در 
و فرماندهی  پیشگیری، هماهنگی  جلسه ستاد 
عملیات پاسخ به بحران استان قم با اشاره به گزارش 
دانشگاه علوم پزشکی قم از وضعیت شیوع کرونا 
اجازه  وجه  هیچ  به  فعلی  وضعیت  کرد:  تصریح 
بازگشایی های بیشتر را نمی دهد و ضروری است 

سیاست های بازدارنده و محدودیت آفرین بیشتری 
در استان اعمال شود.  وی برخی مشاغل پرخطر را 
مورد توجه قرار داد و گفت: در صورتی که اختیارات 
کامل به ستاد استانی مقابله با کرونا داده شود حتما 

در مورد صنوف، محدودیت هایی اعمال می کنیم.
استاندار خاطرنشان کرد: پیشنهادات دانشگاه 
علوم پزشکی به ستاد ملی مقابله با کرونا ارائه شده و 

منتظر تصمیم نهایی این ستاد هستیم.
سرمست همچنین بر ضرورت اعمال دورکاری در 
همه ادارات با اولویت بانوان و بیماران تاکید کرد و 
بر دورکاری  این ستاد مبنی  گفت: مصوبه قبلی 

کارکنان همچنان پابر جاست و باید اعمال شود.
امور  کردن  الکترونیکی  ضرورت  همچنین  وی 
ادارات را مورد توجه قرار داد و گفت: این مهم باید به 
منظور کاهش مراجعات مردم به ادارات انجام شود.

سرمست با اشاره به موفقیت استان در موج اول و 
دوم کرونا و کمک طلاب و گروه های جهادی افزود: 
استان  داد  به   داریم  استدعا  روحانیان  و  علما  از 
حس  با  خواست  استان  مسئولان  از  وی  برسند. 
مشترک وضعیت خطرناک استان را درک کنند چرا 

که موج جدید کرونا از موج اول قوی تر است.
باید کمترین تجمعات در اربعین

 صورت گیرد 
استاندار به رعایت شیوه نامه های بهداشتی در 
و گفت:  کرد  اشاره  اول محرم  عزاداری های دهه 
هیئت های مهم و بزرگ این مسائل را به خوبی رعایت 
کردند، اما بیشترین آسیب ما از هیئت های کوچک 
ستاد  مصوبات  سرمست  است.  بوده  خانگی  و 
ملی مقابله با کرونا را برای برگزاری مراسم اربعین 
مورد توجه قرار داد و گفت: باید کمترین تجمعات 
اربعین  در  بهداشتی  موارد  رعایت  بیشترین  با 
صورت گیرد که این مهم باید با همفکری هیئات 
رعایت  همچنین  استاندار  شود.  انجام  مذهبی 
شیوه نامه های بهداشتی در برخی اماکن ورزشی را 
مورد توجه قرا داد و گفت: در صورت ضرورت باید 

محدودیت هایی برای آن ها اعمال شود.
اعمال  استان  سیاست  کرد:  تصریح  سرمست 
محدودیت های بیشتر برای جلوگیری از شیوع کرونا 

در استان است.

استاندار قم:

سرمایه های اجتماعی با تقویت اعتماد عمومی حفظ می شود

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

انهدام باند سارقان و کشف ۴۰ میلیارد ریال ارز قاچاق
 جانشین فرماندهی انتظامی قم از انهدام باند سارقان و کشف 40میلیارد ریال ارز قاچاق در این استان 

خبر داد و گفت: پلیس قم در برابر قاچاق کالا و ارز قاطعانه مقابله می کند. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی در گفت و گویی اظهارداشت: در پی تماس فردی با مرکز فوریت های پلیسی 
۱۱0 و اعلام اینکه راننده و ۳سرنشین یک دستگاه خودرو پژو پارس سفید که یکی از آن ها لباس پلیس 
برتن داشته در جاده جعفریه خودرو وی را متوقف و 40میلیارد ریال ارز وی را به سرقت برده اند که 

بلافاصله موضوع در دستور کار تیمی از کارآگاهان مجرب پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی ادامه داد:با توجه به اشراف کارآگاهان و سوابق موجود و انجام تحقیقات نامحسوس، هویت یکی از 

سارقان شناسایی و در یک عملیات غافلگیر کننده در محل اختفای خود دستگیر شد.
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم اضافه کرد: در ادامه با همکاری سارق و نتایج حاصله از تحقیقات 

تکمیلی کارآگاهان، هر۳نفر سارق و همدست وی  شناسایی و در مخفیگاهشان دستگیر شدند.
وی افزود: از متهمان مبلغ ۱42هزار دلار و یک میلیون و 6۱9 هزار دینار عراق در مجموع به ارزش 

تقریبی 40 میلیارد ریال کشف شد.
اسماعیلی بیان داشت:به نظر می رسد مالک ارزهای مکشوفه قصد قاچاق آنها را به غرب کشور و نهایتا 

به خارج از مرز را داشته که موضوع در دست رسیدگی است.
 وی هشدار داد :پلیس قم در برابر قاچاقچیان کالا و ارز و موادمخدر، سارقان مسلح و اراذل و اوباش 

محکم و استوار ایستادگی و قاطعانه مقابله و مبارزه خواهد کرد.
کشف ۴۹ کیلو تریاک  ودستگیری یک قاچاقچی

جانشین فرمانده انتظامی استان قم همچنین از کشف 49کیلو و 200گرم تریاک و دستگیری یک نفر 
قاچاقچی در قم خبر داد.

اسماعیلی اظهارداشت: با تلاش پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، یک قاچاقی مواد افیونی 
شناسایی و مشخص شد وی قصد دارد با یک دستگاه کامیونت کاویان ، محموله مواد مخدر را از یکی از 
استان های جنوبی با عبور از محور مواصلاتی قم به استان همجوار منتقل کند، بنابراین بلافاصله موضوع 
در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت. وی تصریح کرد: در ادامه ضمن هماهنگی قضائی، مأموران 
به محورهای مواصلاتی استان اعزام شدند و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو مذکور را پس از 
شناسایی متوقف و متهم را دستگیر کردند. اسماعیلی گفت: سپس نامبرده به همراه خودرو کامیونت به 
یگان منتقل و در بازرسی به عمل آمده از خودرو 49 کیلو و 200 گرم تریاک در قالب 25 بطری کشف شد. 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

بازپرس شعبه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی دادسرای قم  خبرداد:

صدور قرار نهایی پرونده  گوهرناز 
 بازپرس شعبه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی دادسرای عمومی و انقلاب قم از اتخاذ تصمیم نهایی 

برای پرونده شرکت کیمیای سرخ نشاط آفرین ایرانیان) گوهرناز ( خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، این مقام قضایی ضمن اعلام تکمیل تحقیقات، 

تصریح کرد: با تلاش بی وقفه و اقدام جهادی، قرار نهایی پرونده صادر شده است.
وی اضافه کرد: به زودی و پس از صدور کیفرخواست توسط دادستان، این پرونده برای رسیدگی به 

دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی استان قم ارسال خواهد شد.
در این خبر اشاره ای به نام بازپرس شعبه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی دادسرای عمومی و انقلاب 
قم نشده است. در پی وصول گزارش از پلیس آگاهی و اداره کل اطلاعات قم مبنی بر جذب سرمایه 
و پرداخت سود ماهیانه ۳6درصد و سالیانه 45 درصد به سرمایه گذاران توسط شرکت کیمیای سرخ 
نشاط آفرین ایرانیان، مشهور به »صنایع غذایی گوهرناز«، بلافاصله موضوع در دستور کار قرار گرفت و 
با دستور قضایی پس از اطمینان از صحت موضوع، مدیرعامل شرکت و همدستان وی به عنوان متهم 

بازداشت و کلیه اموال مربوطه توقیف گردید.
متهمان با استفاده از تبلیغات گسترده از طریق صداوسیما، بیلبوردها و تابلوهای تبلیغاتی سطح شهر 
و با معرفی خود به عنوان سرمایه گذار و کارآفرین نمونه، با اغفال بیش از چهار هزار نفر از هم وطنان، وجوه 
نقدی و سرمایه های آن ها را جهت مشارکت در فعالیت اقتصادی دریافت نموده اند، اما کمتر از پنج درصد 

از وجوه نقدی دریافتی در امر بسته بندی و توزیع مواد غذایی سرمایه گذاری شده است.
متهمان این پرونده حدود 50 درصد از وجوه دریافتی را بابت واریز سودهای ماهیانه به سرمایه گذاران 
پرداخت و مابقی صرف خرید منازل و باغ ویلاهای متعدّد و همچنین خودروها و موتورسیکلت های 
گران قیمت گردیده و همچنین برای مسافرت های خارجی و بذل و بخشش به هیات های مذهبی و افراد 

نیازمند و کمیته امداد هزینه شده است.
بیش از هفت ماه از تشکیل پرونده برای شرکت کیمیای سرخ نشاط آفرین ایرانیان موسوم به گوهرناز 
با موضوع اخلال در نظام اقتصادی از طریق جذب سرمایه در قالب مضاربه و حیف ومیل کردن اموال 

مردم می گذرد؛ این پرونده تاکنون دارای بیش از 22 جلد و جمعا چهار هزار و 5۳۳ صفحه شده است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: وضعیت کرونا در قم بسیار نگران کننده 
است و در حال حاضر بیشترین آمار بستری شدگان و فوتی ها نسبت به جمعیت 

را با اختلاف فاحش با سایر استان ها در اختیار دارد. 
محمدرضا قدیر عصر چهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم در 
سالن کرامت استانداری، افزود: بیمارستان های قم در حال اشباع است و حدود 

۸00 تخت بیمارستان پرشده است.
وی ادامه داد: ما نگران هستیم که موج سوم بی رحم تر از پیک اول آن باشد.

رییس بیمارستان علوم پزشکی قم گفت: رعایت پروتکل ها از ۸2 درصد به 60 
درصد رسیده و تعداد زیادی از شهروندان بی توجه به کرونا هستند.

بزرگ ترین پشتوانه استان در مهار کرونا مردم هستند 
وی بیان کرد: در حال حاضر شیوع به صورت خانوادگی هم انجام می شود 
و برای ممنوعیت حضور در آموزش عالی و دانشگاه ها و حوزه ها رایزنی هایی 

کردیم.
قدیر افزود: برای مشاغل پرخطر و آیین ها هم خواستار محدودیت هستیم که 

نیاز به تصمیم گیری های مسئولان دارد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: بزرگ ترین پشتوانه استان در مهار کرونا 
مردم هستند و باید مردم با این مساله همراهی کامل داشته باشند.

به گفته قدیر، برای کنترل شیوع بیشتر کرونا باید مساله دورکاری کارمندان 
بار دیگر اجرا شود.

با ادامه روند کنونی باید منتظر فاجعه  باشیم 
وی با انتقاد از وضعیت عمومی قم در رعایت شیوه نامه های بهداشتی یادآور 
شد: تجمعات در قم زیاد و پرشمار است و بستنی فروشی ها، پاساژها و نانوایی ها 

و غیره کمترین رعایت را در پروتکل ها دارند.
قدیر ابراز داشت: ما به آینده امیدوار هستیم، اما در حال حاضر هیچ پرستار 
متقاضی کار در استان وجود ندارد و همان هایی هم که هستند تعدادشان 

محدود بوده و خسته شده اند.
منتظر  باید  کنونی  روند  ادامه  با  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس 

فاجعه ای در مساله بستری ها و فوتی های کرونا باشیم.
به گفته وی، ذخایر استراتژیک تجهیزات بهداشتی قم به مدت ۳ ماه آینده 

تامین شده است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت کرونا در قم بسیار نگران کننده است 

گفت:  قم  استان  آموزش وپرورش  مدیرکل   
کلیه کلاس ها به صورت غیرحضوری و از طریق 
برنامه شاد و کانال های مدارس در حال برگزاری 
است و حضور دانش آموزان در مدارس و کلاس 

ممنوع است. 
حمیدرضا شیخ الاسلام در جلسه ستاد مقابله 
با بحران استان که در سالن جلسات استانداری 
برگزار شد، اظهار داشت: اگر قرار باشد تا در 
آینده حضور دانش آموزان را داشته باشیم از 

الان باید اقدامات لازم انجام شود.
به صورت  کلاس ها  کلیه  افزود:  وی 
غیرحضوری و از طریق برنامه شاد و کانال های 
مدارس در حال برگزاری است و حضور دانش 

آموزان در مدارس و کلاس  ممنوع است.

بیان  قم  استان  آموزش وپرورش  مدیرکل 
کرد: تدریس دانش آموزان در اختیار مدیران 
آموزشی قرار دارد و اگر دبیر و یا آموزگار شرایط 
تدریس در منزل را داشته باشد این اقدام انجام 
می شود و در غیر این صورت با رعایت موارد 
بهداشتی از امکانات مدرسه برای ارائه آموزش 

استفاده کند.
مجموعه  اینکه  بابیان  شیخ الاسلام 
هزار   270 دارای  قم  استان  آموزش وپرورش 
است،  آموزشی  واحد   ۱400 در  دانش آموز 
افزود: اگر همکاران به کمک آموزش وپرورش 
نیایند با مشکل روبرو می شویم ولی تا این لحظه 
خدمات آموزشی به خوبی در حال انجام است.

دانش  که  دوهفته ای  در  کرد:  تصریح  وی 

آموزان در مدارس حضور پیدا کردند بیش از 90 
درصد پروتکل های بهداشتی رعایت شد، همه 
همکاران ما در حال آماده باش هستند و رصد 

آموزشی لحظه به لحظه انجام می شود.
مدیرکل آموزش وپرورش استان قم ادامه داد: 
روزهای نخست حضور دانش آموزان در فضای 
مجازی باقوت و قدرت نبود، دیروز امروز برنامه 
شاد به خاطر کندی اینترنت با مشکل روبرو شد 

که این موضوع به مخابرات اعلام شد.
شیخ الاسلام خاطرنشان کرد: سرورهای ما در 
سطح وزارت خانه مشکل ندارد و تقویت شده 
است، در استان قم سرورهای آموزش وپرورش 
در دو روز گذشته تقویت شده است و رقم بسیار 
سنگینی برای خرید سرور جدید هزینه کردیم.

مدیرکل آموزش وپرورش استان قم :
حضور دانش آموزان در مدارس ممنوع است 


